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اکران بیلبوردهای وضعیت قرمز 
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مدیرکل آموزش و پرورش هرمزگان :
آموزش و پرورش هرمزگان 734 نفر 

را جذب می کند 

در اطلاعیه ای از سوی خودروسازان مطرح شد
فروش امتیاز خودرو ممنوع است

مردم رعایت کنند

در یکصد و هفتاد و نهمین جلسه رسمی شورای شهر بندرعباس ؛

اعضای سوال کننده از پاسخ شهردار 
قانع نشدند

   نماینده ای که  160هزار رای دارد،قطعا مورد قبول مردم است.
  بر چه مبنایی افراد تازه  کار و نورچشمی تبدیل وضعیت شده اند.

   این سرنوشت بیشتر المان های شهرداری  بندرعباس است که فقط اجرا 
می شود و نگه داری نمی شوند.

 خوشحالم بعد از طرح سوال فعالیت هایی در سطح شهر ایجاد شده و 
 امیدوارم ادامه داشته باشد، ما همه خدمتگزار مردم هستیم و منتی بر سر 

آن ها نیست.
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تذکرات کتبی 
احمد مرادی به رئیس جمهور 

و وزیر آموزش و پرورش

فرماندار بندرعباس:

دفاتر تسهیلگری، ساکنان 
محلات را برای نوسازی 
املاک شان  ترغیب کنند
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استاندار هرمزگان خبر داد

احداث هشت هزار واحد 
مسکونی در هرمزگان
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طرح سئوال و پاسخ گویی شهردار به سئوالات ، حرکتی رو به جلو است

مدیرکل امورمالیاتي هرمزگان تشریح کرد

نحوه برگشت ارز حاصل از صادرات در سال 99 و رفع تعهد ارزی سال 98

علی زارعی – گروه خبر // مديــرکل امورمالياتي 
هرمزگان گفت: رئيس کل سازمان امور مالياتی کشور 
با صدور دستورالعملی، نحوه اعمال معافيت مالياتی 
صادرکنندگان و اســترداد ماليات بر ارزش افزوده 
کالاهای صادراتی آنها در عملکرد سال 1398 را ابلاغ 

کرد.
  به گزارش خبرنگار دریا ؛  شــاکررضا مریدی افزود: در 
این دستورالعمل عنوان شده که براساس جزء )1( بند )ک( 
تبصره شش قانون بودجه سال 1399 کل کشور، هر گونه 
نرخ صفر و معافیت های مالیاتی برای درآمدهای حاصل 
از صادرات کالا و خدمات از جمله کالاهای غیرنفتی، مواد 
خام و همچنین اســترداد مالیات و عوارض موضوع ماده 
)13( قانون مالیات بر ارزش افــزوده، در مواردی که ارز 
حاصل از صادرات طبق مقررات اعلامی بانک مرکزی به 
چرخه اقتصادی برگردانده نشود، برای عملکرد سال های 
1398 و 1399 قابل اعمال نمی باشد.مریدی اظهار داشت: 
همچنین  صادرات محصولات کشاورزی و خدمات فنی-

مهندسی از شمول شروط این حکم مستثنی بوده و مدت 
زمان استرداد مالیات و عوارض ارزش افزوده موضوع ماده 
)34( قانون رفع موانع تولید رقابت پذیر و ارتقای نظام مالی 
کشور از طرف سازمان امور مالیاتی کشور، »یک ماه« از 

تاریخ ورود ارز به چرخه اقتصادی کشور مطابق مقررات 
یاد شده می باشد.وی افزود: از طرفی هم  در مورد آن دسته 
از مودیانی که فعالیت اقتصادی آنها در ســالهای 1397 و 
1398 توأما صادرات کالا و خدمات به خارج از کشور و 
خرید و فروش داخلی بوده و به استناد اطلاعات موجود 
در سامانه »استعلام برگشــت ارز حاصل از صادرات«، 
نســبت به رفع تعهد ارز حاصل از صادرات سال 1397 و 
1398 اقدام ننموده اند، استرداد اضافه پرداختی و عوارض 
ارزش افزوده قطعی شده مربوط به خرید و فروش داخلی 
بلامانع می باشــد.مریدی تصریح کرد: هنگام رسیدگی 
به پرونده مالیــات بر ارزش افــزوده دوره های مالیاتی 
 رسیدگی نشده و یا رسیدگی شده و استرداد نشده مربوط به 
دوره های مالیاتی سال 1397 و همچنین دوره های مالیاتی 
ســال 1398 صادر کنندگان از ابتدای ســال جاری، در 
صورت عدم رفع تعهد ارزی و عدم برگشت ارز حاصل از 
 صادرات به چرخه اقتصادی کشور حسب مورد در سالهای 
فوق الذکر طبق مقررات اعلامی بانک مرکزی، آن بخش 
از مالیات و عوارض ارزش افزوده پرداختی بابت صادرات 
کالاها و خدمات به خارج از کشور مربوط به دوره های 
مالیاتی مزبور، قابل پذیرش به عنوان اعتبار مالیاتی نبوده و 
به تبع آن قابل تهاتر و استرداد نخواهد بود.وی تاکید کرد: 
صرفا دوره های مالیاتی رسیدگی نشده و یا رسیدگی شده 
و اســترداد نشده مربوط به دوره های مالیاتی سال 1397 
تا تاریخ لازم الاجرا شــدن قانون بودجه ســال 1398 ، 
مشــمول حکم جزء )1( بند )ج( تبصره )8( قانون بودجه 
سال 1398 کل کشور بوده و حکم موصوف قابل تسری به 
دوره های مالیاتی سال 1397 آن دسته از صادر کنندگان 
کالا و خدمات که قبل از لازم الاجراء شدن قانون یاد شده، 
رسیدگی و مالیات و عوارض ارزش افزوده استرداد گردیده 
و همچنین دوره های مالیاتی ســنوات قبل نمی باشد.وی 
گفت:از آنجاییکه حســب مقررات اعلامی توسط بانک 

مرکزی، حداکثر زمان رفع تعهد ارزی تمامی صادرات انجام 
شــده در سال 1397 حداکثر تا پایان دی ماه 1398 بوده، 
بنابراین ادارات امور مالیاتی می بایست ظرف مدت یک 
ماه از تاریخ اعلام فهرست توسط بانک مرکزی در سامانه 
مربوط درخصوص صادر کنندگانی که بابت صادرات در 
سال 1397 رفع تعهد ارزی نموده و در صورت درخواست 
اســترداد از ســوی مودی طبق مقررات از جمله رعایت 
مورخ1395/9/30   63/95/200 شــماره  بخشــنامه 
نســبت به اســترداد مالیات و عــوارض ارزش افزوده 
 اقــدام نماینــد.وی همچنین در خصوص نــرخ صفر و 
معافیت های مالیاتی برای درآمدهای حاصل از صادرات 
کالا و خدمات از جمله کالاهــای غیر نفتی و مواد خام 
به صادر کنندگان در عملکرد ســال 1398 اظهار داشت : 
از آنجایی که حسب مقررات اعلامی توسط بانک مرکزی 
جمهوری اســلامی ایران، حداکثر زمــان رفع تعهد ارزی 
صادرات در ســال 1398 ، حداکثر تا پایان تیرماه 1399 
می باشد، صرفا صادرکنندگانی که کالا و خدمات خود را 
در سال 1398 به خارج از کشور صادر و در مهلت تعیین 
شده و طبق جدول مندرج در مقررات اعلامی توسط آن 
بانک نسبت به برگشت ارز حاصل از صادرات به چرخه 
اقتصادی کشور در سال مزبور اقدام نموده باشند با رعایت 
ســایر مقررات مشــمول بهره مندی از نرخ صفر مالیاتی 
موضوع ماده )141( قانون مالیات های مستقیم مصوب 
 31 تیرماه 1394 خواهند بود.مریدی خاطرنشــان کرد: 
صادر کنندگان کالا و خدماتی که در سال های 1397 و 
1398 حسب اعلام بانک یادشده بیش از 70% تعهد ارزی 
خود را رفع نموده اند با رعایت سایر مقررات مشمول نرخ 
 صفر مالیاتی موضوع ماده مذکور خواهند بود. وی گفت: 
صادر کنندگان کالا و خدماتی که در سال های 1397 و 
1398 حسب اعلام آن بانک کمتر از 70% تعهد ارزی 
خود را رفع نموده اند، با رعایت سایر مقررات متناسب با 

عملکرد اعلامی از سوی بانک فوق مشمول بهره مندی از 
نرخ صفر مالیاتی مورد نظر خواهند بود. همچنین صادر 
کنندگان کالا و خدمات که در ســال 1397 حسب اعلام 
بانک مذکور تعهد ارزی خود را رفع ننموده اند مشــمول 
بهره مندی از نرخ صفر مالیاتی موضوع ماده )141( قانون 
مورد نظر نخواهند بود.لازم به ذکر است که حسب بسته 
سیاستی چگونگی رفع تعهد ارزی صادرات سال 1397، 
ابلاغ شده توسط بانک مرکزی جمهوری اسلامی، ارزش 
کالاهای صادراتی در طی سال 1397 به کسر 20 درصد 
ارزش گذاری کالاهای صادراتی مندرج در پروانه گمرکی 
مبنای محاســبه میزان تعهد ارزی بوده است، اما در بسته 
سیاســتی چگونگی رفع تعهد ارزی صادرکنندگان سال 
1398، کاهش 20 درصد مذکور حذف شــده است. لذا 
مبنای محاســبه میزان تعهد ارزی صادرکنندگان، ارزش 
کالاهای صادراتی مندرج در پروانه گمرکی می باشــد.
مدیرکل امورمالیاتی هرمزگان گفت: از آنجاییکه مالیات 
و عــوارض ارزش افزوده پرداختــی بابت خرید کالاها 
 و خدمــات صادر شــده به خارج از کشــور مربوط به 
دوره های مالیاتی سالهای 1397 و 1398 که در اجرای 
جزء )1( بند )ج( تبصره )8( قانون بودجه سال 1398 کل 
کشــور به دلیل عدم رفع تعهد ارزی و عدم برگشت ارز 
حاصل از صادرات به چرخه اقتصادی کشور در سال های 
مذکور به عنوان اعتبار مالیاتی قابل پذیرش نبوده و به تبع 
آن تهاتر و اســترداد نگردیده و با توجه به اینکه موضوع 
منطبق با تبصره )5( مــاده )17( قانون مالیات بر ارزش 
 افزوده نمی باشــد، بنابر این جزو هزینه های قابل قبول 
 مالیات های مستقیم محسوب نخواهد شد.وی یادآور شد: در 
حال حاضر امکان استعلام برگشت ارز حاصل از صادرات 
 و میــزان رفع تعهــد ارزی از طریق مراجعه به ســامانه 
عملیات الکترونیک سازمان امور مالیاتی کشور به نشانی 

tax.gov.ir فراهم می باشد.
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محمد امين بنی اسدی - گروه خبر // الياس محسنی گفت: موج  جديد 
تبليغات در خصوص وضعيت قرمز ويروس کرونا در بندرعباس و جدی 

گرفتن اين ويروس را در سازه های تبليغاتی اکران و انجام داديم.
   بــه گزارش خبرنگار دریا ؛ رئیس ســازمان فرهنگی، اجتماعی و 
ورزشــی شهرداری بندرعباس گفت: با توجه به شیوع بالای ویروس 
در اســتان هرمزگان این سازمان  اقدام به اکران مجدد تابلوهای سطح 

شهر با مضمون هشــدار در خصوص کرونا انجام گرفته است.وی با 
تقدیر و تشکر از تعامل بخش خصوصی در واگذاری برخی سازه های 
تبلیغات تجاری در سطح شهر گفت: با توجه به حساسیت موضوع ما 
با همکاری خوب بخش خصوصی توانستیم  توان بخش خصوصی را 

در این زمینه به کار گیریم.
   وی افــزود: در ایــن مدت ما کلیپ هایی را نیــز تهیه کردیم و در 

فضای مجازی و تلویزیون شــهری پخش شــد و سعی بر این شد تا 
همه شــهروندان را درگیر این مسئله کنیم.وی خاطر نشان کرد: ما در 
این مدت از فضای مجازی غافل نشــدیم و بخشی از فعالیت خود را 
در این فضا انجام دادیم وسعی درآگاه سازی شهروندان داشتیم.الیاس 
محسنی همچنین یادآور شد: ما از زمان شیوع ویروس کرونا تا کنون 
11 مرحله تبلیغات محیطی و پویش های فرهنگی و بهداشتی در سطح 
شهر با موضوعات: قدر دان باشیم )چهارشنبه سوری(، برای زندگیت 
دست بشور، بهار را به خانه هایتان می آوریم )نوروز(، الان وقت خونه 
موندنه)دید و بازدید نوروز(، سیزده به در، کرونا از آنچه فکر می کنید 
به شما نزدیکتر است، توَا نگَِری؟ جدی بگِه، زمان ماندگاری ویروس 
روی سطوح مختلف، آلوده ترین نقاط و وضعیت قرمز را انجام داده ایم.

رئیس سازمان فرهنگی، اجتماعی و ورزشی شهرداری بندرعباس خبرداد 

اکران بیلبوردهای وضعیت قرمز در بندرعباس



   کاشت گونه های جدید و بومی 
در فضای سبز شهری بندرعباس

  امین زارعی - گروه خبر//  رئیس ســازمان سیما، منظر و فضای 
ســبز شهری شهرداری بندرعباس از شناسایی، تکثیر، تولید و کاشت 
گونه های گیاهی جدید در فضای ســبز شــهری خبر داد.به گزارش 
خبر نگار دریا ، مصطفی خادم با اشاره به فعال کردن طرح مطالعاتی 
گونه های سازگار با شهر بندرعباس، اظهار کرد: در این زمینه تعدادی 
گونه مشخص شناســایی و در نهالستان نسبت به تولید و تکثیر آنها 
اقدام شده است.خادم تصریح کرد: بررسی گونه های جدید شامل پرنده 
بهشتی، کوردیا، خرگ، پلومریا، روسلیا، آکالیفا، لاله آفریقایی، بهیمه 
و بومی شــامل انار شیطان ،پرغ، خرزهره، پشموک، طفروسیا و غیره 
در دستور کار گرفته است. وی ادامه داد: تلاش ها برای افزایش تنوع 
گونه های گیاهی سازگار با آب و هوای بندرعباس همچنان ادامه دارد.
رئیس سازمان سیما، منظر و فضای سبز شهری شهرداری بندرعباس 
بیان کرد: فضای ســبز متنوع بر کیفیت زندگی و بهبود فضای زیستی 
شــهری تاثیر مستقیم دارد.وی افزود: در ســال های اخیر بهره گیری 
از اصول و فنون علمی و اســتفاده از تخصص در حوزه فضای ســبز 
افزایش یافته است.خادم خاطرنشان کرد: عملکردی و زیبایی شناسی 
درختان، شــکل تاج، نحوه رشد ریشه، هزینه های مربوط به حفظ و 
 نگهداری، سازگاری با آب و هوا، مقاومت در برابر آفات و بیماری ها و
  تنش های محیطی، مقاومت به شوری آب و خاک، ph بالا، سطح ایستایی 
بالا از جمله معیارهای انتخاب درختان برای فضای ســبز بندرعباس 

است.

مدیرکل آموزش و پرورش هرمزگان :
آموزش و پرورش هرمزگان 734 نفر را جذب می کند 
  مرضیه غلامی – گروه خبر // مدیرکل آموزش و پرورش اســتان 
هرمزگان از پذیرش 734 نفر برای شــغل معلمــی از طریق آزمون 
 اســتخدامی ســال 1399 خبر داد. به گزارش خبرنگار دریا ، موسی 
دادی زاده ســرخائی از جــذب نیرو در آموزش و پرورش اســتان 
خبــر داد و گفت: با پیگیری های صــورت گرفته با وزارت آموزش 
و پرورش و جلســات مختلف پیرامون کمبود نیروی انسانی بومی در 
 اســتان، تعداد 734 نیرو در ســال جاری جذب آموزش و پرورش 
می شوند.وی افزود: این جذب از میان افراد بومی استان هرمزگان خواهد 
 بود که از طریق آزمون اســتخدامی سال 1399 پذیرش خواهند شد.

دادی زاده اضافه کرد: در سال گذشته بیش از 630 نفر از طریق آزمون 
 استخدامی )ماده 28( جذب شده اند که ابتدای مهر ماه سال جاری در 
کلاس های درس حاضر می شوند.مدیرکل آموزش و پرورش استان 
هرمزگان گفت: درسال جاری قریب به 750 فرهنگی استان بازنشسته 
می شوند که جذب این تعداد نیروی بومی می توانند التیام بخش تأمین 

نیروی انسانی آموزش و پرورش هرمزگان باشد.

تذکرات کتبی احمد مرادی به رئیس جمهور 
و وزیر آموزش و پرورش

  محمد زارعی - گروه خبــر // روح الله متفکر آزاد، عضو هیأت 
رئیسه مجلس شورای اسلامی در نشست علنی مجلس شورای اسلامی 
تذکرات کتبی نمایندگان به مســئولان اجرایی کشور را به شرح زیر 
قرائت کرد:به گزارش خبرنگار دریا ؛ تذکر احمد مرادی نماینده مردم 
بندرعباس به رئیس جمهــور؛ لزوم اتخاذ تدابیری عملی برای برخی 
استان ها از جمله هرمزگان که در فهرست وضعیت هشدار قرار دارد.

تذکر احمد مرادی نماینده مردم بندرعباس به وزیر آموزش و پرورش؛ 
لزوم تجدیدنظر در آزمون پایه های دوازدهم و نهم به صورت حضوری 

با توجه به افزایش آمار مبتلایان به بیماری کرونا.

خبر

خبری

سه شنبه 20 خرداد 1399

17 شوال 1441

سال نوزدهم شماره 3335

    
سرمقاله

   کرونــا در این روزها در هرمزگان آنقــدر نجومی آمار مبتلایان 
 را افزایش داد که  البته عادی ســازی شــرایط ورفع ممنوعیت ها و

محدودیت ها  توســط دولت در هفته های اخیر منجربه این شد مردم 
 تصور کنند شــرایط به حالت عادی برگشته اســت ودیدوبازدیدها، 
میهمانی ها  و عروســی ها و... را آغاز کردند وبا این شــرایط، انتظار 
 این افزایش را هم داشــتیم. متاســفانه بســیاری از شــهروندان در 
حوزه های مختلف هم پروتکل های بهداشتی از جمله استفاده از ماسک 
و فاصله گذاری اجتماعی را رعایت نکردند که این موضوع باعث شد 
روند ابتلا به کرونا در اســتان افزایش یابد و با این شرایط هیچ قشری 
حتی کارمندان ادارات نیز با مراجعات ارباب رجوعان بدون ماســک 
و... ایمن نبوده و سلامتی شــان در خطر قرار گرفت.در حال حاضر 
حتی تخت های بخش های کرونایی پر شــدند و تعداد زیادی از کادر 
بهداشت و درمان نیز مبتلا شده اند و بخشي دیگر خسته از شیفت های 
سنگین هستند.  متاسفانه تا پیش از این چندان مسئولان به هشدارهای 
رسانه ای و... توجه نمی کردند تااینکه روز جمعه استاندار در تصمیمی 
دیرهنگام از اجرای محدودیت هایی خبرداد. روز یکشنبه نیز در  راستاي 
اجرای مصوبات ستاد مدیریت کرونای استان هرمزگان و دستور استاندار 
هرمــزگان و برای جلوگیری از تعطیلی بازار وفعالیت های اقتصادی، 
1400بازرس محسوس و نامحسوس جهت بررسی بازارها و... و اعلام 
هشدار به اصناف، شهروندان و...   فعالیت شان را  در بندرعباس آغاز 
کردند. هزار بازرس محسوس با روپوش وماسک آبی به عنوان بازرسان 
ستاد مدیریت شهرستان بندرعباس، بازرسی از بازارها، مراکز تجاری، 
ادارات، شرکت ها، دفاتر پیشخوان، بانک ها، اماکن عمومی، سواحل، 
وسایل نقلیه عمومی و.... را آغاز کردند و به کسبه، کارمندان، و شهروندان 
هشــدارهای لازم را درخصوص لزوم رعایت پروتکل های بهداشتی، 
استفاده از ماسک و رعایت فاصله گذاری اجتماعی و.... ارائه می کنند 
وبا خاطیان نیز برخورد قانونی صورت می گیرد.همچنین تیمی 400نفره 
بازرس نامحسوس ســتاد کرونای شهرستان بندرعباس در این مراکز 
حضور می یابند و چک لیســت هایی را تکمیل می کنند ودر صورت 
رعایت پروتکل های بهداشتی از صنوف مربوطه تجلیل و در صورت 
عدم رعایت هم تعطیلی یک ماهه واحد صنفی را به همراه خواهد داشت.
در ادارات نیز در صورت عدم رعایت پروتکل های بهداشتی، ماسک و 
فاصله گذاری، به مدیر دستگاه اجرایی تذکرات کتبی داده می شود. تیم 
بازرسی با مشارکت اصناف و با شعار » هر کسبه یک بازرس« تشکیل 
شده که به کسبه و مشتریان برای رعایت پروتکل های بهداشتی تذکر 
داده می شود. ورود افراد بدون ماسک به داخل مجتمع ها و ادارات هم 
ممنوع است . گشت های خودرویی هم با 140نفر بازرس و برچسب 
ستاد کرونای شهرســتان بندرعباس در سطح شهرستان گشت هایی 
را خواهند داشــت. ضدعفونی اماکن عمومی بار دیگر انجام می شود. 
فرماندار بندرعباس البته هشدار داد در صورت عدم رعایت و همکاری 
اصناف وشهروندان ، محدودیت ها و ممنوعیت ها تشدید خواهد شد. 
پس می طلبد شهروندان از خروج غیرضروری از خانه ها خودداری 
کنند و درصورت ضرورت با ماســک و رعایت فاصله گذاری و... از 

منزل بیرون بروند وجان خودشان ودیگران را به خطر نیندازند.
    علی زارعی

مردم رعایت کنند

پشت پرده سیاست 

تحولات جدید در پرونده اعتبارنامه جنجالی تاجگردون   
قالیباف:حمله تروریســتی داعش به مجلس نمادی از خواب های شوم دشمن 
برای ملت ایران بود.نشســت مجلس یازدهم علاوه بر این که حاوی اطلاعات 
جدید درباره پرونده اعتبارنامه های جنجالی برخی نمایندگان بود، مصادف شد با 
سومین سالگرد حمله گروهک تروریستی داعش به مجلس و حرم حضرت امام 
خمینی)ره( .به همین مناسبت محمد باقر قالیباف رئیس مجلس در ابتدای نشست 
علنی در نطق پیش از دســتور خود گفت: حادثه حمله تروریســتی داعش به 
مجلس نمادی بود از این که دشمن چه خواب های شومی برای ملت ایران دیده 
است.مجلس همچنین این روزها در گیرو دار تصویب اعتبارنامه نمایندگان نیز 
هست. در حالی که گزارش شعب 15 گانه درخصوص اعتبارنامه های ارجاعی 
به آن ها از جمله دســتور کارهای صحن علنی مجلس بود، فارس گزارش داد 
که نمایندگان در نامه ای خطاب به هیئت رئیســه مجلس به روند تصمیم گیری 
درخصوص اعتبارنامه افراد اعتراض کردند. همچنین تصویب اعتبار نامه کاظم 
دلخوش نماینده صومعه ســرا که با اعتراض روح ا... نجابت نماینده شــیراز 
با مانع روبه رو شــده بود مجدد مورد اعتراض وی قــرار گرفت و از هیئت 
رئیسه خواست که اعلام تأیید اعتبارنامه او از دستور کار خارج شود تا نتیجه 
نظر شــورای نگهبان اعلام شود. در همین زمینه، علیرضا سلیمی نماینده مردم 
محلات در مجلس با اشاره به نشســت هیئت رئیسه مجلس ، گفت:  شورای 
نگهبــان در نامه ای به مجلس اعلام کرد کــه درخصوص اعتبارنامه دو نفر از 
منتخبین )منتخبین فریدن و صومعه سرا( مدارکی که در اختیار نمایندگان مجلس 
قرار دارد پیش از این و در زمان بررسی صلاحیت نمایندگان در اختیار شورای 
نگهبان قرار نداشته است. وی  افزود: شورای نگهبان در این نامه تصریح کرده 
که در خصوص اعتبارنامه غلامرضا تاجگردون منتخب مردم گچســاران نیز 
مدارکی که در اختیار نمایندگان قرار دارد در زمان بررســی صلاحیت فرد مد 
نظر در اختیار شــورای نگهبان نیز قرار داشته است.لذا مقرر شد تا شعبه برای 
بررسی این نامه تشکیل جلسه بدهد.وی گفت: درباره بحث امتیازبندی برای 
عضویت در کمیســیون ها نیز نمایندگان 48 ساعت فرصت دارند تا اعتراض 
خود را اعلام کنند که مورد بررسی قرار گیرد. اظهارات سلیمی نشان می دهد 
که با توجه به این که شورای نگهبان پیشتر مدارک مربوط به تخلفات ادعایی 
درباره تاجگردون را در اختیار داشــته، احتمالا باید منتظر تایید اعتبارنامه او 

در مجلس باشیم. 
همتی  نامزد نمی شود؟

فرید مدرســی فعال سیاســی اصلاح طلب درباره کاندیداتوری همتی رئیس 
کنونی بانک مرکزی در صفحه توئیترخــود اذعان کرد که » آقای عبدالناصر 
همتی نامزد انتخابات 1400 نیست.« و گفت که نه او و نه هیچ یک از اعضای 
هیئت دولت آقــای روحانی »تمایلی برای کاندیداتوری ریاســت جمهوری 
ندارند.« همزمان با این گفته مدرسی ،سایت اقتصاد نیوز بدون این که از همتی 
یا  شخصی دیگر  اسم بیاورد، مدعی شد که »یکی از مقام های اقتصادی دولت 
حضورش در انتخابات ریاســت جمهوری قطعی شده و ستاد های خود را در 

کشور فعال کرده است.«

اذعان آژانس به عبور قطعی ایران از سانتریفیوژهای نسل اول 
جدیدترین گزارش آژانس بین المللی انرژی اتمی درباره برنامه هســته ای ایران و برجام در 
حالی منتشر شد که اذعان به افزایش بیش از 800 کیلوگرم از ذخایر UF6 غنی شده ایران 
در مدت کمتر از سه ماه و در واقع افزایش 50درصدی این ذخایر مهم ترین خبر گزارش بود. 
بر اســاس گزارش آژانس ذخایر این ماده راهبردی در جمهوری اسلامی به حدود 2 هزار و 
200 کیلوگرم رســیده که حداقل 2 هزار کیلوگرم آن غنای 4.5 درصد دارد. البته این عدد 
مربوط به آخرین حسابرسی آژانس در 31 اردیبهشت ماه بوده و خبرهای رسیده به خراسان 
این ســقف و طبق گزارش آژانس تا تاریخ 22اردیبهشت ماه مقدار ذخایر آب سنگین ایران 
 132.6 تن بوده است. البته به گفته یک مقام آگاه این میزان ذخایر موجود ایران است و در این 
ماه ها توانســته ایم بخشی از تولید خود را به صورت آب سنگین صادر کنیم یا با تبدیل به 
محصولات دوترِه در صنایع دارویی ، بهداشتی و آرایشی مورد استفاده قرار دهیم.  نکته جالب 
دیگر این که طبق بند 25 گزارش، ایران هر قطعه ای که تولید کرده اعم از لوله های روتور و 
بیلوز برای ساخت سانتریفیوژ، نه فقط برای فعالیت های مشخص شده در برجام بلکه برای 
فعالیت هایی فراتر از برجام هم بوده ضمن این که دیگر برای تولید ســانتریفیوژ IR-1 که 
 نسل ابتدایی بودند به کار نرفته اند و این یعنی ایران کاملا از نسل اول سانتریفیوژهای خود به 
نسل های جدیدتر با ظرفیت غنی سازی بالاتر عبور کرده است. همچنین ایران با استفاده از 
فیبرکربن، که تحت اقدامات نظارتی و مراقبتی مداوم آژانس نبوده است، لوله های روتور تولید 
کرده که خود تحولی مهم در استفاده از مواد اولیه و در عبور از محدودیت های برجامی است. 
گزارش آژانس همچنین تاکید دارد که به  رغم آثار شیوع COVID -19 بر ترتیبات سفر، 
آژانس به فعالیت های راستی آزمایی و نظارت خود در ایران ادامه داده به گونه ای که این رفت 

و آمدها برای آژانس تاکنون بیش از 4میلیون یورو هزینه در برداشته است. 
واکنش های توئیتری به داغ ترین پرونده دستگاه قضا 

* »برگزاری محاکمه و دادگاه اکبر طبری مصداق بارز مبارزه با فساد در قوه قضاییه بود. اما 
بی بی سی برای دادگاه اکبر طبری تیتر زده: »فساد در قوه قضاییه« ؛ بی بی سی مصداق بارز این 

آیه قرآنه: » فی قلُوبهِم مَرَضٌ فزَادَهُمُ الَلهّ مَرَضًا««
* »اطرافیانِ فاسد مسئولان بدانند که نمی توانند زیر عمامه یا کت مقامات مخفی شوند؛ حتی 

اگر گُنده تر از اکبر طبری باشند. مبارزه شروع شده است...«
*» عدالتی که ابراهیم رئیســی دنبالشه باعث شد اکبر طبری امروز با لباس زندان در دادگاه 
حاضر بشه کی فکر می کرد کسی که قضات هم ازش وحشت داشتن روزی بخواد محاکمه 

بشه؟«
* »بالاخره اکبر طبری به پای میز محاکمه رســید. طبــری فقط معاون اجرایی دفتر آملی 
لاریجانی نبوده! طبری کسی بوده که شاه دزدها را از دست قضُات فراری می داده! طبری کسی 
بوده که در دوره  قبل، احَدی جرئت برخورد با او را نداشــته! طبری سینه ای دارد مالامال از 

اسَرار؛ منتظر شنیدنِ خبرهای جذابیم«.
*» اگه قوه قضاییه ترســو یا بزهکار باشه موقع برخورد با مفسدین میگه اگه با آقای الف 
برخورد کنم، گارد امن آقای ب می شکنه و باید با اونم برخورد کنم و به تبعش گارد امن آقایان 
جیم و دال و حتی گارد خودم! فتح الفتوح آقای رئیسی شکستن همین گاردهای امنه و الان 

سوال اینه که بعد از طبری نوبت کیه؟«
* در همین حال برخی کاربران توئیتر مدعی شــدند قاضی غلامرضا منصوری  از متهمان  
متواری پرونده  که به خارج از کشــور رفته در کلینیک دکتر سمیعی در شهر هانوفر آلمان 

بستری است! 

گروه خبر // اســتاندار هرمزگان از ساخت هشت 
هزار واحد مســکونی در فاز نخست اجرای طرح 

اقدام ملی ساخت مسکن در هرمزگان خبر داد.
   بــه گزارش خبرنگار دریــا ، دکتر فریدون همتی در 
نشست پیگیری اجرای طرح اقدام ملی ساخت مسکن 

در هرمزگان که با حضور تعدادی از مســئولان ســتاد 
اجرایی فرمان حضرت امام)ره( برگزار شد، عنوان کرد: 
در فاز نخســت اجرای این طرح، هشــت هزار واحد 
مسکونی در هرمزگان ساخته می شود.وی ادامه داد: از 
این تعداد، هزار واحد مسکونی توسط هلدینگ مسکن 
ســتاد اجرایی فرمان حضرت امــام)ره( در بندرعباس 
احداث خواهد شد. اســتاندار هرمزگان افزود: احداث 
این هزار واحد مسکونی با اختصاص زمین در شهرک 
پیامبر اعظــم)ص( بندرعباس و بــا طراحی جدید بر 
مبنای الگوی محله محور انجام می شود.همتی با اشاره 
به پیگیری تکمیل واحدهای نیمه تمام مســکن مهر در 

جزیره هرمــز، تصریح کرد: برای تکمیل این واحدهای 
مسکونی مقرر شد، مشاور ستاد اجرایی فرمان حضرت 
امام)ره( در جزیره هرمز با هماهنگی بنیاد مسکن، اداره 
کل راه و شهرسازی و بخشداری، سریعاً اطلاعات دقیق 
مربوط به پروژه مسکن مهر در جزیره هرمز را احصا و 
پیگیری تکمیل این واحدهای مسکونی انجام شود.وی 
گفت: تسریع در تکمیل واحدهای مسکن مهر در جزیره 
هرمــز در گروی همکاری افراد مالک اســت که زمین 
تحویل گرفته و وام نیز دریافت کرده اند.استاندار هرمزگان 
خاطرنشان کرد: اقدامات خوبی در حوزه تکمیل مسکن 
مهر در شهر بندرعباس و دیگر شهرستان های استان در 

حال اجراست که تا پایان سال جاری به نتیجه می رسد.
همتی همچنین از پیگیری تامین مسکن برای افراد فاقد 
مســکن در جزیره هرمز خبر داد و بیان داشت: با انجام 
مطالعات در جزیره هرمز، به زودی فراخوان ثبت نام برای 
افراد فاقد مســکن در جزیره هرمز اعلام می شود تا در 
قالب طرح اقدام ملی ســاخت مسکن برای آنها مسکن 
ساخته شود. وی اضافه کرد: در این طرح افراد متقاضی 
باید 30 درصد به عنوان آورده اولیه داشته باشند و مابقی 
هزینه ســاخت از محل تسهیلات ارزان قیمت پرداخت 
می شود و حمایت های لازم را خواهیم داشت تا این طرح 

در آینده نزدیک در جزیره هرمز به نتیجه برسد.

استاندار هرمزگان خبر داد

احداث هشت هزار واحد مسکونی در هرمزگان

سيد ابراهيم حســينی- گروه خبر // فرماندار بندرعباس گفت: با 
صنوفی که دستورالعمل های بهداشتی را رعايت نمی کنند برخورد 

قانونی و پلمپ خواهند شد.
   به گزارش خبرنگار دریا ، در پی افزایش میزان موارد مثبت در شهرســتان 
بندرعباس و در راستای اجرای مصوبات ستاد مدیریت کرونای استان و دستور 
دکتر همتی استاندار محترم هرمزگان و نظر به ضرورت استمرار فعالیت های 
جامعه و جلوگیری از تعطیلی فعالیت ها در سطح شهرستان جلسه ستاد مدیریت 
بیماری کرونا شهرستان بندرعباس با دستور کار طرح تشدید بازرسی و نظارت 
بر اجرای طرح فاصله گذاری اجتماعی هوشمند در اماکن عمومی و صنوف به 
ریاست عزیزاله کناری فرماندار با حضور دکتر فرشیدی رئیس دانشگاه علوم 
پزشکی استان در محل سالن غدیر فرمانداری برگزار شد.فرماندار بندرعباس 
در این جلسه ضمن تشکر از زحمات رئیس و عوامل دانشگاه علوم پزشکی 
استان و شهرستان بندرعباس، کادر درمانی، مجموعه بسیج ، حلال احمر ، آتش 
نشانی، ثمن ها ، دفاتر تسهیلگری و گروههای مردمی و سایر عواملی که در این 
امر در تلاش هســتند اظهار داشت: تیم های بازرسی جهت نظارت بر اجرای 
طرح فاصله گذاری اجتماعی و رعایت پروتکل های بهداشتی تشکیل گردیده 
که تیم اول بازرسی محسوس بوده و با استعداد هزار نفر با کاور و ماسک آبی 
با مشــخصه بهداشت بازرسی از ادارات شهرستان ، شرکت ها ، بازارها دفاتر 
پیش خوان ، بانک ها ، ســواحل ، خودروهای عمومی و هر محل اجتماعی 

دیگر را انجام خواهند داد و تذکرات لازم را در این خصوص داده تا استفاده 
از ماسک و رعایت فاصله گذاری اجتماعی تبدیل به یک فرهنگ شود چرا 
که زمان پایان کرونا نامشــخص اســت.وی در ادامه گفت: تیم دوم بازرسی 
نامحسوس است که با اســتعداد 400 نفر به عنوان ارباب رجوع و مشتری 
در سطح شهرستان فعالیت خود را شروع خواهند نمود و دارای چک لیستی 
هســتند که رعایت دستورالعمل های بهداشتی و استفاده از ماسک و فاصله 
گذاری اجتماعی را در اماکن و کسبه مختلف پیگیری و در صورت لزوم تذکر 
خواهند داد و اطلاعات لازم را به مرکز به بهداشت جهت اعمال قانون منتقل 
می کنند و با گزارش این افراد با مســتنداتی که ارائه خواهند داد واحدهای 
کسبی که نکات بهداشتی را رعایت نمی کنند به مدت یک ماه با دستور قانونی 
پلمپ خواهند شد.این مقام مسئول بیان کرد: گروه سوم تیم بازرسی متشکل 
از هر کاسب یک بازرس که با همکاری اصناف و اتحادیه ها دنبال می گردد 
و در راستای کمک به استمرار فعالیت بازار و کاسبان و جلوگیری از فعالیت 
محل کســب آنها فعالیت خود را شروع می کنند که این تیم موظف است در 
محل کسب خود ضمن رعایت فاصله گذاری اجتماعی و نکات بهداشتی به 
مراجعه کنندگان مربوطه نیز ضرورت استفاده از ماسک و دستورالعمل ها و 
فاصله گذاری اجتماعی را مکرر یادآوری نماید.کناری گفت: به منظور ضد 
عفونی اماکن عمومی فعالیت گروه ضدعفونی عمومی شب ها همچون گذشته 
توسط آتش نشانی بندرعباس و با حضور گروههای مردمی همچنان استمرار 

خواهد داشت و انتظار داریم بعد از یکی دو هفته آینده شاهد کاهش قابل توجه 
و محسوس بیماران مبتلا در سطح شهرستان و حتی حذف این بیماری باشیم 
لذا از کلیه شــهروندان ، خانواده ها و همکاران اداری ، کاسب ها، رانندگان ، 
صیادان ، کارگران و.... درخواســت می شود با توجه به ناشناخته بودن این 
ویروس از هر گونه ترد غیر ضرور و خروج غیر ضرور از منزل خودداری و 
سلامت خود و خانواده را به خطر نیاندازند و چنانچه ضرورتی برای خروج از 
منزل وجود داشت حتما از ماسک استفاده و در برگشت به منزل نیز نسبت به 
شست و شوی دست ها با مایع دستشویی اقدام نمایند.فرماندار بندرعباس در 
پایان تصریح کرد: شهروندانی که تمایل به همکاری با این گروه های بازرسی 
را دارند با رعایت دستورالعمل های بهداشتی و استفاده از ماسک به واحد امور 
اجتماعی فرمانداری مراجعه و نسبت به شروع فعالیت خود اقدام نمایند. دکتر 
فرشیدی رئیس دانشگاه علوم پزشکی استان نیز در این جلسه ضمن تشکر از 
فرمانداری بندرعباس و مرکز بهداشت شهرستان گفت: متاسفانه تعدا زیادی از 
افراد جامعه تا این لحظه به این باور نرسیده اند که با رعایت چند نکته ساده 
بهداشتی می توان از مبتلاشدن به ویروس کرونا جلوگیری کرد.وی در ادامه 
بیان داشت: باید بازرسی و نظارت بر بازارهای بزرگ ، مجتمع های تجاری 
و هر گونه کســبه دیگر بیشتر و جدی تر از گذشته باشد و در صورت عدم 
رعایت پروتکل های بهداشتی پلمپ شوند تا باعث نشود سلامت جامعه به 

خطر بیافتد.

فرماندار بندرعباس خبر داد 

تشکیل تیم های بازرسی جهت نظارت بر رعایت پروتکل های بهداشتی

محمد امين بنی اسدی - گروه خبر // معاون آموزش 
متوســطه اداره کل آموزش و پرورش هرمزگان از 
 اهدا شــش هزار جلد کتاب بنياد علمی آموزشی 
قلم چی به سه هزار دانش آموزان مستعد در 300 

واحد آموزشی استان خبر داد.
    به گزارش خبرنگار دریا ؛ محمد قویدل گفت: پروژه 
اهدای بیش از شش هزار جلد کتاب توسط بنیاد علمی 

آموزشــی قلم چی)وقف عام( به دانش آموزان مستعد 
استان هرمزگان از در هفته جاری آغاز شده است.وی 
ادامه داد: کتب اهدایی بنیاد قلم چی برای بهره مندی بالغ 
بر سه هزار دانش آموز در 300 واحد آموزشی در نظر 
گرفته شده اســت که بصورت چرخشی مورد استفاده 
قریب به هفت هزار دانش آموز قرار می گیرد و ســپس 
نزد کتابخانه مدارس، برای استفاده سایر دانش آموزان در 

سال های آتی باقی خواهد ماند.
   قویــدل ضمن تاکید بر اینکه در ایــن پروژه بالغ بر 
 شــش هزار و 582جلد کتاب های کمک آموزشی بین 
دانش آموزان مستعد رشته های ریاضی، تجربی و انسانی 
در پایه دوازدهم توزیع خواهد شد، اضافه کرد: در شرایط 
کنونی این کتب می تواند زمینه ساز موفقیت دانش آموزان 
در کنکور را بیش از پیش فراهم سازد.معاون آموزش 

 متوسطه آموزش و پرورش هرمزگان خاطر نشان کرد: این 
دانش آمــوزان غالبا از مناطق کم تــر برخوردار یا به 
عبارتــی 55 درصد مدارس روســتایی از 21 منطقه 
آموزش و پرورش اســتان هستند که امکان دسترسی 
آن ها به کتابخانه ها و منابع کمک آموزشی نیز کم تر است.
قویدل تصریح کرد: این پروژه در پی درخواست آموزش 
و پرورش استان هرمزگان به اجرا درآمده که با حضور 
نظارتی رمضانعلی محسنی و صابر فتاحی اعضای واحد 
بورسیه تهران و همراهی مسئولان نمایندگی بنیاد قلم 

چی در این استان در حال انجام است.

اهداء شش هزار جلد کتاب به دانش آموزان هرمزگان 

مدیرکل امورمالیاتي هرمزگان تشریح کرد

نحوه برگشت ار98
علــی زارعی – گروه خبر // مديــرکل امورمالياتي 
هرمــزگان گفت: رئيس کل ســازمان امور مالياتی 
کشــور با صدور دستورالعملی، نحوه اعمال معافيت 
مالياتی صادرکنندگان و اســترداد ماليات بر ارزش 
افزوده کالاهای صادراتی آنها در عملکرد سال 1398 

را ابلاغ کرد.
شاکررضا مریدی افزود: در این دستورالعمل عنوان شده که 
براساس جزء )1( بند )ک( تبصره شش قانون بودجه سال 
1399 کل کشور، هر گونه نرخ صفر و معافیت های مالیاتی 
برای درآمدهای حاصل از صادرات کالا و خدمات از جمله 
کالاهای غیرنفتی، مواد خام و همچنین استرداد مالیات و 
عوارض موضوع ماده )13( قانومذکور حذف شــده است. 
لذا مبنای محاسبه میزان تعهد ارزی صادرکنندگان، ارزش 

کالاهای صادراتی مندرج در پروانه گمرکی می باشد.
مدیرکل امورمالیاتی هرمزگان گفت: از آنجاییکه مالیات 
و عوارض ارزش افــزوده پرداختی بابت خرید کالاها و 
خدمات صادر شده به خارج از کشور مربوط به دوره های 
مالیاتی ســالهای 1397 و 1398 که در اجرای جزء )1( 
بند )ج( تبصره )8( قانون بودجه سال 1398 کل کشور به 
دلیل عدم رفع تعهد ارزی و عدم برگشــت ارز حاصل از 
صادرات به چرخه اقتصادی کشور در سال های مذکور به 
عنوان اعتبار مالیاتی قابل پذیرش نبوده و به تبع آن تهاتر و 
استرداد نگردیده و با توجه به اینکه موضوع منطبق با تبصره 
)5( ماده )17( قانون مالیات بر ارزش افزوده نمی باشــد، 
بنابر این جزو هزینه های قابل قبول مالیات های مستقیم 

محسوب نخواهد شد.
وی یادآور شد: در حال حاضر امکان استعلام برگشت ارز 
حاصل از صادرات و میزان رفع تعهد ارزی از طریق مراجعه 
به سامانه عملیات الکترونیک سازمان امور مالیاتی کشور به 

نشانی ––.–––.––– فراهم می باشد.
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سال نوزدهم شماره 3335

 حسن سيلاوی سرويس اســتان ها //استاندار 
خوزستان با بيان اينکه مشکلات جدی خوزستان 
در بحث فاضــلاب، در اهواز اســت، گفت: اگر 
مديريت بهينه و برنامه ريزی درســتی در اهواز 
داشته باشيم، می توانيم کارهای جدی و ماندگاری 

برای حل مشکلات فاضلاب انجام دهيم. 
  به گزارش خبرنگار دریا، غلامرضا شــریعتی در پنجاه 
و سومین جلسه شــورای حفاظت کیفی کارون اظهار 
کرد: تا جایی که امکان دارد باید تلاش شــود ورود 
زهاب های صنعتی، کشــاورزی و فاضلاب شهری و 
خانگی به رودخانه کارون به حداقل برسد.وی افزود: 
تاکنون در این مسیر گام برداشته ایم و در برخی پروژه ها 
با ورود جدی، کار به پایان رسیده است. در خصوص 
پســاب صنعتی یا زهاب صنعتی نسبتا پیشرفت کار 
خوب بوده است و تقریبا اکثر صنایع را کنترل کرده ایم 
و زهاب و فاضلاب شــان وارد رودخانه نمی شــود.

اســتاندار خوزستان گفت: در رابطه با زهاب کشت و 
صنعت نیشکر هم خوب کار شده بود اما در پی آسیب 
وارده از سیل، شرکت دهخدا دچار مشکل شد و درآمد 

این شــرکت به حد صفر رسید. از این بابت روند کار 
برای کنترل زهاب این شــرکت کند بوده است که باید 
کار جدی تر انجام شود و وضعیت زهاب این شرکت به 
شرایط قبل بازگردد.وی بیان کرد: نقص و ایراد کار ما 
بیشتر در زمینه فاضلاب خانگی و شهری است یعنی 
کاری که در دست دولت افتاده است. در این خصوص 
هر کاری که در دست بخش خصوصی بوده، به نحوی 
مدیریت شده است.شریعتی عنوان کرد: کارهای زیادی 
در خصوص اصلاح شبکه فاضلاب و بحث فاضلاب 
انجام شده است اما اقدامات باید به نحوی انجام شوند 
که زود منتج به نتیجه شــوند و اثربخشی شــان بالا 
باشــد.وی افزود: مشکلات جدی خوزستان در بحث 
فاضلاب، در اهواز اســت و در شهرستان ها مشکلات 
فاضلاب کمتر است. اگر مدیریت بهینه و برنامه ریزی 

درستی در اهواز داشته باشیم، می توانیم کارهای جدی 
و ماندگاری برای حل مشکلات فاضلاب انجام دهیم.
اســتاندار خوزستان گفت: در حال حاضر 50 میلیون 
یورو برای فاضلاب اهــواز و 40 میلیون یورو برای 
تصفیه خانه فاضلاب غرب اهواز اختصاص یافته است. 
50 میلیون یورو نیز برای سال آینده اختصاص می یابد؛ 
یعنی فاضلاب اهواز قابلیت اصلاح و جمع شــدن را 
دارد.وی عنوان کرد: ســال گذشته قرار بود در مدت 
دو تا ســه ماه حجم فاضلاب ورودی به تصفیه خانه 
شــرق اهواز کاهش یابد اما پس از یک ســال هنوز 
این کار انجام نشده است در حالی که باید حداکثر در 
پنج تا شش ماه انجام می شد.شریعتی افزود: وضعیت 
تصفیه خانه های فاضلاب دزفول و شوشــتر نیز باید 
سریع تر مدیریت شــود زیرا از نقاط حاد هستند.وی 

در خصوص اســتفاده مجدد از آب برگشتی گفت: در 
رابطه با اســتفاده مجدد از آب برگشتی باید سازمان 
آب و برق خوزستان در جلسه آینده، گزارش کاملی 
ارائه کند.استاندار خوزستان افزود: اگر پرورش ماهی 
با روش متراکم و با رعایت ضوابط زیســت محیطی 
انجام شود، کار خوب و ارزشــمندی است. در سال 
جهش تولید هستیم و اقداماتی مانند استفاده مجدد از 
آب برگشــتی در این زمینه بسیار موثر است و منجر 
به کاهش مصرف آب می شود و پساب نیز ندارد. این 
روش الگویی برای دیگر پرورش دهندگان نیز هست 
تا از روش سنتی پرورش ماهی به این سمت و سوی 
بیایند.وی بیان کرد: کسانی که می خواهند در این زمینه 
فعالیت کنند، می توانند از تسهیلات صندوق ملی محیط 
زیست نیز استفاده کنند.شریعتی با تبریک هفته محیط 

زیســت گفت: اخیرا با قطع عضو یکی از محیط بانان 
گتوند مواجه شــدیم، فردی کــه در راه حفظ محیط 
زیست کشــور عمل کرده و جهت بهتر کردن شرایط 
زندگی مردم اقدام کرده اســت و جان خود را به خطر 
انداخته است. وی جانباز خدمت در راه حفظ محیط 
زیست است و امیدواریم خداوند اجرش را بدهد.وی 
افزود: امیدواریم همه ما اینگونه در زمینه حفظ محیط 
زیست تلاش کنیم. حمله به این محیط بان رذیلت بوده 

است.

اميرحسين حائری زاده ســرويس استان ها //معاون بهره وری 
اقتصادی اداره کل اوقاف و امور خيريه استان يزد از تلاش اين 
اداره کل برای احيا و حفظ ابنيه بافت تاريخی و جهانی شهر يزد 
با ايجاد زيرساخت هايی تازه و جديد در جهت بهره برداری بهتر 

از اين ظرفيت ها خبر داد. 
    به گزارش خبرنگار دریا؛ "علی پورســلمان" ، با اشــاره به موقوفه 
بــودن تعداد زیادی از ابنیه در عرصه و حریم شــهر جهانی یزد، اظهار 
کرد: بناهای شــاخصی مانند مسجد جامع کبیر، بقعه شاه کمالیه و زندان 
اســکندر از جمله بناهای تاریخی موقوفه در این بافت کهن هستند لذا 
می تــوان اداره کل اوقاف و امور خیریه را بازوی محرک و توانمندی در 

حفظ بناهای تاریخی و احیای آن ها دانست.وی افزود: رسالت حفظ و 
احیای ابینه تاریخی هم راستا با اداره کل میراث فرهنگی و پایگاه میراث 
جهانی شهر تاریخی یزد همواره در دستور کار اداره کل اوقاف بوده است 
و به همین منظور تاکنون هفت طرح احیای موقوفات در بافت تاریخی 
به تازگی آغاز شده و تعدادی نیز از قبل در مرحله اجرای عملیات است.
این مســئول از تلاش برای حفظ و احیای بیــش از 20 بنای تاریخی 
شاخص موقوفه در سال جاری به شرط اخذ مجوزها و انتخاب پیمانکار 
مناســب خبر داد و گفت: مقوله احیا و حفاظت از ابنیه تاریخی به ویژه 
در بافت جهانی یزد در واقع عین و مشــابه موقوفه اســت.وی به ایجاد 
زیرســاخت هایی تازه و جدید در بافت تاریخی به همت این اداره کل و 

با بهره برداری از ظرفیت های بافت تاریخی اشاره کرد و گفت: تعدادی از 
طرح های سرمایه گذاری های اداره کل اوقاف و امور خیریه استان بر ایجاد 
کاربری های مناســب از طریق احیا و حفاظت از ابنیه تاریخی در جهت 
بهره وری اقتصادی از آنها متمرکز شده  که البته ایجاد زیرساخت هایی که 
در بافت تاریخی وجود ندارد، در اولویت این طرح هاست.معاون بهره وری 
اقتصادی اداره کل اوقاف اســتان در ادامه ایجاد فضایی پویا و فعال در 
بافت تاریخی یزد را مســتلزم اجرای طرح هــای متنوع با کاربری های 
متفاوت دانست و در این باره به عنوان نمونه گفت: خانه تاریخی ملک از 
جمله خانه های نفیس و تاریخی موجود در بافت تاریخی یزد است که 
به منظور مرمت و سرمایه گذاری با کاربری خانه تئاتر و تعزیه به عنوان 

طرحی فرهنگی در دست راه اندازی است.وی به لازمه های جلب و جذب 
سرمایه گذاران به منظور احیا و مرمت بناهای تاریخی اشاره کرد و گفت: 
بناهای تاریخی حمام قلعه کهنه، آب انبار مالمیر و کوشــک نو، حمام 
حظیره ای و مدرســه شاه کمالیه و تعدادی از دیگر ابنیه تاریخی موجود 
در بافت جهانی شهر یزد، نیازمند سرمایه گذار و اخذ مجوزهای مربوطه 
هستند و از ســرمایه گذاری در این راستا استقبال می شود.این مسئول، 
ســرمایه گذاری با رویکرد رونق گردشگری و نگاه به مقوله حفاظت از 
ابنیه تاریخی را راهکار پویایی و حفظ و احیای ابنیه تاریخی مطرح کرد 
و گفت: این رویکرد نه تنها منجر به رونق اقتصادی و گردشگری در بافت 
تاریخی می شود بلکه می تواند به رفع مشکلات ابنیه تاریخی نیز کمک 
کند.پورســلمان در پایان از رفع مشکلات ابنیه تاریخی به طور مشترک 
توسط اداره کل اوقاف و میراث فرهنگی خبر داد و گفت: مشکلات برخی 
از ابنیه تاریخی مانند زندان اسکندر به طور مشترک و طبق توافقات انجام 

شده در حال رفع است.

طرح های سرمایه گذاری  اوقاف، ناجی ابینه تاریخی یزد 

استاندار خوزستان :

مشکلات جدی فاضلاب خوزستان مربوط به اهواز است

»بیفزا«
خداوندا! به ما اسکِن بیفزا

به هر نحوی که شد ممکن بیفزا
به »تومان« اعتباری نیست؛ لطفاً

دلار و پوند و لیر و ین بیفزا
برای جَستن از سدّ گزینش
محاسن بر رخ محسن بیفزا
به ساحلهای ما الماس و لؤلؤ
به ساحلهای دیگر شن بیفزا

طرف پز داده که: »دارم ژن خوب«؛
به ما هم قدری از آن ژن بیفزا

بکن اطراف ما را پرفرشته
به دور خارجی ها جن بیفزا
تورّم را بگیر از اهل تهران

ببر بر مردم آتن بیفزا
به آقایان عطا فرما جوانی
به خانم ها پیاپی سن بیفزا

  حسین گلچین
****

جدیداً داخلِ سیمای ایران، بشیند فردِ 
مجری پیشِ مهمان 

جدیداً داخلِ سیمای ایران
بشیند فردِ مجری پیشِ مهمان
وَ یک گلدانِ مصنوعی گذارند

به روی میز؛همراهِ دو لیوان
وَ مهمانی که دیر آید بگوید:

» امان از این شلوغی های تهران «
سپس مجری بگوید: » رو به راهی؟
چه کاری می کنی امروز و الان؟ «

روَد مهمان کمی قربانِ مجری
وَ مجری هم روَد قربانِ مهمان

تمامِ تایم؛ مجری می زند حرف
وَ می گوید سپس : » اکنون عزیزان!

زمان و وقتِ پخشِ آگهی هاست
که من هم عاشقش هستم فراوان!«
مجدد چون که برگردد به صحنه
عوض کرده لباس و کفش و تنبان!
یکی هم این وسط می آید و بعد
فضای لوسشان را می کند فان!
سؤالِ بی خودی مجری بپرسد:

» تو! قیمه دوست داری یا فسنجان؟«
وَ قبل از پاسخِ مهمان؛ بگوید:

» منم عشقِ فسنجان های مامان
فسنجان های مامی! بی نظیرند
شبیهِ پسته و قطّابِ کرمان «

سپس خواننده ای آید به صحنه
صدایش فاجعه چون بوق نیسان!
کند مجری از او تعریف و گوید:
» صدایت هست زیبا مثلِ باران «

مجدد پیشِ مهمان می نشیند
وَ می گوید: » عزیزِ بهتر از جان!
بگو در یک دقیقه حرفِ خود را
زمانِ ما رسیده رو به پایان «

خودش آن یک دقیقه می زند حرف
وَ می گوید ز بی آبی و بحران

سپس بایبای! کند با خنده ای لوس
تو می مانی و یک اعصابِ داغان

 امیر حسین خوش حال

طنز

حسن سيلاوی سرويس استان ها //نماينده مردم 
مسجدسليمان ، لالی، هفتگل و انديکادر مجلس 
با انتقاد از قطعی آب و برق با توجه به گرمای هوا 
در استان خوزستان، گفت: پاسخ مسئولان مبنی 
بر جوابگو نبودن زيرساخت ها برای ميزان حجم 

فشار مصرفی قانع کننده نيست. 
    به گــزارش خبرنگار دریــا ، علیرضا ورناصری 
نماینده مردم مسجدســلیمان، لالی، هفتگل و اندیکا 
در مجلس شورای اســلامی در جلسه علنی مجلس 
شورای اســلامی با بیان اینکه در حال حاضر حجم 
سدهای استان خوزستان بیش از 5 میلیارد متر مکعب 
است، گفت: رودخانه کارون نزدیک با سرعت 400 
مترمکعب در ثانیه در حال گذشت است و تحت چند 
طرح انتقال آب و آلاینده های زیســت محیطی دچار 

چالش های فراوان است.
   ورناصــری در ادامه با بیان اینکه طرح های انتقال 

آب از سرشاخه های کارون با حیات آینده خوزستان 
و چهارمحال بختیاری مرتبط است، عنوان کرد:کارون 
بخشــی از زندگی حوزه انتخابیه اســت لذا خواهان 
شفافیت کامل وزارت نیرو درمورد این طرح هستیم؛ 
این تصمیم گیری ها اگر قرار است فقط برای جبران 
آب شــرب از سر گرفته شــود باید با اطلاع وکلای 
مردم استان خوزســتان، چهارمحال بختیاری و با در 
نظر گرفتن صدمه ها به منابع محیط زیســت و آبی 

استان خوزستان انجام شود.
    نماینده مردم مسجدسلیمان، لالی، هفتگل و اندیکابا 
اشــاره به اینکه 85 درصد انرژی برق آبی کشور در 
خوزستان و مسجدسلیمان تولید می شود، یادآور شد: 
شهروندان خوزســتانی بار عظیم این مهم را به دوش 
می کشــند اما هنوز گرما به 60 درجه نرسیده که آب 
و برق بر مردم اکثر شهرهای این استان قطع می شود 
و پاسخ مسئولان این است که زیرساخت ها جوابگوی 

حجم فشار مصرفی نیست.
    ورناصری در ادامه خطاب به وزیر نفت گفت: گاز 
و نفت خوزستان به جز آلایندگی سود چندانی برای 
مردم این منطقه نداشــته و تولید بیش از 80 درصد 
نفــت و بیش از 16 درصــد گاز در مناطق نفت خیز 
جنوب فقط حدود 4 درصد اشــتغال زایی برای مردم 

داشته است.
   نماینده مردم مسجدسلیمان،لالی،هفتگل واندیکادر 
مجلــس یازدهم ادامــه داد: محرومیت ســاختاری 
امکانات تفریحی در مسجدسلیمان بسیار عمیق بوده 
و مردم به خصوص جوانان به تیم نفت مسجدسلیمان 
 علاقــه و تعصب خاصــی دارند اما ایــن تیم برای

 پرداخت های جاری خود با مشکلات فراوانی مواجه 
شــده که نباید برای کاهش هزینه ها، مسئولیت های 
اجتماعی وزارت نفت در قبال مردم و ســاکنین این 

مناطق، کمرنگ شود.

 وی در ادامــه خطــاب بــه وزیــر آمــوزش و 
 پــرورش اظهــار داشــت: وضعیــت نامشــخص 
آموزش دهندگان و آموزشــیاران قبل از ســال 92 
را رســیدگی کنیــد و نگذارید به این قشــر خدوم 
و زحمتکــش فشــار وارد شــود؛ امــروز نیز عده 
ای از ایــن افــراد کنار درب مجلــس اجتماع کرده 
و خواســته خــود را مطرح کردنــد همچنین علت 
 تعلل دربــاره عدم اجــرای قانونی بــرای معلمان 

حق التدریسی باید بررسی شود.
   ورناصری همچنین خطاب به وزیر جهاد کشاورزی 
درباره آتش ســوزی های اخیر رشــته کوه زاگرس 
عنوان کرد: این آتش سوزی ها به مردم منطقه و منابع 
جبران ناپذیر طبیعی خسارات عمده ای وارد کرده که 
لازم اســت برای این بحران، از قبل و هر ساله تدابیر 
لازم اتخاذ شــود و اعتبار لازم جهت ایجاد و تجهیز 
پایگاه هــای اطفای حریق به خصــوص در مناطق 

بحرانی، اختصاص بالگــرد آب پاش و جذب نیروی 
جنگلبــان جهت به کارگیــری و حفاظت از مناطق 

بحرانی لازم است.
  نماینده مردم مسجدسلیمان،لالی، هفتگل واندیکا در 
ادامه خطاب به وزیر میراث فرهنگی و گردشــگری 
افزود: در سال 2020 اگر کرونا گریبان گیر جهان نمی 
شــد، پیش بینی ها حاکی از عبور یک و نیم میلیارد 
گردشگر و چرخش میلیاردها دلار در اقتصاد جهانی 

بود.
   عضوکمیســیون امنیت ملی و سیاســت خارجی  
وکمیسیون انرژی در پایان خاطرنشان کرد: توریسم 
به عنوان پاک ترین صنعت جهان اســت که کشور ما 
در رده پنجمین کشور پرجاذبه دنیا قرار گرفته اما از 
ظرفیت های گردشگری حوزه انتخابیه مسجدسلیمان 
اســتفاده نمی شــود و آثار شــگرف تاریخی بدون 
محافظــت و بهره برداری به حال خود رها شــده که 
برای تحقق توصیه هــای عالمانه رهبر معظم انقلاب 
جهت کاهش وابســتگی بودجه به نفت در توســعه 
اقتصادی، باید به این ظرفیت عظیم منطقه جهت تولید 

توجه شود.

اميرحسين حائری زاده سرويس استان ها // مدير کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان يزدگفت: 
تاکنون بيش از 1700 طرح اشتغال روستايی تسهيلات گرفته است. 

   به گزارش خبرنگار دریا ، در جلسه ای که به منظور بررسی مشکلات نهادهای حمایتی در برنامه اشتغال 
پایدار روستایی- عشایری برگزار شد، میثم لطفی گفت: سال گذشته 240 میلیارد تومان در بخش اشتغال 
روستایی این استان به متقاضیان، تسهیلات پرداخت شده که زمینه اجرای یک هزار و 772 طرح در استان 
را فراهم نموده اســت و به عبارت دیگر بالغ بر 107 درصد تسهیلات به متقاضیان پرداخت گردیده است.
مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان یزد تصریح کرد: با اجرای این طرح ها، زمینه اشتغال سه هزار 
و 529 نفر در اســتان فراهم شده اســت.ریاحی افزود: از کل اعتبار تخصیص یافته به استان، 76 میلیارد 
تومان سهمیه نهادهای حمایتی است که تاکنون به 942 طرح، تسهیلاتی به مبلغ 48 میلیارد تومان توسط 
بانک های عامل پرداخت شده است که این طرح ها زمینه اشتغال هزار و 108 مددجو را فراهم نموده است.

در پایان این جلسه مشکلات نهادهای حمایتی ازجمله بهزیستی و کمیته امداد در خصوص اصلاح سرانه 
اشتغال و مشکلات متقاضیان با بانک های عامل موردبحث و بررسی قرار گرفت.

آرزو توکلی سرويس استان ها //  مدير کل 
نوسازی مدارس کرمان با اشاره به اينکه 1۶ 
پروژه فعال با 1۶0 کلاس درس تقريبا آماده 
بهره برداری اســت، گفت: ايــن مدارس در 
مناطق پر جمعيت و بر اساس نياز شهر کرمان 

ساخته شده اند.
   به گزارش خبرنگار دریا ، سید محمد واعظی نژاد 
در حاشــیه بازدید از پروژه های در دست اجرای 
اداره کل نوســازی استان کرمان بیان داشت: شهر 
کرمان با کمبود فضای آموزشــی روبرو است.وی 
با اشــاره به نیاز کرمان به فضای آموزشی افزود: 
در حــال حاضر 16 پروژه فعــال با 160 کلاس 
درس نزدیک بهره برداری هســتند که این مدارس 
در مناطق پر جمعیت و بر اساس نیاز شهر کرمان 
ساخته خواهند شد و امسال شاهد افتتاح بسیاری 
از آنها خواهیم بود.مدیر کل نوسازی مدارس استان 

کرمان گفت: در شــهر کرمان پروژه های آموزشی 
جدید شــامل چهار مجتمع آموزشــی بزرگ با 
160 کلاس درس کلید خورده و ساخته خواهند 
شد.واعظی نژاد تصریح کرد: در شهرک های حومه 
شهر کرمان نیز فضای آموزشی وجود ندارد که با 
کمک خیران کار ســاخت چند پروژه در مناطق 
پرجمعیت حاشیه ای آغاز شده که مدرسه خیرساز 
شهرک هشت بهشت با 950 متر زیربنای آموزشی 
و 12 کلاس و مدرســه خیرســاز آقای صفری 
با ســه هزار و 500 متر زیر بنای آموزشی و دو 
باب ساختمان 12 کلاسه با اعتباری بالغ بر 100 
میلیارد ریال واقع در سرآسیاب فرسنگی از جمله 
این پروژه هاســت.وی گفت: با افتتاح پروژه های 
آموزشی در مهرماه و همچنین بهمن ماه سال جاری 
مشکل فضای آموزشی شهر کرمان تا حدودی به 

حداقل خواهد رسید.

مدیر کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی یزد خبر داد 

پرداخت تسهیلات به 1700 طرح اشتغال روستایی

مدیرکل نوسازی مدارس کرمان خبر داد

کمبود فضای آموزشی در شهر کرمان 

آرزو توکلی ســرويس استان ها // مديرکل 
گفت:  کرمان  استان  زيست  محيط  حفاظت 
انعطاف در اســتفاده از ظرفيت های قانونی 
به  و کمک  برای صدور مجوزهــای صنايع 
جهش توليد، سرلوحه کار اين اداره کل قرار 
دارد و رويکرد ياد شده تداوم خواهد داشت. 
   بــه گزارش خبرنگار دریا ؛ مرجان شــاکری 
در دیدار رییس سازمان صنعت، معدن و تجارت 
استان کرمان افزود: خوشبختانه نگاه حفظ محیط 
زیســت با همدلی و هم افزایی صنعت، معدن و 
محیط زیست در اســتان کرمان به وجود آمده 
اســت.وی با بیان اینکه خوشبختانه نگاه صنعت 
به محیط زیســت تغییر کــرده و مدیران عامل 
صنایع استان کرمان به این حوزه توجهی جدی 

دارند، اظهار داشــت: حفاظت از محیط زیست 
یــک معادله برد برد تلقی می شــود زیرا علاوه 
بر جلوگیری از تخریب محیط زیســت، صنایع 
را مشــمول معافیت های مالیاتی کلان می کند.
مدیرکل حفاظت محیط زیســت اســتان کرمان 
گفت: افراد دارای مشکل اقتصادی و فقر اولویت 
محیط زیست را رعایت نمی کنند و هرچه رفاه 
در استان افزایش یابد حفاظت از محیط زیست 
بیشتر رعایت می شــود و ما در کنار صنعت و 
معدن هستیم زیرا تعامل از تقابل مفیدتر است.وی 
ادامه داد: باید از این تعامل بهره ببریم که استانی 
سرسبزتر و آبادتر داشــته باشیم و شعار محیط 
زیســت با عنوان جهش تولید همراه با توســعه 

پایدار محقق شود.
  شــاکری تصریح کرد: محیط زیســت هرگز با 

توســعه مخالفتی ندارد و توسعه باید با پایداری 
همراه باشد و علاوه بر گردش چرخ تولید، محیط 
زیســت را برای آیندگان برجای بگذاریم و در 
رفاه نسبی باشیم.وی اضافه کرد: امسال فرایندی 
برای معرفی صنعت ســبز در کشــور داشتیم و 
کارخانجات در آن ثبت نام کردند و بر اســاس 
امتیازبندی ســیمان ممتازان حائز رتبه کشوری 

شد.
   مدیرکل حفاظت محیط زیســت استان کرمان 
افزود: 2 صنعت لاســتیک بارز و نیروگاه شوباد 
کهنوج به علــت بارگذاری نکردن مســتندات 
خــود رتبه نیاوردند کــه این صنایــع با روال 
محیطی  زیســت  و خدمات  استانداردســازی 
مطلوب ارزیابی شدند اما صنایعی برتر شدند که 

عملکرد صنایع ما را نداشتند.

مدیرکل محیط زیست کرمان :

ظرفیت های قانونی برای جهش تولید در کرمان به کار گرفته می شود
حسن سيلاوی ســرويس استان ها //مديرکل حفاظت 
محيط زيست خوزستان گفت: بيشتر آتش سوزی های 
اخير در خوزستان عوامل انسانی دارد که به گفته مقام 
محترم قضايی استان حبس بين 3 تا ۵ سال در انتظار 

متخلفين خواهد بود. 
   به گزارش خبرنگار دریا ؛ محمد جواد اشــرفی اظهار کرد: 
به لحاظ اهمیت محیط زیست هرساله یک شعار متناسب با 
بحران های جهانی انتخاب می شود که امسال به نام حفظ تنوع 
زیستی نام گذاری شده است.وی افزود: در کشور نیز با توجه 
به شعار جهانی و نیازهای کشور، هفته محیط زیست با شعار 
جهش تولید، حفظ محیط زیســت برای توسعه پایدار ایران 

نام گذاری شد.
   مدیــرکل حفاظــت محیط زیســت خوزســتان، گفت: 
آتش ســوزی با شــروع فصل گرما در قسمت های مختلف 
خوزستان و دیگر اســتان های کشور به طور گسترده شروع 

شده، این آتش سوزی ها اغلب بر اثر عوامل طبیعی و توسط 
عوامل انسانی به صورت عمد یا غیر عمد صورت گرفته است.

وی با بیان اینکه بخش قابل توجهی از آتش سوزی ها توسط 
کشاورزان به واسطه آتش زدن کاه کلش و پسماندهای زراعی 
خود بوده اســت، افزود: متأسفانه برخی کشاورزان با تصور 
غلط، زمین های زراعی را برای سرعت بیشتر کاشت مرحله 
بعد آتش می زنند.اشرفی ضمن درخواست از کشاورزان برای 
پرهیز از این رفتار اشتباه، گفت: مقام محترم قضایی استان طی 
اطلاعیه ای هشــدار داد که با متخلفین در این امر با مجازات 
حبس بین 3 تا 5 ســال برخورد می شود.وی بیان کرد: تمام 
آتش ســوزی های خوزســتان در اندیکا، شوشتر، دزفول و 
شوش مهار شد ولی انتظار آتش سوزی های دیگر در این ایام 
را داریم.مدیرکل حفاظت محیط زیست خوزستان تأکید کرد: 
مردم با حضور در طبیعت با توجه به فصل گرما نکات ایمنی 

را رعایت کنند.

مدیرکل حفاظت محیط زیست خوزستان: 
حبس ۳ تا ۵ سال در انتظار مسببین  آتش سوزی مراتع و جنگل ها

طرح: مریم عباس زاده

نفت و گاز جز آلايندگی رهاوردی برای مردم خوزستان نداشته است 
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با استفاده نکردن از ظرف های یک بار مصرف 
از آلودگی محیط زیست جلوگیری کنیم ! واحد آموزش 

سازمان مدیریت پسماند 
شهرداری بندرعباس

 شرکت پخش فرآورده های نفتی اعلام کرد
جزئیات سهمیه کارت  سوخت های جدید و المثنی

  ســرویس اقتصــادی // ســخنگوی شــرکت ملی پخش 
فرآورده های نفتی گفت: ســهمیه کارت های سوخت مفقودی، 
در کارت ســوخت المثنی حفظ می شــود. فاطمه کاهی درباره 
افرادی که کارت ســوخت خود را گم کرده اند و در خواســت 
کارت المثنی دارند، اظهار داشــت: ســهمیه کارت سوخت این 
دســته از افراد در صورتی که هنگام مفقودی مورد سو استفاده 
قرار نگرفته باشــد حفظ می شود.وی درباره صدور کارت های 
ســوخت جدید نیز گفــت: افرادی که کارت ســوخت ندارند 
می توانند نســبت به دریافت آن اقدام کنند و از زمانی که کارت 
برای فرد صادر شود ســهمیه سوخت نیز به آن تعلق می گیرد.
مدیر روابط عمومی شرکت ملی پخش فرآورده های نفتی بابیان 
اینکه هرزمان که کارت ســوخت صادر شود، سهمیه سوخت 
همان ماه در کارت ســوخت لحاظ خواهد شد، گفت: حتی اگر 
درآخرین روز یک ماه کارت ســوخت متقاضی صادر شــود، 
ســهمیه کامل آن ماه در کارت سوخت لحاظ می شود، بنابراین 
تمامی کارت های جدید صادر شده دست کم سهمیه یک ماه را 
در خود ذخیره دارند.وی با بیان اینکه ملاک محاســبه سهمیه 
ســوخت کارت های جدید، تاریخ صدور آن اســت نه زمان 
درخواســت متقاضی گفت: به طور مثال اگر فردی در بهمن ماه 
درخواست کارت سوخت بدهد و در اسفند ماه کارت برای وی 
صادر شود، سهمیه سوخت آن شــخص از زمان صدورکارت 
یعنی اســفند ماه شارژ می شود.ســخنگوی شرکت ملی پخش 
فرآورده های نفتی افزود: حداکثر زمان صدور کارت ســوخت 
از هنگام تقاضا ده روز است، اما ممکن است فرآیند تحویل به 
پست و ارسال آن طولانی تر شود.کاهی درباره صدور کارت های 
ســوخت المثنی نیز با یاد آوری این نکته که لازم اســت افراد 
در نگهداری کارت ســوخت خود دقت کافی را داشته باشند، 
تصریح کــرد: اگر به هر دلیلی مالک خــودرو تقاضای کارت 
ســوخت المثنی داشته باشد، کارت برای آن فرد صادر می شود 
و این مسئله هیچ محدودیتی ندارد.طبق اعلام سخنگوی شرکت 
ملی پخش فرآورده های نفتی، صدور کارت ســوخت هوشمند 
المثنی فقط از طریق دفاتر پلیس +10 مقدور اســت، زیرا افراد 
ســودجو با هدف دستیابی به اطلاعات شخصی و کارت بانکی 
و کلاهبرداری از هموطنان و سو استفاده های احتمالی اقدام به 
ایجاد ســایت های غیرمجاز کرده اند؛ بنابراین کسانی که کارت 
ســوخت ندارند و تاکنون نیز درخواست صدور کارت سوخت 
نکرده اند، می توانند خود یا وکیل قانونی شان با در دست داشتن 
مدارک هویتی مالک خودرو و وســیله نقلیه به مراکز پلیس + 
10 مراجعه کنند.کاهی با بیان اینکه حذف رمز کارت سوخت نیز 
در نواحی شــرکت ملی پخش قابل انجام است گفت: متقاضیان 
در صورتی که در این باره ســوال داشته باشــند، می توانند به 
پورتال این شرکت با آدرس WWW.NIOPDC.IR مراجعه یا 

با شماره پاسخگویی 09627 تماس بگیرند.

                               آگهی مزایده نوبت اول اموال غیر منقول
 اجرای احکام حقوقی شورای حل اختلاف بندرعباس بموجب  پرونده فوق این اجرا اموال مشروحه ذیل 1/ پلاک 412فرعی  از5250 اصلی بخش یک بندرعباس که یک 
باب  منزل مسکونی مفروز  می باشد و با شماره14870 ذیل صفحه43 دفتر81 بندرعباس به مالکیت محکوم علیه )آقای محمد جهانگیری زرکانی (در تاریخ1365/2/18 
ثبت گردیده و سند چاپی با شماره 670018سری الف ۹1 صادر شده است ملک در بندرعباس کمربندی کوی ملت کوچه ملت 7 جنب دبستان شهید عسگر حسین پور 

کد پستی 7۹18674315واقع شده است و حدود اربعه آن عبارت است از شمالا 7 متر درب و دیوار به کوچه و شرقا15/6 متر دیوار به قطعه 80 و جنوبا6/86 متر دیوار 
به کوچه و غربا 15/6 متر دیوار به قطعه 82 مساحت عرصه طبق  سند 106/07 متر می باشد و طبق بازدید  کارشناس منزل قدیمی با درب ماشین رودارای  سایبان 
و عمر بالغ بر 35 سال با اسکلت بنایی است که  مقاومت کافی تحت بارهای لرزه ای را ندارد و حمام و سرویس بهداشتی در حیاط قرار دارد طبق  اظهارات مطلعین 

)همسایه ملک ( ساختمان دارای دو خواب و هال و پذیرایی و آشپزخانه در اعیانی اصلی می باشد در حال حاضر محکوم علیه به همراه خانواده خود در حال بهره برداری ازملک می باشد انشعاب آب و 
برق ساختمان برقرار می باشد که به مبلغ1/400/000/000 یک میلیارد و چهارصدمیلیون ریال ریال ارزیابی و کارشناسی گردیده است اموال متعلق به محکوم علیه آقای محمد جهانگیری زرکانی در قبال 
بدهی )152/۹76/688 ریال (به محکوم له حسین باقرزاده همائی که به مبلغ 1/400/000/000 ریال ارزیابی  و کارشناسی شده است با شرایط زیر از طریق مزایده کتبی بفروش میرسد . 1 - فروش نقدی 
است .و حداکثر مهلت پرداخت بها ءسه روز  میباشد. 2- کلیه هزینه های  مربوط به معامله از هر قبیل و از هر جهت به عهده خریدار است 3- پیشنهاددهنگان باید قبلا10% مبلغ ارزیابی شده را بصورت 
سپرده نقدی بحساب سپرده  شماره 21712۹540۹008 نزد بانک ملی شعبه دادگستری  بندرعباس تودیع و قبض سپرده را به این اجرا واقع در آدرس ذیل تحویل نماید . 4-. اجرای احکام دررد یا قبول 
پیشنهاد ات مختار است 5- مزایده در ساعت 10 صبح روز چهارشنبه مورخ 13۹۹/4/4 بصورت حضوری بعمل می آید و برنده کسی است که بالاترین قیمت را پیشنهاد نماید/6-  در صورتی که برنده تا 
یکماه ازتاریخ  جلسه مزایده و یا انقضای مهلت از پرداخت بهاء مورد مزایده   خودداری نماید مسئول کسر احتمالی قیمت و خساراتی که از تجدید  مزایده حاصل شود  خواهد بود که بدوا از سپرده او 
استیفا میشود وبرابر ذیل ماده 12۹ قانون اجرای احکام مدنی سپرده او پس از کسر هزینه  مزایده بنفع دولت ضبط و مزایده تجدید می گردد متقاضیان شرکت در مزایده برای کسب اطلاع  بیشتر میتوانند 

به  اجرای احکام حقوقی شورای حل اختلاف شهرستان بندرعباس واقع در میدان ابوذر - ساختمان جرایی و انقلاب طبقه ی همکف اجرای احکام مدنی شورای حل اختلاف بندرعباس مراجعه نمایند.
موسی زاده دادورز اجرای احکام حقوقی شورای حل اختلاف شهرستان بندرعباس

قوه قضائیه 
سازمان ثبت اسناد و املاک کشور 

اداره کل ثبت اسناد و املاک هرمزگان

ســرويس اقتصادی //واگذاری تحت هر عنوان 
از جملــه فروش حواله يا فــروش امتياز  فروش 
فوق العاده خودروسازان، در قالب قرعه کشی ويژه 

ايام عيد سعيد فطر، ممنوع است.
دو شرکت خودرو ساز در پی قرعه کشی اخیر در فروش 

فوق العاده اطلاعیه ای را صادر کردند.
در این اطلاعیه آمده است: به دنبال انجام قرعه کشی فروش 
فوق العاده 25 هزار دستگاه خودرو از سوی گروه صنعتی 
ایران خودرو در تاریخ 17 خرداد 99 و گروه خودروسازی 

سایپا در 18 خرداد 99، ضمن هشدار به خریداران امتیاز 
این خودروها به استحضار می رساند:

1- بر اســاس مصوبــات کمیته خودرو کــه با حضور 
دســتگاه های نظارتی از جمله »دادستانی کل کشور« و 
»ســازمان بازرسی کل کشــور« به دو خودروساز ابلاغ 
شده اســت، به هیچ عنوان امکان صلح یا فروش خودرو 
به صورت وکالتی تا یکسال وجود ندارد.2- سند خودروی 
واگذار شــده به مدت یکسال در رهن شرکت خودروساز 
باقی خواهد ماند، لذا امکان فروش تا پایان دوران ترهین 

وجود ندارد.
3- پلاک واگذار شده از سوی پلیس راهور به فرد مشمول، 
به هیچ عنوان قابل انتقال به غیر نیست و مسئولیت هرگونه 

کشف تخلفات بر عهده دارنده پلاک انتظامی می باشد.
4- خودروی واگذار شــده صرفاً با تطبیق مدارک هویتی 
به فرد ثبت نام کننده دارای مشــخصات ثبت شده، تحویل 

داده خواهد شد.
شایان ذکر است، لوح فشرده مرتبط با اسامی افراد منتخب 
در این دوره از قرعه کشــی فروش فوق العاده، از ســوی 
خودروسازان به دستگاه های نظارتی تحویل شده و امکان 
هیچ گونه دخل و تصرف در آن وجود ندارد.بر این اساس 
به تمامی هموطنان عزیز هشــدار داده می شود که مراقب 

سودجویی کلاهبرداران باشند.

در اطلاعیه ای از سوی خودروسازان مطرح شد

فروش امتیاز خودرو ممنوع است

 

سرويس اقتصادی // در حالی که دست اندرکاران 
توليد پوشــاک معتقدند حدود 90 درصد قاچاق 
پوشــاک از مناطق آزاد صورت می گيرد، شورای 
عالی مناطــق آزاد به کلی ايــن موضوع را رد 

می کند. 
به نظر می رسد در حال حاضر مساله اصلی بر سر 
توســعه این مناطق است؛ یعنی علاوه بر اینکه بین 
مناطق آزاد و تولیدکنندگان پوشــاک بر سر میزان 
واردات پوشــاک از این مناطــق اتفاق نظر وجود 
ندارد، مشــکل دیگر نبود نظارت بر خروج کالا از 
این مناطق و اســتفاده از کالاهای وارداتی به این 
مناطق در سرزمین اصلی است که احتمال می رود 
با توســعه مناطق آزاد این مشکلات تشدید شود؛ 
چراکه نظارت بر عبور و مــرور کالا و خودروها 

سخت تر می شود. 
به طور کلی پوشــاک و پارچه از جمله کالاهای 
قاچاق پذیر اســت و قاچاق پوشاک سال ها است 
که تولیدکنندگان این صنعت را در مضیقه قرار داده 
و اتحادیه های صنفی ایــن بخش معتقدند احتمالا 
حدود 90 درصد قاچاق پوشــاک در مناطق آزاد 
انجام می شــود. به همین دلیل اخیــرا گروهی از 
تشکل های صنفی این بخش در نامه ای به اعضای 
شــورای نگهبان و مجمع تشخیص مصلحت نظام 
خواستار جلوگیری از گســترش و توسعه مناطق 

آزاد شدند.
این نامه اوایل خرداد مــاه و حدود یک هفته بعد 
از ارجاع لایحه ایجاد هشت منطقه آزاد تجاری- 
صنعتی و 12 منطقه ویژه اقتصادی برای اعلام نظر 
نهایی به مجمع تشــخیص مصلحت منتشر شد. با 
توجه به اینکه شورای نگهبان برای چهارمین بار به 
ایــن لایحه ایراد گرفت و همچنین با توجه به رای 
مثبت و اصرار مجلس بر این مصوبه، لایحه ایجاد 
هشــت منطقه آزاد تجاری- صنعتی و 12 منطقه 
ویژه اقتصادی 30 اردیبهشت ماه به مجمع تشخیص 

مصلحت ارسال شد.
البتــه در واکنش به نامــه اصناف،جعفر آهنگران، 
معــاون برنامه ریــزی و هماهنگی امــور مناطق 
دبیرخانه در شــورای عالی مناطق آزاد هم اعلام 
کرد که در مناطق آزاد قاچاق و به خصوص قاچاق 
پوشــاک وجود ندارد و آنچه اتفاق می افتد کالای 
همراه مســافر است که بسیار ناچیز است. در سال 
1398 مجموع کالاهای ثبت ســفارش شده حدود 
500 میلیون دلار بوده کــه 324 میلیون دلار آن 
در قالب رســمی و همراه مســافر وارد سرزمین 
اصلی شــده که بخش بسیار کوچکی از آن )حدود 
60 میلیون دلار( را پوشــاک تشکیل می دهد که 
نمی تواند نقشــی در بر هم زدن تعادل بازار داشته 

باشد.
اما ســعید جلالی قدیری، دبیــر اتحادیه تولید و 

صادرات نســاجی و پوشــاک ایران می گوید که 
صنعت پوشــاک با دو چالــش واردات بی رویه با 
دور زدن رویه های قانونی و قاچاق مواجه اســت 
و احتمالا حدود 90 درصد قاچاق پوشاک هم در 
مناطق آزاد انجام می شــود. به عبارت دیگر برخی 
افراد ســودجو به صورت ســازمان یافته از این 
رویه های قانونی اســتفاده های غیرقانونی می کنند. 
برای مثال واردات مســافری، ته لنجی، ملوانی و 
مناطق آزاد تبدیل به ســکوهای واردات بی رویه 

تحت رویه های قانونی و قاچاق شده اند.
از طــرف دیگر به گفتــه وی ورود کالا به مناطق 
آزاد بدون تعرفه گمرکی مجاز اســت، اما نباید به 
سرزمین اصلی وارد شــود و باید دوباره فرآوری 
و صادر شود یا در همان منطقه آزاد استفاده شود، 
اما هیچ اهرم نظارتی بــرای جلوگیری از خروج 
کالا از مناطق آزاد دیده نشده و شوتی ها با سرعت 
بالا این کالاها را به کشــور وارد می کنند؛ بنابراین 
باید به این پرسش پاسخ داده شود که کالاهایی که 
برای مصرف منطقه وارد شده چگونه به نقاط دیگر 

کشور منتقل می شود؟
او همچنیــن می گوید کــه تاکنــون مناطق آزاد 
هیچگونه آمار رســمی به نهادهای نظارتی و مردم 
ارائه نکرده است؛ بنابراین برای اثبات ادعای خود 
باید به صورت رسمی یک گزارش عملکرد شفاف 
اعلام کند. یکی از ســوالات اصلی ما این است که 
مناطق آزاد تاکنون چــه آمارهایی به چه مراجعی 

ارائه دادند.
البته مناطق آزاد مجددا در پاســخ به این مصاحبه 
گفت که ســال گذشــته حــدود 60 میلیون دلار 
واردات پوشــاک از این مناطق صورت گرفته، اما 
اتحادیه های صنفی پوشــاک حرف از 12 میلیارد 

دلار واردات می زنند.
در این میان به نظر می رســد جدال اصلی بر ســر 
توســعه این مناطق است؛ یعنی علاوه بر اینکه بین 
مناطق آزاد و تولیدکنندگان پوشــاک بر سر میزان 
واردات پوشــاک از این مناطــق اتفاق نظر وجود 
ندارد، مشــکل دیگر نبود نظــارت بر خروج کالا 
از این مناطق و اســتفاده کالاهای وارداتی به این 
مناطق در سرزمین اصلی است که احتمال می رود 
با توســعه مناطق آزاد این مشکلات تشدید شود؛ 
چراکه نظارت بر عبور و مــرور کالا و خودروها 

سخت تر می شود.
ایجاد مناطق آزاد در محدوده های 

وسیع چه پیامدهایی دارد؟
برای راســتی آزمایی ادعاهای دو طرف با مراجعه 
به نتایج گزارش  مرکز پژوهش های مجلس درباره 
لایحه توسعه محدوده منطقه آزاد تجاری-صنعتی 
چابهار اطلاعات خوبی در این زمینه حاصل شد. بر 
اساس این گزارش که خرداد ماه سال گذشته منتشر 

شده، از جمله چالش ها و آسیب های ایجاد مناطق 
آزاد در محدوده های وسیع افزایش قاچاق کالا به 
دلیل عدم امکان فنس کشی و محصور کردن منطقه 
اســت، چراکه ایجاد مناطق آزاد در محدوده هایی 
با مســاحت زیاد و عدم امکان فنس کشی بخشی 
از این محدوده ها، عدم استقرار گیت های ورود و 
خروج و در نتیجــه ایجاد زمینه برای عدم نظارت 
کامل گمرک بر تمامی محدوده وســیع این مناطق، 

موجب بروز پدیده قاچاق کالا شده است.
گــزارش مرکــز پژوهش های مجلــس می گوید 
که ایــن امر کــه این امــر منجر بــه اختلافات 
 جدی برخی مســئولان مناطــق آزاد با برخی از 
ســازمان های نظارتی از جمله گمرک جمهوری 
اسلامی ایران، ســتاد مرکزی مبارزه با قاچاق کالا 
و ارز، ســازمان بنادر، بازرسی کل کشور با سایر 
دســتگاه های متولی مبارزه با فساد نیز شده است. 
راه حل پیشنهادی مرکز هم کوچک شدن محدوده 
این مناطق اســت، چراکه با کوچک شدن محدوده 
این مناطق، امکان فنس کشی کل محدوده و استقرار 
گمرک جهت کنترل ورود و خروج کالا فراهم بوده 
و پدیده قاچاق از این مناطق دیگر مفهومی نخواهد 
داشــت. تجربه ایجاد مناطق آزاد قبلی با وســعت 
زیاد نیز نشان داده است که محصور سازی آنها به 
دلیل هزینه بر بودن و عدم تسلط گمرک جمهوری 
اســلامی ایران بر تمام منطقه محصور شده، هرگز 
به سرانجام نمی رســد که این مهم در مورد مناطق 

موجود نیز صدق می کند.
از ســوی دیگر وجــود نقاط جمعیتی شــهری و 
روســتایی در محدوده مناطق آزاد، امکان کنترل 
ورود و خروج کالا را مختل می کند، چراکه امکان 
کنترل تمامی ماشین ها و ساکنان شهرها و روستاها 
در هنگام ورود و خروج از محدوده و منطقه وجود 
نــدارد و همین امر زمینه قاچاق کالا از این مناطق 

را نیز تشدید می کند.
ایجاد مناطق آزاد در محدوده های منفصل هم یکی 
دیگر از چالش هایی است که در این گزارش درباره 
توسعه منطقه آزاد چابهار به آن اشاره شده، چراکه 
وســعت بالای این مناطق، موجب بروز مشکلات 
متعددی برای مناطق آزاد شــده اســت. در برخی 
موارد یک منطقه آزاد، بــا یک نام و مدیریت، در 
چند نقطه منفصل از یکدیگر تشکیل شده که ایجاد 
طرح های توسعه ای و زیرساختی متوازن در آنها 
مقدور نبوده و بعضا انتقــال کالا میان این مناطق 
منفصل، با توجه به وجود معافیت های گمرکی در 
مناطق آزاد موجب تشدید پدیده قاچاق در کشور 

شده است.
بیشترین سهم درآمدی مناطق آزاد؛ 
عوارض ورود و خروج کالا و مسافر

از طرف دیگر براســاس آمارهای ســال 1396، 

بیشترین ســهم درآمدی سازمان های مناطق آزاد 
مربوط به ردیف های عوارض ورود و خروج کالا 
و مســافر با سهم 38 درصدی و صدور مجوزها با 
سهم حدود 28 درصدی بوده است. این رویه بسته 
به پتانســیل ها و مزیت های هریک از مناطق آزاد 
کم و بیش حاکم اســت و حداقل در سال 1396 
درآمــد چندانی از محل تولیــد و صادرات، عاید 

سازمان های مناطق آزاد کشور نشده است.
بر اساس گزارش مرکز پژوهش های مجلس که سال 
گذشته منتشر شده است، اتکای درآمدهای منطقه 
به فروش اراضی، اخذ عوارض از واردات کالاهای 
مصرفی و پلاک گذاری خودروهای سواری لوکس 
منجر به کم توجهی به مقوله های اصلی مانند تقویت 
تولید صادرات گرا و جذب سرمایه گذاری داخلی 
و خارجی شده و در نتیجه انحراف در عملکرد این 

مناطق را به دنبال داشته است.
آیا موفقیت مناطق آزاد مستلزم وسعت آن ها است؟
این گزارش همچنین با بررسی تجربه برخی مناطق 
آزاد موفق نتیجه  می گیرد که عواملی غیر از وسعت 
مناطق آزاد در موفقیت و رشــد اقتصادی کشورها 
موثر اســت و یک منطقه آزاد به بندر، فرودگاه و 
گمرک نیاز دارد. بــرای مثال حدود 30 درصد از 
تولید ناخالص دبی در منطقــه آزاد جبل علی که 
کمتر از 5000 هکتار مساحت دارد ایجاد می شود. 
این در حالی اســت که مجموع وسعت مناطق آزاد 
ایران حدود 650 هزار هکتار است و اطلاعاتی از 
سهم آن در تولید ناخالص ملی در دسترس نیست.

مناطق آزاد چه می گوید؟
اخیرا جعفر آهنگران، معــاون برنامه ریزی مناطق 
آزاد با حضور در گفت وگوی 18:30 شــبکه خبر 

با بیان اینکه پوشــاکی که به صورت کالای همراه 
مسافر وارد مناطق آزاد می شود نباید تولید داخل 
داشته باشــد، گفت که مناطق آزاد متکلف مبارزه 
با قاچاق نیســت و در این زمینه نهادهای دیگری 
وجود دارد که مناطــق آزاد هم با آن ها همکاری 

می کند.
او همچنین با بیان اینکــه قاچاق در مناطق آزاد، 
آن ها را از برخی درآمدهای قانونی محروم می کند، 
تصریح کرد که »ســتاد مبارزه با قاچاق کالا و ارز 
می تواند تاییــد کند که مناطق آزاد با این ســتاد 
همکاری کامل دارد و برای شــفاف سازی سامانه 

هایی نیز طراحی کرده است«.
تایید نبود قاچاق در مناطق آزاد از 

سوی ستاد مبارزه با قاچاق
در این زمینه آذر ماه ســال گذشــته علی مویدی، 
رئیس ستاد مبارزه با قاچاق کالا و ارز در نشست 
مشترک با مســئولین دبیرخانه شورایعالی مناطق 
آزاد و ویــژه اقتصــادی، مناطــق آزاد را یکی از 
مهمترین درگاه های تجارت در کشــور دانست که 
به لحاظ تجاری بودن می تواند با شــفاف ســازی 

عملکرد خود به اتهامات ناصحیح پایان دهد.
او همچنین با بیان اینکه قاچاق یک پدیده پیچیده، 
پنهان و مرموزی است که ممکن است در تمام نقاط 
کشور رخ دهد، گفته بود که  مناطق آزاد تنها 0.3 
درصد ســرزمین اصلی در اختیار دارند؛ بنابراین 
کنترل و نظارت دقیق تر و کاملتر بر این مســاحت 
میسر شده است و تلاش ها، زحمات، اثربخشی و 
توفیقات به دســت آمده در این مناطق بیش از آن 

است که انگ قاچاق را به آن ها بزنیم.

قاچاق پوشاک از مناطق آزاد؛ شایعه یا واقعیت؟

 ســرويس اقتصادی // معاون شرکت راه 
افزايش  با  ترابری  آهن گفت: شورای عالی 
»متوســط« ۲0 درصدی قيمت بليت قطار 
موافقت کرده و ممکن است در مسيرهايی 
که استقبال سفر بيشتر است، افزايش ۲۵ 

درصدی بليت را شاهد باشيم.
میرحسن موســوی گفت: اگر قرار بود بر اساس 
هزینه هایی که به بخش حمل و نقل ریلی تحمیل 
شده، نرخ جدید بلیت ها تعیین می شد، باید قیمت 
بلیت قطارهای مســافری دو برابر می شد؛ اما پس 
از آنکه با شرکت های ریلی مسافری مذاکره کردیم، 

توافق شد شرکت ها درخواست خود را به 40 درصد 
کاهــش دهند که این اتفاق نیز رخ داد؛ آنها هم این 
پیشنهاد را به ما در راه آهن ارائه دادند که در شرکت 
راه آهن تأیید شد و ما آن را به شورای عالی ترابری 

ارسال کردیم.
وی افزود: در شورای عالی ترابری با در نظر گرفتن 
مســائل پیرامونی این صنعت، اعضای این شورا با 
افزایش 20 درصدی قیمت بلیت ها موافقت کردند و 
این رقم 13 خرداد به تصویب شورای عالی ترابری 

رسید.
معاون مسافری شــرکت راه آهن ادامه داد: از اول 

تیرماه این افزایش نرخ ها اعمال خواهد شد؛ پیش 
فروش قطارهای مسافری 1 تیرماه نیز از اواخر هفته 

جاری انجام می شود.
وی یادآور شــد: بر اســاس مصوبه شورای عالی 
ترابری، افزایش قیمت بلیت قطار به طور »متوسط« 
20 درصد در نظر گرفته شده است لذا شرکت های 
ریلی این اختیار را دارند که در مسیرهای مختلف و 
بر اساس میزان تقاضای سفر، میزان افزایش قیمت 
بلیت ها را متفاوت اعمال کنند مثلًا در مسیری 15 
درصد افزایش قیمت را می توانیم شــاهد باشیم و 
در برخی مســیرها هم 25 درصد امکان افزایش 

وجود دارد. ولی به شرکت های ریلی مسافری اعلام 
کرده ایم که افزایش قیمت ها را حول و حوش همین 
20 درصد اعمال و برای راه آهن ارسال کنند تا در 
شرکت راه آهن، نرخ های جدید بررسی شود تا اگر 
افزایش قیمت ها منطقی باشد، با اجرای آن موافقت 

شود.
موسوی تصریح کرد: پس از شیوع کرونا و حذف 
سفرهای نوروزی، شــرکت های ریلی بیش از 95 
درصد مســافران خود را از دست دادند و به همین 
ترتیب حدود 95 درصد درآمد خود را از دســت 
دادنــد که برای جبران آن، در حال پیگیری وصول 
تسهیلات مرتبط با کرونا هستیم؛ البته این افزایش 
قیمت بلیت قطار، هیچ ارتباطی با کاهش مسافران 

ریلی به دلیل شیوع کرونا ندارد.

افزایش »متوسط« ۲0 درصدی قیمت بلیت قطار از اول تیرماه

گواهی موقت فارغ التحصیلی اینجانب یوسف حسینی فرزند حسن به شماره شناسنامه ۳۲۰صادره از میناب در مقطع کارشناسی رشته جغرافیای 
انسانی)گرایش روستایی(صادره از دانشگاه پیام نور واحد میناب مفقود گردیده است و فاقد اعتبار می باشد.از یابنده  تقاضا می شود اصل مدرک 

را به نشانی شهرستان بشاگرد ،بلوار امام خمینی ،روبروی بهزیستی کوچه ششم منزل شخصی ارسال نماید.
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حوادث

  

خريدهای اينترنتی برايم به يک کار عادی تبديل 
شــده بود به طوری که سعی می کردم کمتر برای 
خريد به مراکز تجاری بروم تا بتوانم از اوقاتم برای 
امور تحصيلی اســتفاده کنم اما روزی در همين 
داد که  اينترنتی حادثــه عجيبی رخ  خريدهای 
زندگی و آينده ام را در آستانه تباهی قرار داد و...

این ها بخشــی از اظهارات دختر 20 ساله ای است که 
برای فرار از چنگ قــداره بند اینترنتی به دامان قانون 
پناه آورده بود. این دختر جوان که برای پیشــگیری از 
یک رســوایی و آبروریزی بزرگ وارد کلانتری قاسم 
آباد مشهد شده بود، درحالی که با ترس و دلهره عجیبی 
دســت به گریبان بود، درباره ماجرای قداره بندی یک 
تبهکار اینترنتی به مشاور و مددکار اجتماعی کلانتری 
گفت: از همان دوران دبیرســتان که پدرم یک دستگاه 
گوشی تلفن هوشمند به عنوان هدیه قبولی با رتبه ممتاز 
برایم خرید، خیلی زود وارد شبکه های اجتماعی شدم. 
از آن جایی که پدرم معلم بود درباره شیادان اینترنتی به 
من هشــدار می داد تا فریب حیله گری های تبهکاران 
این فضای دروغین را نخورم. پدرم بی پرده ماجراهای 
فریبنده عشق و عاشقی های هوس آلود در پس پرده 

ازدواج را برایم بازگو می کرد.
 من هم تک تک جملات دلسوزانه پدرم را آویزه گوشم 
کرده بودم و با دقت و وسواس خاصی به جست وجو 
در شبکه های اجتماعی می پرداختم تا طعمه شیادان و 
خلافکاران نشوم. به همین دلیل همواره سعی می کردم  
از امکانات و نکات مثبت فضای مجازی برای تحصیل 
یا خرید اســتفاده کنم تا وقت بیشتری برای رسیدگی 
به امور تحصیلی و زندگی داشــته باشم. از سوی دیگر 
من به شیک پوشی در بین دوستان و اطرافیانم معروف 
بودم. همیشه تلاش می کردم تا از لباس هایی با رنگ 
مناسب و برازنده یک دختر ایرانی استفاده کنم این بود 
که مورد توجه دوســتانم قرار مــی گرفتم و آن ها در 
انتخاب پوشش های بیرون از منزل از من نظرخواهی 
می کردند تا این که در یکی از رشته های زیرمجموعه 
پزشکی در دانشگاه پذیرفته شدم. دیگر وقت کمی برای 
خرید از مراکز تجاری داشــتم و سعی می کردم بیشتر 
خریدهایم را به صورت اینترنتی انجام بدهم. با آشنایی 
که با انواع و اقســام کانال ها و شبکه های اجتماعی 

داشــتم، این کارها را به راحتی انجام می دادم و خیلی 
مراقب بــودم تا در دام کلاهبــرداران اینترنتی نیفتم و 
سرمایه ام را از دســت ندهم. توصیه پدرم همواره در 
گوشــم می پیچید که هر گاه کســی از من مشخصات 
کارت بانکی یا رمز آن را خواســت، بی درنگ متوجه 
باشــم که ماجرا دستبرد به حســاب بانکی ام است! 
بنابراین بــا وجود خریدهای زیــاد اینترنتی از کانال 
های مختلف، هیچ وقت وارد درگاه های جعلی بانکی 
نشــدم و کلاهبرداری به شیوه »فیشینگ« را تشخیص 
می دادم. خلاصه در همین جســت وجوهای مجازی 
روزی با یک کانال فروش لباس های مجلســی آشنا 
شــدم که یک خانم فروشنده این اجناس اینترنتی بود. 
او خریدها را به صورت رایگان و با پیک به نشــانی 

اعلامی مشتریانش ارسال می کرد.
 من هم در شبکه اینستاگرام تصاویر لباس های مجلسی 
را انتخاب می کردم و بدون هیچ مشــکلی وجه خرید 
را به حساب بانکی او می ریختم. آرام آرام با آن خانم 
فروشــنده ارتباطی عاطفی برقرار کردم به گونه ای که 
هنگام خرید لباس نظــر او را نیز درباره رنگ یا نوع 
پارچه جویا می شــدم. درحالی که هیچ آشنایی قبلی 
با آن فروشنده نداشتم متاسفانه خیلی زود به او اعتماد 
کردم بــدون آن که توصیه های پدرم را درباره زوایای 
پنهان آشــنایی های فضای مجازی به خاطر بیاورم. 
مدتی بعد تصویر یکی از لباس های خواب زنانه توجهم 
را  جلب کرد و من به قصد خرید آن لباس، از فروشنده 
خواســتم تا درباره رنگ آن نظر بدهد. او درحالی که 
از پوشش های زیبا و جذاب من تعریف و تمجید می 
کرد از من خواست تا تصویری با پوشش بسیار اندک 
از خودم برایش بفرســتم تا او عکس مرا با آن لباس 
خواب مطابقت بدهد و سپس نظرش را بگوید که کدام 
رنگ مرا زیباتر جلوه می دهد. وقتی عکسی نیمه برهنه 
برایش فرستادم، بلافاصله به پیج اینستاگرام من آمد و 
برای منتشر نکردن آن عکس در فضای مجازی شروع 
به اخــاذی کرد. او مدعی بود، اگر دو میلیون تومان به 
شماره کارت بانکی اش واریز نکنم، آبرویم را می برد. 
من هم از ترس یک رسوایی بزرگ به یاد هشدارهای 
پدرم افتادم و بی درنگ به کلانتری آمدم اما ای کاش...

قداره بند اینترنتی

در امتداد تاريکی

سرويس حوادث// مرد آرايشگر که به جرم قتل پسر 
جوانی با ميله فلزی به قصاص محکوم شده بود به  شرط 
پرداخت يک ميليارد تومــان از مجازات مرگ نجات 

خواهد يافت.
 رســیدگی به این پرونده از 24 فروردین ســال 96 به دنبال 
درگیری مرگبار 4 جوان در مسیر ورودی کوه توچال در بلوار 
دانشجو شروع شد.بلافاصله تیمی از مأموران کلانتری 163 
ولنجک در صحنه درگیری حاضر شدند و با پسر جوانی که 

غرق خون روی زمین افتاده بود روبه رو شدند و پس از انتقال 
وی به بیمارستان طالقانی چند ساعت بعد جان باخت.

کارآگاهان در تحقیقات میدانی دریافتند که سرنشــینان دو 
خــودروی پژو و پراید پس از تصادف رانندگی با هم درگیر 
شــدند و این 4 جوان با در دست داشتن قفل فرمان، چاقو و 

میله داربست به جان هم افتاده اند.چند روز بعد عامل جنایت 
بازداشــت شــد و در بازجویی ها گفت: من مقتول را اصلًا 
نمی شناختم همه این ماجرا به خاطر برخورد خودروهای ما 
اتفاق افتاد. وقتی از خودرو پیاده شدیم بین ما درگیری رخ داد 

و از روی عصبانیت دست به چنین کاری زدم.

این متهم پس از محاکمه در شــعبه دوم دادگاه کیفری استان 
تهران به ریاست قاضی محسن زالی و با حضور قاضی دلداری 
مستشــار دادگاه به اتهام قتل عمد و با توجه به درخواست 

اولیای دم به قصاص محکوم شد.
فرزاد 32 ساله پس از تأیید حکم از سوی قضات دیوان عالی 

کشور در انتظار چوبه دار بود تا اینکه خانواده اش با کمک افراد 
نیکوکار توانستند رضایت خانواده مقتول را جلب کنند و آنها 
پذیرفتند با دریافت یک میلیارد تومان رضایت دهند. این مرد 
جوان که بشدت ابراز پشیمانی می کرد گفت: مادر پیر و تنها 
فرزندم بدون سرپرست مانده اند، همسرم طلاق گرفته و یک 
برادر معتاد هم دارم بنابراین کسی را بیرون از زندان ندارم که 
بتواند کمکم کند. الان هم چشم امیدم به نیکوکاران و افراد خیر 
است تا شاید بتوانم این پول را فراهم کنم و از زندان آزاد شوم. 

روابط عمومي مصرف ماهي و میگو از بروز افسردگي جلوگيری مي كند
 شیلات هرمزگان 

انتظامی  ســرويس حوادث// فرمانده 
شهرستان بم از دستگيری عامل آتش 

سوزی ۵0 هکتار از جنگل های بنه بخش 
»دهبکری« که  چند روز  قبل دچار آتش 

سوزی وسيعی شده بود، خبر داد.
ســرهنگ »نجفی« گفت: ماموران پاسگاه 
انتظامی دهبکــری در پی دریافت  خبری 
مبنی بر آتش ســوزی قســمتی از بافت 
جنگلی »بیدون« بلافاصله برای جلوگیری 
از خسارت بیشتر در محل حاضر شدند و 
به بررسی موضوع پرداختند.وی افزود: این 
آتش سوزی که از ساعت 14:30 روز جمعه 

مــورخ 16 خــرداد در محل بیدون بخش 
دهبکری شعله ور شده و با فرا گرفتن بیش 
از 90 هکتار از اراضی ملی و جنگل های 
بنه ادامه یافته بود، با تلاش های مردمی و 
همچنین دستگاه های خدمات رسان و آتش 
نشــانان، اداره کل منابع طبیعی و همکاری 
ماموران انتظامی شهرســتان هــای بم و 
جیرفت حدود ساعت 20 همان روز کنترل 

و خاموش شد.
این  مسئول انتظامی با اشاره به این که عامل 

آتش سوزی در تحقیقات اولیه شناسایی و 
دستگیر شد، تصریح کرد: تحقیقات پلیس 
حکایت از این داشت که  فرد خاطی برای 
گردش و تفریح  به این منطقه سفر کرده اما 
پس از آتش افروختن، قادر به مهار آن نبوده 
و با گسترش آتش در مراتع خشک، وسعت 
آن افزایش یافته است. بنابراین گزارش، طی 
چندروز گذشته، آتش 50 هکتار از مراتع و 
جنگل های بم و 200 نفر نخل را در ریگان 

خاکستر کرد.

 

سرويس حوادث// دختر يک ساله 
که از بالکن خانه شان به پايين افتاده 

بود در بيمارستان جان باخت.
 سرهنگ »محمد باقر سلگی«، فرمانده 

انتظامی شهرستان »ملایر« در تشریح 
این خبر گفت: خبر سقوط دختر یک 
ساله ای از بالکن خانه شان در یکی از 
روستاهای شهرستان »ملایر« به مرکز 
فوریت های پلیســی 110 اعلام شد و 
مأموران انتظامی بلافاصله به محل حادثه 

عزیمت کردند.
این مقام مسئول افزود: طی هماهنگی به 
عمل آمده با دستگاه قضایی، مأموران با 

حضور در محل حادثه و بررســی های 
اولیه دریافتند، این دختر بچه از بالکن 
منزلی ســقوط کرده و از ناحیه ســر 
مصدوم و بلافاصله به بیمارستان اعزام 
شده اســت. این کودک پس از انتقال به 
بیمارســتان به علت شدت جراحات و 
صدمات وارده به ســر فوت می کند که 
اقدامات قانونی توسط مأموران حاضر 

در صحنه در دست پیگیری است.

 سقوط مرگبار دختر یک ساله از بالکن
سرويس حوادث// دادستان انتظامی مرکز وکلا، 
از  کارشناسان و مشاوران خانواده قوه قضائيه 
برخورد با وکلای متخلف در زمينه تبليغ طلاق 

توافقی بدون مراجعه به بهزيستی خبرداد.
کمــال رئوف با بیان این مطلب به مهر گفت: به تازگی 
مشاهده می شــود که برخی وکلا اقدام به تبلیغات در 
زمینه تسریع در طلاق توافقی می کنند که این موضوع از 

چند جنبه قابل بررسی است. از جنبه تخلفات انتظامی 
که باید گفت این گونه تبلیغات یعنی طلاق توافقی بدون 
مراجعه به مشاوره بهزیستی تخلف در قسم است. چون 
وکیل دادگستری قسم خورده که تشریفات قانونی و 
ضوابط و عدالت را زیر پا نگــذارد، اگر وکیلی ادعا 
کند بدون مشاوره حکم طلاق را می گیرد این مصداق 

تخلف در قسم است.

دادستان انتظامی مرکز وکلای قوه قضائیه اظهار داشت: 
اگر وکیلی در شــبکه های اجتماعــی یا در نزدیکی 
دادگاه های خانــواده چنین تبلیغی کند از جنبه اینکه 
تبلیغات یا تحصیل وکالت از طریق وسایل فریبنده و 
اغوا کننده است نیز تخلف محسوب می شود. این کار 
از منظر اجتماعی هم امر پسندیده ای محسوب نمی شود 
چون سنت ها ما را تشویق به طلاق نمی کند و همواره 

بر نقش صلح و سازش میان موکل و شاکی تأکید شده 
است، این موضوع در دعاوی مربوط به خانواده اهمیت 
ویژه دارد بنابراین وظیفه اساســی یک وکیل توجه به 

موضوع صلح و سازش است.
وی ادامه داد: اینگونه عملکردها و تبلیغات هم از نظر 
اخلاقی و هم اجتماعی و شرعی ناپسند است و از نظر 
قانونی اینگونه تبلیغات تخلف انتظامی محرز است و 
دادسرای انتظامی وکلا، کارشناسان و مشاوران خانواده 
این را وظیفه خود می داند که برای حفظ کیان خانواده و  

شأن سایر وکلا با اینگونه تخلفات برخورد کند.

تبلیغ وکلا برای گرفتن طلاق توافقی و سریع تخلف است

  
سرويس حوادث//  بررسی ها و آزمايشات 
اوليه، اعتياد »مهلا« را رد کرده اســت 
پدر بنيامين شــاکی اصلــی پرونده و 
عليه همســرش اعلام جرم کرده است 
سرپرســتی »بنيامين« به طور موقت به 

پدربزرگ و مادربزرگش واگذار شده.
این  کودک دو و نیم ساله که تصاویر ضرب 
و شتم او از ســوی مادرش در شبکه های 
اجتماعی  ســروصدای زیادی به پا کرده، تا 
حکم دادگاه باید نزد خانواده پدری اش باشد. 
این تصمیم با  مشــورت و نظر کارشناسان 
اورژانس اجتماعی مشهد گرفته شده. حال 
جســمی این پســر بچه هم  مساعد است و 
مشکل خاصی ندارد. بررسی ها و آزمایشات 
اولیه هم هرگونه اختلالات روحی  و روانی 
مادر و همچنین اعتیــاد او را رد می کند.از 
سوی دیگر با گذشت یک روز از  دستگیری 
بازپرس پرونده جزئیات  مادر کودک آزار، 
جدیدی از آنچه بین »مهلا« و بنیامین  گذشته 
اســت را افشا کرد. به گفته این مقام قضائی 
در ایــن پرونده دلخراش رد پای مرد غریبه  
ای دیده می شــود که به زور و تهدید از این 
زن می خواســته فرزندش را کتک بزند. این 
 مردجوان خارج از کشور زندگی می کند. پدر 
این کودک هم که ظاهرا همزمان با انتشــار 
کلیپ ها در اینستاگرام متوجه ماجرا شده، از 
همسرش شکایت کرده. وثیقه تعیین شده از 
سوی  دادســرا هم به قدری سنگین بوده که 
مهلا عملا چاره ای جز بازداشت موقت و به 

زندان  رفتن نداشته.
مســئولان قضائی می گویند هنوز اظهارنظر 
قطعی درباره این حادثه زود اســت و نیاز 
است تحقیقات بیشتری انجام شود. اما رمز 
و راز این  پرونده و دلایل هرچه که باشــد، 
واقعیت این است که کودکی بی دفاع قربانی 
خشــونت مادر بی  رحمی شده و بدتر از آن 

تصاویر این رفتار غیرانسانی در شبکه های 
اجتماعی منتشر شده . این پرونده دلخراش از 
انتشار یک فیلم کوتاه در اینستاگرام شروع 

شد.
مادری با قســاوت هرچــه  تمام تر کودک 
خردســالش را به باد کتــک گرفته بود و 
همزمان با سوءاستفاده از واکنش  مخاطبان 
از آنها می خواســت اگر خواهان توقف این 
ضرب و شتم هســتند به حساب بانکی اش 
 پول واریز کنند. این اقدام عجیب خیلی زود 
با واکنش های زیادی همراه شد. حجم بالای 
کامنت  ها در پیچ این زن باعث شد پلیس فتا 
خیلی زود وارد عمل شود. مأموران پلیس 
پس از  اخذ مجوز قضائی مهلا را بازداشت 

کردند.
آن طور که مســئولان انتظامــی می گویند 
مهلا در  بازجویی های ابتدایی مدعی شــده 
تحت تأثیر و فشار روانی مردی که با او در 
 فضای سایبری آشنا شده، قرار گرفته است 
و آن مرد غریبه از او خواســته با ارســال 
 تصاویــری از فرزند خردســالش او را در 
افزایش فالوورها کمک کند تا از این طریق 
بتوانند  آمار بازدیدکنندگان و دنبال شوندگان 
را در اینســتاگرام افزایش دهنــد. به گفته 
ســرهنگ جواد  جهانشــیری رئیس پلیس 
فتای خراســان  رضوی، ایــن زن در ادامه 
اظهارات ضد و نقیض خود ادعا  کرده صفحه 
شخصی اش از سوی همان مرد غریبه هک 
شده و زن جوان هم برای اینکه  تصاویرش 
جایی منتشر نشود تن به خواسته وحشتناک 
آن مرد داده و از شکنجه کودکش فیلم  گرفته 

و برای او ارسال کرده است .
اما صحبت های بازپرس جزئیات بیشــتری 
از این حادثــه را برملا کرد. مهدی غلامی، 
رئیس  شعبه 772 دادسرای فضای مجازی 
به طور ویژه پیگیری این پرونده را در دست 
دارد.  این مقام قضائی درباره نقش مرد غریبه 
در این پرونده می گوید این مادر با پســری 
به نام نوید  ارتباط دوستی داشته است. نوید 
خودش را ایرانی مقیم فرانسه معرفی کرده و 
به این زن وعده  داده در ازای جدا شــدن از 
همســرش برای او اقامت فرانسه و کار در 
این کشــور را فراهم می  کند و درنهایت هم 
در همین کشور با هم ازدواج می کنند. ظاهرا 
در خلال یکی از تماس های  تصویری نوید 
و مهلا، بنیامین وارد کادر دوربین می شــود 
و شــیطنت بچگی انجام می دهد.  همین هم 
بهانه ای می شــود برای شروع شکنجه های 
این پســرک بی گنــاه. به گفته ایــن مقام 
 قضائی، نوید مادر ایــن کودک را تهدید به 
انتشــار عکس های مســتهجنش می کند و 
از او می خواهد فیلم  هایی از ضرب و شــتم 
کودکش را ارسال  کند. ظاهرا درخواست های 
بی رحمانــه این مرد  به همیــن جا هم ختم 
نمی شــود و او در اقدامی عجیب تر از مهلا 
می خواهد تا با قاشــق داغ تن  این کودک را 
هم بسوزاند. اما وقتی مهلا، مقاومت می کند 
نوید به ایجاد پیجی در اینستاگرام،  تصاویر 
شخصی مهلا و عکس و فیلم های ضرب و 

شتم او را منتشر می کند.
مهلا در جلســه  نخســت بازپرسی ضمن 
اقرار به ضرب و شــتم فرزندش بارها ابراز 

پشیمانی کرده و از  بازپرس پرونده خواسته 
تا نوید را دستگیر کنند.    حالا با گذشت چند 
روز از لحظات سخت و دلخراشی که بنیامین 
تجربه کرده، این کــودک به  طور موقت به 
خانه پدربزرگ و مادربزرگش فرستاده شده 
و آن طور که غلامحسین حقدادی  معاونت 
اجتماعی بهزیستی خراسان رضوی می گوید 
قرار است این کودک تا حکم قطعی  دادگاه 
همانجا باشد. او در توضیح بیشترمی گوید: 
»با معاینات و بررســی های  انجام شده از 
سوی همکاران ما مشخص شد که این کودک 
مشــکل حادی ندارد. اما به دلیل  خطرات 
احتمالی فعلا به خانه پدربزرگش فرســتاده 

شده تا جزئیات این پرونده روشن شود.«
 آن طور که حقــدادی می گوید پدر و مادر 
بنیامین باهم اختــلاف دارند اما از هم جدا 

نشدند. 
مادر  ســابقه بیماری روحی و روانی ندارد 
و در آزمایشــات اولیه هم نشانی از اعتیاد 
یا مصــرف مــواد  مخدر و محــرک دیده 
نشــده. ظاهرا پدر این کودک هم مثل عموم 
شهروندان از طریق فضای  مجازی در جریان 
اتفاقات شــومی قرار گرفته که بر فرزندش 
گذشــته و از موضوع در شوک  است: »پدر 
این کودک به شدت ناراحت و عصبی است.

از همسرش هم شکایت کرده. با  بررسی های 
انجام شده مشــخص شد که خانواده پدری 
این کودک توان مالی و عاطفی مناسبی  برای 
حمایــت از او دارند و بــه همین دلیل این 
کودک در اختیار آنها قرار گرفت.« حقدادی 
 در پاسخ به این پرسش که بهزیستی به عنوان 
یکی از شــاکیان به این پرونده ورود می کند 
هم  گفــت: »به دلیل اقدام به موقع قضائی و 
البته شکایت پدر، ما فقط پیگیر این پرونده 
هستیم، البته  اگر جایی برای بنیامین احساس 

خطر کنیم قطعا ورود می کنیم.« 

تازه ترین اعترافات مادر کودک آزار مشهدی در اتاق بازپرس 

نوید از فرانسه دستور شکنجه بینامین را داد

طرح :فرشادشمس الدینی

شرط یک میلیاردی برای بازگشت به زندگی

ســرويس حوادث// به  دنبال مرگ مرموز مرد 
جوان در بيمارســتان، بازپرس جنايی دستور 
تحقيقات برای رازگشــايی از اين معما را صادر 

کرد.
ساعت 4:40 بعدازظهر 17 خرداد مأموران کلانتری 
134 شهرک غرب در تماس با بازپرس کشیک قتل 
پایتخت از مرگ مرموز پسر جوانی خبر دادند. با اعلام 
این خبر تحقیقات به دســتور بازپرس شعبه یازدهم 

دادسرای امور جنایی پایتخت آغاز شد.

در تحقیقات، یکی از دوســتان پســر جوان گفت: 
هومن در بازار کار می کند و مدتی اســت که با مرد 
60 ساله ای به نام جعفر اختلاف مالی داشت. قرار بود 
به دیدن او برود و درباره اختلاف حسابشان صحبت 
کند. در آخرین مکالمه ای که باهم داشتیم به من گفت 
که برای دیدن جعفر می رود و بعد از آن دیگر خبری 
از او نداشتم تا اینکه یکی از دوستانم گفت هومن در 
بیمارستان بستری شده است. خودم را به بیمارستان 

رساندم و متوجه شدم که دوستم فوت کرده است.

به دنبال اظهارات مرد جوان تیم تحقیق به سراغ جعفر 
رفتند. مرد میانســال در تحقیقات گفت: روز حادثه 
هومن به خانه  من آمد و در رابطه با اختلاف مالی مان 
صحبت کردیم. از او با آبمیوه پذیرایی کردم و بعد هم 

از خانه ام رفت، دیگر از او خبری ندارم.
باتوجه به اظهارات مرد میانســال، بازپرس مصطفی 
واحدی دستور انتقال جسد به پزشکی قانونی را صادر 
کرد تا علت مرگ پسر جوان مشخص شود.همچنین 
دســتور احضار جعفر بــه اداره دهم پلیس آگاهی 
پایتخت برای تحقیقات بیشتر و بررسی آبمیوه ای را که 
جعفر مدعی است به این مرد داده از سوی کارشناسان 

صادر کرد.

مرگ مرموز پس از ملاقات کاری

  

ســرويس حوادث// بلال فروشی که در جريان 
يــک نزاع بر ســر پهن کردن جای بســاط، 
دســتفروش ديگری را به  قتل رسانده بود در 
شعبه 9 دادگاه کيفری استان تهران محاکمه شد.

رسیدگی به این پرونده از مرداد ماه سال 97 با گزارش 
یک درگیری منجر به قتل آغاز شد. مأموران پس از 
بررسی متوجه شدند که مقتول فردی به  نام حامد بوده 
که دستفروشی می کرده و توسط جوان دیگری به  نام 
فرهاد بر ســر جای پهن کردن بساط به قتل رسیده 
است و مأموران فرهاد را به اتهام قتل دستگیر کردند.

فرهاد پس از دســتگیری به صراحــت اتهامش را 
پذیرفت و پرونده اش پــس  از تکمیل تحقیقات به 
دادگاه کیفری استان تهران فرستاده شد متهم در شعبه 

9 محاکمه شد.
در ابتدای جلسه دادگاه و پس از قرائت کیفرخواست 
اولیای دم درخواســت قصــاص را مطرح کردند و 
در ادامه متهم در جایــگاه قرار گرفت و در دفاع از 
خودش گفت: من نه پدر دارم و نه مادر؛ از 5 سالگی 
در کوچه و خیابان ها بزرگ شــدم و با دزدی و پیدا 
کردن غذا از داخل ســطل های زباله زندگی کردم تا 
اینکه چند سال قبل تصمیم گرفتم توبه کنم و زندگی 
سالمی داشته باشم بعد هم تلاش کردم با بلال فروشی 
و بساط کردن، نان حلال در بیاورم. روز حادثه من 
در خانه بودم که یکی از دوستانم با من تماس گرفت 
و گفت که حامد بساطت را به هم ریخته و همان موقع 
با عصبانیت خودم را به آنجا رساندم و دیدم حامد با 

چند نفر از دوستانش با قمه و چاقو آنجا ایستاده اند 
و تا من را دیدند به ســمتم حمله کردند که از ترسم 
یکی دو ضربه با چاقو به او زدم و بعد هم داشتم فرار 
می کردم که از ترسم چاقو را پرت کردم که به گردن 

حامد خورد و باعث مرگش شد.
وی در ادامه عنوان کرد: من با قصاص از این زندگی 
راحت می شــوم چون نه خانواده ای دارم و نه امیدی 
بــرای زندگی. اما می خواهم اولیای دم بدانند که من 
قصدم کشــتن فرزندشان نبود فقط می خواستم او را 
بترسانم که چاقو به گردنش خورد.پس از اظهارات 
متهــم به  قتل؛ قضات برای صدور رأی وارد شــور 

شدند.

     دستفروش قاتل پای میز محاکمه

بافت فرسوده

 قسمت  سوم
براساس برآورد مسولان وزارت 
راه و شهرســازی در بیــش از 
100 شهر ایران حدود 50 هزار 
شهری  فرســوده  بافت  هکتار 
وجــود دارد. دولت تنها قادر به 
تامین حــدود 11.2 درصد از 
اعتبار نوســازی این بافت های 
فرســوده است و مابقی بایستی 

با مشارکت دادن نخبگان و جوانان بومی استان علی الخصوص جوانان 
پرورش یافته این مناطق که با ســاختار اجتماعی و شهری و همچنین 
پتانســیل های بالقوه نهفته در این مناطق آشنایی کافی دارند در جذب 
سرمایه و همچنین تشــویق اهالی برای همکاری در این پویش تامین 
گردد.از طرفی نمایندگان محترم مجلس و مســولان استان در جذب و 
تخصیص اعتبارات دولتی و همچنین با توجه به شاخص بودن بافتهای 
فرسوده شهر بندرعباس نسبت به سایر بافت های فرسوده کشور از لحاظ 
آماری و امکانات که تا به حال مورد بی مهری های فراوان قرار گرفته اند 
و بــا پیگیریهای آنها در افزایش جذب اعتبارات بیش از 11.2 درصدی 
معرفی شده توسط وزارت راه و شهرسازی و یا تعیین ردیف های بودجه 
جدید از سایر منابع با توجه به موقعیت ویژه استان از لحاظ در آمدهای 
دریایی، نفت و گاز، صنایع بزرگ غرب شهر بندرعباس و ... و تشکیل 
فراکسیونی مختص این کار با حضور جوانان و نخبگان بومی و نمایندگان 
محترم مجلس و همچنین حضور فرماندار محترم جناب آقای کناری که 
گام های محکمی برای مرتفع سازی نیازهای ابتدایی مردم این شهر برداشته 
است با همکاری سایر نهادها )  استانداری- شهرداری ها - مسکن و شهر 
سازی- ســازمان برنامه و بودجه و ...( حق و حقوق ابتدایی شهروندی 
برای شــهروندان این مناطق که حتی امکانات موجود از روســتاها نیز 
ضعیف تر بوده و با قدم زدن در کوچه های این محلات علی رغم شور و 
 اشتیاق زندگی که در مردم موج می زند، گمان می رود مسئولین تابه حال
 فراموش کرده اند این بافت ها جزو شهر بوده، به آنها باز پس داده شود.

محلاتی که با توجه به پیشرفت جوامع شهری،  هنوز سیستم جمع آوری 
زباله ندارند. هنوز در بسیاری از آنها سیستم جمع آوری فاضلاب و آبهای 
سطحی در آنها اجرا نشده است. طرح گذر بندی و نامگذاری کوچه ها 
را ندارنــد. برخی از محلاتی که با جمعیت های چند هزار نفری مردم از 
استفاده از سیستم آموزشی حتی در پایه های دبستان برای کودکان خود 
محروم هستند. طرحهای گذربندی ضعیف مناطق با عرض کوچه های 
کمتر از یک متر که در صورت بروز حادثه، فاجعه های بزرگی رخ خواهد 
داد. خطرهای ریزش کوه در برخی مناطق که مستعد بروز حوادث جبران 

ناپذیری هستند، وجود دارد.

بافت هايی که انگار خارج از محدوده 
خدمات شهری هستند  دستگیری عامل آتش سوزی ۵۰ هکتار جنگل در کرمان 

محمدحق نیا- کارشناس ارشد عمران
HagHnia            @gmail.com1451
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رئیس اداره منابع طبیعی و آبخیزداری شهرستان 
جاسک خبرداد

پیشرفت فیزیکی 90 درصدی عملیات آبخیزداری حوزه 
سورک جاسک 

 سعیده دبیری نژاد سرویس شهرستان // رئیس اداره منابع طبیعی و 
آبخیزداری شهرستان جاسک از  پیشرفت فیزیکی 90 درصدی عملیات 
آبخیزداری حوزه سورک این شهرستان  از محل اعتبارات صندوق توسعه 
ملی 98 خبر داد.به گزارش خبرنگار دریا  ؛ اسلام بهرامی گفت : با توجه 
به  اهمیت ویژه مدیریت جامع حوزه آبخیز و حفظ منابع آب و خاک در 
شهرستان جاسک پروژه اجرای عملیات آبخیزداری حوزه سورک این 
شهرستان  از محل اعتبارات صندوق توسعه ملی 98 شامل احداث سازه 
تلفیقی بند خاکی و سنگی ملاتی به طول 100 متر و ارتفاع مفید 4 متر  
با پیشرفت فیزیکی 90 درصدی در حال انجام است.وی افزود : هدف 
از اجرای این پروژه کنترل سیلاب و بهره وری از آن ،حفظ منابع آب و 
خاک ،تقویت سفره های زیرزمینی و چاه های پایین دست ، تقویت منابع 

آب کشاورزان و در نتیجه بهبود معیشت بهره برداران می باشد. 

آماده سازی بیمارستان کیش برای غربالگری اقشار 
مختلف جامعه

 فرشید کشتکار سرویس شهرســتان //با هدف غربالگری بیماران 
کرونایی، مشــکوک و بستری در بخش تنفسي و همینطور بیمارانی که 
از سوی مرکز توسعه ســلامت به بیمارستان کیش مراجعه می کنند به 
آنان خدمات ارائه می شــود به گزارشخبرنگار دریا ، مصطفی نادعلی 
نژاد رئیس بیمارســتان تخصصی و فوق تخصصی کیش از تهیه 400 
عدد کیت پی ســی آر و 400 عدد کیت اســتخراج خبر داد و گفت: با 
خریداری 2 هزار کیت و برنامــه ریزی های صورت گرفته ظرف 72 
ساعت آینده می توانیم به صورت گسترده از مراجعه کننده های مختلف 
نمونه گیری انجام دهیم.مصطفی نادعلی نژاد در خصوص انجام تست 
کرونا در بیمارســتان تخصصی و فوق تخصصی کیش اظهار داشــت: 
بیمارســتان کیش در هفته پیش رو به بیماران مشکوک و بیمارانی که 
از سوی مرکز توســعه سلامت کیش مراجعه می کنند اختصاص یافته 
است و شرکت ها و گروه های مختلفی که متقاضی انجام تست کرونا را 
به صورت آزاد دارند می توانند از هفته آینده به این مرکز مراجعه کنند.
نادعلی نژاد در ادامه افزود: با تمهیدات و برنامه ریزی های صورت گرفته 
در آینده نزدیک می توانیم تســت کرونا را در سطح گسترده ای انجام 
دهیم.رئیس بیمارستان تخصصی و فوق تخصصی کیش با اشاره به این 
که شرایط جزیره کیش نسبت به دیگر شهرهای استان های مختلف کشور 
متفاوت اســت گفت: با نگاه ویژه ای که به جزیره کیش داریم تلاش بر 
این است نسبت به تقویت آرامش اجتماعی و اقتصادی گام های موثری 
در این منطقه برداریم.مصطفی نادعلی نژاد در پایان گفت: تنها راه کاری 
که می تواند در راستای اقدامات پیشگیرانه از شیوع بیماری کرونا موثر 
باشد عملیاتی کردن فاصله گذاری اجتماعی و فرهنگ سازی رعایت 
پروتکل های بهداشتی است که این مهم با بهره گیری از تبلیغات محیطی 
و رسانه های ارتباط جمعی در آگاهی بخشی از خطرات ناشی از کرونا 

امکان پدیر خواهد بود.

خبری

شهرستان

سرويس شهرستان //شهر هنگويه از شهرهای تاريخی جنوب 
ايران است که از نگاه معماری سنتی دارای ويژگی های منحصر 

به فردی است. 
در نگاه نخست شــاید معماری سنتی هنگویه در نگاه اولیه به 
خوبی دیده نشــود اما با بررسی محلات قدیم این شهر به ویژه 
در بخش مسجد جامع این شهر به خوبی مشخص می گردد که 
تمامی مولفه های معماری جنوبی و مناطق خلیج فارس در این 
شهر به خوبی دیده می شود. محلات اطراف مسجد جامع هنگویه 
یا کوچه های پهن، باریک و تو در تو به مســجد جامع کنونی 
هنگویه منتهی می شود و بافت کهن و تاریخی این شهر در حال 
از بین رفتن است. اما برخی از خانه های تاریخی در این بافت 
همچنان آباد مانده و افراد در آن زندگی می کنند. از مشکلاتی 
که در بافت کهن هنگویه وجود دارد، مرمت خانه ها با سیمان به 
جای گچ و کاهگل می باشد. با توجه به بارندگی های چند سال 
اخیر و نم برداشتن و تخریب خانه های قدیمی بسیاری از ساکنان 
هنگویه که احتمال تخریب خانه های خود را می دادند، کاملا از 
سیمان استفاده نمودند. سبک معماری خانه ها سنتی بوده اما اندود 
سیمان داده شده اند. نگارنده به طور کامل از این بافت کهن دیدن 
نموده و از تمامی بخش های آن بازدید نموده المان های معماری 
سنتی در آن را شناسایی نموده است. این نوشتار که با حمایت 
های فرهنگی شورای اسلامی شهر هنگویه و شهردار فرهنگ و 
پرتلاش این شهر جناب آقای محمد اسفندمر به رشته تحریر در 
می آید در نظر دارد بافت کهن شهر هنگویه را مورد واکاوی قرار 

دهد ویژگی های معماری این بافت کهن را بررسی نماید.
 شــهر هنگویه در مرکز فرامرزان دارای بافت کهن گسترده ای

 می باشد و هر خانه در هنگویه همانند خانه های جنوب ایران 
دارای اجزای متعددی می باشــد. ساباط در بیشتر خانه های 
قدیمی هنگویه وجود داشــته است و هنوز هم اندک خانه های 
بازسازی شده هنگویه دارای ساباط می باشند. پشت بند برای 
استحکام خانه های بزرگ هنگویه همواره وجود داشته است. 
هنوز هم آثار این پشت بندها در هنگویه مشهود می باشد. در 
هر خانه یک مسنی وجود داشته هنوز هم در خانه های بزرگ 
هنگویه مســنی وجود دارد و این مسنی باغچه هر خانه بوده و 
داخل آن هم درختانی نظیر نخل کاشته می شده و هم سبزی در 
آن کاشته می شده است. آبکش پشت بام بسیاری از خانه های 
هنگویه به داخل کوچه ها بوده و آب کوچه به گونه های به دره 
ها هدایت می گردیده است. بسیاری از خانه های اعیان هنگویه 
دو طبقه بود و یا طبقــه دوم در روی برخی از اتاق های خانه 
قرار داشته است. هنوز هم آثار بالاخانه در بسیاری از خانه های 

قدیمی هنگویه مشهود می باشد. 
نقــش و نگارهای گچی همراه با طاق نماهای جالب توجه که 
با گچ توســط معماران هنگویی ایجاد شده است در نوع خود 
نگاه هر بیننده و گردشگری را به سوی خود معطوف می نماید. 
محرمیت بنا در بیشتر خانه های شــهر هنگویه وجود دارد و 
مهمــان یا هر تازه واردی نمی تواند اندرون خانه را مشــاهده 
نماید. بیشتر خانه های قدیمی شهر هنگویه یک مجلس داشتند و 
 میهمانان در مجلس پذیرایی می گردیدند. مجلس کاملا دربش با 

درب اتاق های خانواده جدا بود. افراد تلاش داشتند، در معماری 
مجلس از طاق و ضرب های بهتری نسبت به ساختمان استفاده 
نمایند. مجلس معمولا در کنار در ورودی ســاختمان بود و با 
توجه به تمکن مالی صاحب خانه، مجلس ها به صورت بزرگ 
و کوچک ساخته می شدند. در حال حاضر هم خانه های زیادی 
در شهر هنگویه مجلس دارند. از دیگر اجزای معماری در بافت 
کهن هنگویه ایجاد نوعی حفاظ در بالای ساختمان ها به ارتفاع 
یک یا یک و نیم متر است. در گذشته به دلیل عدم وجود وسایل 
برودتی به ویژه در فصل بهار و تابستان از پشت بام برای نشستن، 
خوراک خوردن و خوابیدن استفاده می گردید و به همین دلیل 
حفاظ های پشــت بام باعث مستور ماندن افراد خانواده از دید 

عموم می گردید.
 نقش و نگارهایی که در حفاظ های پشت بام استفاده می گردید، 
هنوز هم در بسیاری از خانه های قدیمی در بافت کهن هنگویه 
مشهود است. ساختار معماری کهن هنگویه تحت تاثیر شیوه امرار 
معاش مردم هنگویه نیز بوده است. زندگی بیشتر مردم هنگویه در 
گذشته از کشاورزی و دامداری بوده است. بنابراین در ساختار 
معماری و منازل مسکونی نیز مکان هایی برای علوفه و دام در 
نظر می گرفتند. در خانه های قدیم هنگویه یک اتاق به آسیاب 
خانه نیز اختصاص پیدا می کرد. معمولا خانواده ها گسترده بوده 
و در داخل خانه اتاق هایی برای افراد خانواده حتی در صورت 
ازدواج کردن وجود داشــته است و افراد حتی بعد از ازدواج نیز 
در خانه پدری تا آماده شــدن مسکن شان می ماندند. بنابراین 

معماری خانه های قدیمی در هنگویه که خانواده گسترده بوده 
است، با معماری خانه های کنونی بسیار متفاوت بوده است. در 
خانه های قدیمی هنگویه مانند خانه های تمام جنوب ایران، خانه 
ها به تدریج ســاخته می شد و تمامی افراد خانوار نیز در بنای 
خانه همکاری می کردند و در بسیاری از موارد خانه با نیروی 
یدی اعضای خانواده و یک معمار ساخته می شد. به همین دلیل 
نیز هز چند سال یکبار بخشی به خانه قدیمی اضافه می گردید 
و مصالح ساختمانی به مقتضای هر دوره تغییر پیدا می کرد. در 
خانه های قدیمی هنگویه بخشی کاهگلی، بخش سنگ و گچ و 
بخشی سنگ و سیمان وجود دارد و این نشان می دهد که همانند 
بسیاری از خانه های جنوب ایران، ساختمان در داخل حیاط به 
تدریج ساخته شده و هر سال با توجه به توان مالی پدر خانواده، 

بخشی به خانه مسکونی اضافه می گردید.
معماری سنتی منازل و بناهای عام المنفعه شهر هنگویه نیز شباهت 
زیادی به معماری سنتی جنوب ایران و منطقه بستک دارد. گچ 
بری های داخل ساختمان و ایجاد صفحه های گچی مشبک در 
داخل منازل جهت ورود یاد به ساختمان در منازل بافت کهن شهر 
هنگویه هنوز هم مشهود است. در جلو برخی خانه های قدیمی 
هنوز چهار طاقی وجود دارد تا هم محل نشستن افراد خانواده 
و اقوام در هنگام عصر و هم نمای خانه برای وارد شــوندگان 
باشد. این چهار طاقی ها هنوز هم در بسیاری از ساختمان های 
جدید در هنگویه به صورت بتونی ساخته می شود، اما کاربرد 
 آن تغییر پیدا کرده است و نسبت به چهارطاقی های گذشته کمی 
کوچک تر ساخته شده و درب ساختمان را از نور شدید خورشید 
در امان نگه می دارد. ایجاد دکانچی یا مکانی در برای نشستن 
افراد در هنگام عصر و شــب در جلو بیشتر خانه های هنگویه 
وجود داشته است و مرکز تجمع افراد در بسیاری از زمان ها بوده 
است، ولی در حال حاضر این مکان های تجمع به کلی برداشته 
شده و یا در قوانین جدید شهرسازی مجوز ساخت چنین مکان 
هایی داده نمی شود. اما هنوز هم دکانچی های کوچک به صورت 
نیم تا یک متر متصل به ساختمان در جلوی درب خانه ها وجود 
دارد و این نماد معمــاری خانه های قدیمی جنوب بوده که به 
تدریج در حال از بین رفتن اســت. کوچه های تنگ ساختمان 
های به هم چســپیده با پشت بام های مشترک از دیگر ویژگی 
معماری در بافت کهن شهر هنگویه می باشد. امنیت مساله مهمی 
در معماری جنوب ایران بوده است. کوچه های تنگ و خانه های 
به هم چسپیده راه سرقت را بر سارقین می بست و از سوی دیگر 
با توجه به گرمای زیاد هوا، در کوچه های تنگتر نور خورشید در 
تابستان کمتر عابرین را مورد اذیت قرار می داد. وسایل تردد و 

حمل و نقل در گذشته چهارپایان بودند که می توانستند به راحتی 
از آن کوچــه ها بگذرند و نیاز به عریض کردن کوچه ها نبود. 
کوچه های تنگ و دیوارهای بلند ویژگی معماری بیشتر شهرهای 
جنوبی ایران در گذشته بوده است. پشت بام بسیاری از خانه های 
هنگویه در گذشته به هم چسپیده بود، چون از یک طرف معمولا 
اقوام منازل خود را در کنار همدیگر می ساختند و خانه های به 
هم چسپیده متعلق به نزدیکان بوده و از طرف دیگر چسپیدگی 
بناها به همدیگر در استحکام آن ها تاثیر داشت و از نظر اقتصادی 

هم به نفع طرفین بود.
معماری کهن هنگویه از نگاه های متعدد جالب توجه است. بر 
روی درب های کهن برخی از خانه های شــهر هنگویه همانند 
درب خانه های بنادر خلیج فارس، تاریخ ساخت درب در چوب 
کنده کاری شــده است و به این ترتیب می شود تاریخ بنای آن 
خانه ها و معماری مربوط به آن را نیز از این طریق مورد واکاوی 
قرار داد. این درب های چوبی بسیار زیبا ساخته شده و برخی 
از آن ها از چوب ســاج می باشد و نشان می دهد که صاحبان 
آن منازل افراد متمولی بودند که برای ساخت درب های خود از 
چوب ساج که بسیار مستحکم بوده و چوب ساخت بنج هست 
استفاده می نمودند. هنوز هم در بافت کهن شهر هنگویه درب ها 
و پنجره های چوبی به اشکال متعدد دیده می شود و بر روی این 
درب ها و پنجره ها نیز گچ بری های خوبی صورت گرفته که 
از نگاه معماری سنتی نگاه های متعدد را به خود جلب می کند. 

نگاهی به بافت کهن شهر هنگویه و ویژگی های معماری آن

 بــر روی درب های کهن برخی از خانه 
های شــهر هنگویه همانند درب خانه 
های بنادر خلیج فارس، تاریخ ســاخت 
درب در چوب کنده کاری شده است و 
به این ترتیب می شود تاریخ بنای آن 
خانه ها و معماری مربوط به آن را نیز از 

این طریق مورد واکاوی قرار داد
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                    آگهی ابلاغ اخطاریه ماده ۸۷ پرونده شماره: 139904023100000023/1
 بدینوسیله بدین وسیله به آقای عباس سیاوش نسب  نام پدر:علی تاریخ تولد:1365/۹/17 
شماره ملی :33۹26۹0465شماره شناسنامه:683۹ به نشانی: بندرعباس کمربندی تپه الله 
اکبر شهرک نصر کوچه نصر7  کد پستی7۹13873۹8۹ ابلاغ می شود اعلام می گردد 
پلاک خودروی 84-647 ج ۹1 و پلاک ثبتی3568اصلی از b 1211 فرعی واقع در حوزه 
ثبت ملک ناحیه یک بندرعباس متعلق به شما در قبال طلب خانم حسینه سپاهی شمیلی 
بازداشت گردیده لذا طبق ماده 87 آیین نامه اجرای مراتب به شما اخطار میشود ضمنا 

هرگونه نقل  انتقالی از طرف شما نسبت به مورد  بازداشت ممنوع است و ترتیب اثر داده نمی شود در ضمن این 
آگهی در یک نوبت در روزنامه کثیرالانتشار محلی چاپ منتشر گردیده است.۹۹/131 م الف
رئیس اداره اجرای اسناد رسمی بندرعباس مریم چمنی

قوه قضائیه 
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                 آگهی ابلاغ اجراییه مهریه   -
بدین وســیله به حســن صالحی  نام پدر: محمــد تاریخ تولد:1348/6/5 شــماره 
ملی:575۹574۹30 شماره شناسنامه:518 ساکن بندرعباس کمربندی شیر سوم کوچه 
بسیج 20 اول کوچه منزل شخصی ابلاغ می شود که  نجمه پور خالصی جهت وصول 
مبلغ1/131/800/000 به استناد مهریه مندرج درسند ازدواج شماره10701 دفترخانه 
ازدواج شماره 124و طلاق شماره 8۹شهر منوجان استان کرمان علیه شما اجراییه صادر 
نموده پرونده اجرایی به کلاســه۹۹00203 در این اداره تشکیل شده و طبق گزارش 

مورخ ۹۹/3/1مامور ابلاغ میسر واقع نگردید لذا بنا به تقاضای بستانکار طبق ماده 18 آیین نامه اجرا مفاد اجراییه 
فقط یک مرتبه در یکی از روزنامه های کثیرالانتشار محلی آگهی میشود و چنانچه  ظرف مدت ده روز از تاریخ این 
آگهی که روز ابلاغ محسوب می گردد نسبت به پرداخت بدهی خود اقدام ننمایید عملیات اجرایی جریان خواهد 

یافت .۹۹/132 م الف 
     رئیس اداره اجرای اسناد رسمی بندرعباس مریم چمنی
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اداره کل ثبت اسناد و املاک هرمزگان

                         آگهی فقدان سند مالکیت  
 نظر به اینکه آقای اسحاق عبدالهی زاده فرزند مراد مالک ششدانگ پلاک  332 فرعی از 4 اصلی 
به موجب دو فقره استشهادیه محلی مدعی شده  اند که سند مالکیت پلاک مزبور تحت عنوان 
ششدانگ یک قطعه باغ مرکبات واقع در بیکاه رودان بخش سه رودان ذیل ثبت 12484صفحه 
368دفتر جلد 88 ثبت و سند مالکیت آن به شماره سند مالکیت 140275 سری  الف سال 83 
صادر و تسلیم گردیده است به علت جابجایی اثاثیه منزل مفقود گردیده است برابر درخواست به 
شماره 5/1348مورخ ۹۹/3/18تقاضای صدور سند مالکیت المثنی پلاک فوق برابر ماده120  آیین 

نامه قانون ثبت و تبصره های ذیل آن نموده است لذا در اجرای ماده مزبور اعلام می گردد چنانچه هرکس مدعی انجام معامله یا 
سند مالکیت نزد او می باشد بایستی از تاریخ انتشار این آگهی ظرف مدت 10روز اعتراض خود را به اداره ثبت رودان تسلیم  و 
رسید اخذ  نماید در صورت عدم اعتراض و عدم ارائه سند مالکیت اداره ثبت اسناد و املاک رودان مطابق  ماده 120 آیین نامه 

مزبور به صدور سند مالکیت المثنی به نام متقاضی اقدام خواهد نمود. 112/م/الف
      یحیی شیروانی رئیس اداره ثبت اسناد و املاک رودان
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اداره کل ثبت اسناد و املاک هرمزگان

سعيده دبيری نژاد سرويس شهرستان // قائم مقام مديرعامل آبفا هرمزگان 
گفت: امسال بيش از 1۵0 ميليارد تومان برای آبرسانی به روستاهای استان طی 
جلسات شورای برنامه ريزی استان و تقسيم بودجه آبفای کشور تخصيص داده 

خواهد شد. 
به گزارش خبرنگار دریا ؛ احمد شاکری افزود: همچنین آبفا براساس برنامه ریزی های 
انجام شده، آبرسانی به 65 روستای استان را با اعتبار 136 میلیارد تومان تا پایان امسال 

در دســتور کار دارد که اکثر این روســتا ها یا فاقد شبکه آب یوده و یا فاقد منابع آبی 
پایدارهستند.

وی با اشاره به اینکه رویکرد آبفا در روستاها، تامین آب شرب پایداراست، تصریح کرد: 
از جمله منابع آبی پایداراحداث آب شیرین کن هاست که در حال حاضر تعداد 10 سایت 
آب شیرین کن با ظرفیت 20 هزار متر مکعب در شبانه روز در حال اجرا است و جمعیتی 

بالغ بر 74 هزار نفر را تحت پوشش قرار می دهد.  

وی اضافه کرد: همچنین تعداد  28 مجتمع آبرسانی روستایی در استان تعریف و طراحی 
شده که هم اکنون در مرحله اجراست.

قائم مقام مدیرعامل آبفا استان در ادامه اظهار داشت: تعداد 385 روستای استان با جمعیتی 
بالغ بر 29 هزار نفر فاقد تاسیسات و شبکه آبرسانی هستند که دلایل عمده آن، پراکندگی 
این روستاها درسطح استان وعدم وجود منابع آبی پایدارو قابل شرب در نزدیکی مناطق 
روستاهای مذکور است. همچنین عمده این روستاها زیر 20 خانوار بوده  و آبرسانی به 

آن ها در اولویت برنامه های آبفاست.   
به گفته ی شاکری؛ منابع آبی سطحی شامل سد ها نیز از دیگر منابع تامین آب شهرها و 
روســتاها است که  در حال حاضر طرح های آبرسانی از سد جگین به شهرسردشت و 
روستای های مسیر و تامین آب شهر گوهران و 57 روستاهای آن از سد سُهران در حال 

اجراست. همچنین سد های استقلال و سرنی نیز از دیگر منابع تامین آب استان است.

 قائم مقام مدیرعامل آبفا هرمزگان خبر داد 

تامین آب شرب 6۵ روستا تا پایان امسال

فاطمه عليمراد سرويس شهرستان// شبانی گفت: عمليات 
نصب پل موقت فلزی بر روی رودخانه جگين به پايان رسيده 
و اين پل به زودی با حضور وزير راه و شهرسازی و مسئولان 

استانی به بهره برداری می رسد.
به گزارش خبرنگار دریا؛ عباس شبانی، رئیس اداره راهداری 
و حمل و نقل جاده ای بشــاگرد اظهار کرد: عملیات نصب پل 
موقت فلزی بر روی رودخانه جگین به پایان رسیده و این پل 
به زودی با حضور وزیر راه و شهرسازی و مسئولان استانی به 

بهره برداری می رسد.
شبانی با اشــاره به اینکه احداث پل بر روی رودخانه جگین 
آرزوی دیرینه مردم شهرستان بشاگرد و شرق هرمزگان است 

افزود: با افتتاح این پل ساکنان 48 روستای بخش گافر و پارمون 
از مزایای آن بهره مند خواهند شد. وی عنوان کرد: با احداث این 
پل موقت مشکل قطع راه ارتباطی شهرستان بشاگرد با استان 

سیستان و بلوچســتان در زمان بارندگی و طغیان رودخانه بر 
طرف می شــود.رئیس اداره راهــداری و حمل و نقل جاده ای 
بشــاگرد افزود: پل فلزی موقتی که بر روی رودخانه جگین 

نصب شده 60 متر طول و 6 متر نیز عرض دارد.
شــبانی با بیان اینکه  این پل در مدت زمان حدود دو ماه و با 
هزینه 950 میلیون تومان ساخته و نصب شده استخاطرنشان 
کرد: قرار اســت در صورت تامین اعتبار پل دائم نیز بر روی 

رودخانه جگین ساخته شود.

 رئیس اداره راهداری و حمل و نقل جاده ای بشاگردخبرداد 
نصب پل موقت فلزی بر روی رودخانه جگین بشاگرد

زهرا غفوری- ســرويس شهرستان// نشست بررسی 
شرايط ســاماندهی اسکله دوحه قشم با حضور رييس 
هيات مديــره و مديرعامل و جمعی از مشــاوران و 

مديران سازمان منطقه آزاد قشم برگزار شد.
به گزارش خبرنگار دریا ؛ در این جلســه به بررســی 
مراحل ســاخت، ســاماندهی و بهره برداری از اسکله 
صیادی دوحــه باهدف ارتقــا خدمات به ســاکنان و 

گردشگران و زیباسازی منظر شهری پرداخته شد.

اســکله صیادی دوحــه یکی از مراکــز صید و عرضه 
آبزیان در شــهر قشم اســت که صیادان، فروشندگان و 
خریــداران زیادی به آن تردد دارند. طراحی ســاختار، 
محوطه سازی، ساخت فروشــگاه محصولات دریایی، 
جایگاه سوخت، دیوار کشــی و کانال جمع آوری آب 
های سطحی از جمله مباحث مطرح شده در این جلسه 
بود که این اسکله را به یک مرکز تخصصی برای خرید و 
عرضه آبزیان به ساکنان و گردشگران تبدیل خواهد کرد.

تبدیل اسکله دوحه قشم به مرکز تخصصی برای خرید و عرضه آبزیان 

آگهی مزایده  عمومی
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فروردین :   
امــروز زندگی برای تان کمی پیچیده تر از قبل 
خواهد شــد، زیرا نمی توانید حــواس تان را 
متمرکز کنید و جلوی هیجانات احساسی خود 
را بگیرید. حس و حالی که اکنون دارید چنان پرقدرت اســت که 
توانسته هوشیاری تان را از شما بگیرد، پس به راحتی نمی توانید با 
مسایل اطراف تان دست و پنجه نرم کنید. البته این حس برای تان 

آزاردهنده است، اما سعی کنید از این تجربه درس بگیرید.
اردیبهشت   : 

امــروز روابط تان با دیگران در کانون توجه قرار 
دارند و آن چه در این روابط اهمیت دارد سادگی و 
امنیت است. اگر چیزی روح و روان شما را تحت 
تأثیر نگذارد نمی توانید از آن لذت ببرید. سعی کنید در روابط تان 
به دنبال معنی و مفهوم بگردید و فقط در پی لذت های جســمانی 
نباشید. مسیری که طی می کنید زمانی ثمربخش خواهد بود که از 

صمیم قلب و با صداقت حرف دل تان را بزنید.
خرداد  : 

امروز دوست دارید برنامه هایی بریزید تا کمی 
خوش گذرانی کنید، اما به نظر می رسد که این 
تصمیم امکان پذیر نباشد. مسایل کاری آن چنان 
در هم گره خورده اند که اکنون هیچ راهی برای فرار مسؤلیت های 
تان وجود ندارد. اگرچه حضور فیزیکی شــما در محل کار مؤثر 

است، اما نیازی نیست که همه ی توجه تان را به کار بدهید. 
تیر  : 

اگر به احساسات تان توجه کنید کارآمدی شما 
افزایش خواهد یافت. به نظر می رسد که تمایل 
دارید تمــام جزییات روابط تان بــا دیگران را 
بررسی کنید. اما این حساسیتی که اکنون به خرج می دهید به معنی 
ضعف و آســیب پذیری نیست. اجازه ندهید کسی وادارتان کند تا 

اسرارتان را فاش کنید. 
مرداد: 

اکنــون در وضعیتی اجتماعی گیــر افتاده اید که 
خودتــان باعث اش بودید، امــا فکر نمی کردید 
این قدر زیاد طول بکشــد. به نظر می رســد که 
احساســات تان با دنیای واقعی تناقض دارند، البته باید بدانید که 
 این وضعیت قرار نیست به این زودی ها تغییر کند. شاید عده ای به
 سراغ تان بیایند و از شما بخواهند کمتر سخت بگیرید و امروز را با 

آن ها به خوش گذرانی بروید.
شهریور  : 

به نظر می رســد که نمی دانیــد گفت و گوهای 
امروزتان را تا کجا ادامــه دهید. اگرچه دل تان 
می خواهد عمیقاً وارد بحث شوید، اما از طرفی 
دوست ندارید که اوضاع را در محل کار به آشوب بکشانید. متأسفانه 
امروز ممکن است یک گفت و گوی ساده به جاهایی بکشد که شما 

را از اهداف متعالی تان دور سازد. 
مهر: 

امروز به نظر می رسد که عقل و احساس تان با هم 
در تناقض اند، اما قدرت احساس تان آن قدر زیاد 
است که نمی توانید آن را نادیده بگیرید. دوست 
ندارید رویاهای تان را با دیگران در میان بگذارید، زیرا نمی دانید که 

اگر مورد پسند قرار گرفتند باید چه واکنشی نشان دهید. 
آبان :  

بدانید که امروز نباید همه ی احساســاتی را که 
دارید نزد دیگران آشکار کنید، زیرا اگر به آن ها 
اجازه دهید که از درون تان آگاه شوند امنیت شما 
به خطــر خواهد افتاد. امروز تمایل دارید که اگر 
قرار است حقیقتی را فاش کنید همه چیز را درباره آن بگویید، زیرا 
فکر می کنید که اگر فقط بخشی از آن را بگویید ممکن است پیام 
تان نادرست برداشت شود. به شما توصیه می شود که کم و گزیده 

حرف بزنید و پیام تان را محدودتر کنید تا تأثیر بیشتری بگذارید.
آذر  :     

دوست ندارید تعهدات تان شما را محدود کنند، 
اما اگر قولــی بدهید حتماً به آن عمل خواهید 
کرد، به همین خاطر ممکن است امروز دعوتی 
را رد کنیــد تا به انجام وظایف تان بپردازید. از طرفی اگر دیگران 
سر سختی نشان دهند و با شــما راه نیایند آزرده خاطر خواهید 
شد، زیرا شرایط حاضر باعث شده که نتوانید به انجام امور دلخواه 

تان بپردازید.
دی  :    

همکاران تان اکنون انتظارات زیادی از شما دارند، 
پس بهتر است بازی و تفریح را به وقت دیگری 
موکول کنید. شاید در نحوه ی پاسخ به آن ها دچار 
تردید شوید، زیرا به نظر می رسد که حرف دل شان و خواسته های 
شان را روراست به شما نمی گویند. هر کاری هم که بکنید به این 

رویه ادامه خواهند داد. 
بهمن: 

امروز نمی توانید خواســته های تان را به راحتی 
بیان کنید، زیرا فعلًا کس دیگری بر شما تسلط یافته 
است. اگرچه کسی نمی تواند خلاقیت های شما را 
کــور کند، اما به هر حال از این محدودیت ها خوش تان نمی آید. 
دوست ندارید مثل یک زندانی باشید که وحشیانه در طلب آزادی 
اســت، اما بدانید که تنها کسی که می تواند بر قلب و احساس تان 

حکمرانی کند خودتان هستید. 
اسفند : 

افق های تان را گســترش داده ایــد و اکنون به 
چیزهای بزرگ تری فکر می کنید، اما باید بدانید 
کــه اجازه ندارید تا هر کجا که دل تان می خواهد تخیلات تان را 
پیش ببرید، زیرا کســان دیگری هم در زندگی تان هســتند که از 
تصمیمات شما متأثر خواهند شد. فعلًا بهتر است بعضی از افکارتان 
را پنهان نگه دارید، شــاید تا چند روز آینده فرصت مناسبی پیش 
بیاید و بتوانید حرف تان را بزنید. اکنون به شما توصیه می شود که 

فقط صبوری به خرج دهید.
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سرويس ســلامت // مهره های گردن در 
حالت طبيعی، قوسی را تشکيل می دهند 

که تقعر آن به سمت پشت است.
 به دلایل مختلفی این قوس از بین می رود 
و فقــرات گردن به صورت صاف روی هم 
قرار می گیرند. حتی ممکن است این قوس 

برعکس شود و به سمت جلو تقعر یابد.
 در واقع در شــرایط مناسب بیومکانیکی، 
بدن ما قادر خواهد بود همه نیروها، فشارها 
و صدمه ها را تحمل کند و در این شــرایط 
قوس های ستون فقرات نقش کمک فنرهای 

خودرو را در بدن ایفا می کنند.
اولین علت در تغییر شــکل قوس گردن، 
بی حرکت نشســتن طولانی مدت اســت؛ 

مثل کارمندانی که ســاعت ها جلوی رایانه 
می نشینند و به آن نگاه می کنند.

راه حل این مورد بلندشــدن و راه رفتن هر 
نیم ساعت و انجام چند تمرین فیزیوتراپی 
فقرات گردنی اســت. به علاوه ســعی در 
صحیــح و صاف نشســتن و نزدیک کردن 
صندلی به میز و تکیه دادن ســر به پشتی 
صندلی هنگام کار می تواند از راهکارهای 
مهم در پیشــگیری از تغییر شــکل قوس 

گردنی باشد.
علت دوم، تصادفات اســت که بیشــترین 
نوع آن زمانــی رخ می دهد که در خودرو 
نشسته اید و خودرویی از پشت به خودروی 
شما می کوبد و ســر اول به شدت به عقب 

سپس به جلو پرتاب می شود. این حرکات 
شدید باعث اسپاسم عضلات گردن و تغییر 

شکل در قوس طبیعی آن خواهد شد.  
چاره ســفتی و درد شــدید گردن در این 
شرایط استفاده از گردنبند طبی و فیزیوتراپی 
است که می تواند از تغییر شکل قوس گردن 
جلوگیری کند. کوتاه بودن دندان ها خصوصا 
دندان های آسیا و آسیای کوچک هم هنگام 
تصادفات، شدت صدمه به قوس گردن را 

بیشتر می کند.
علت ســوم، اختلالات خلقی است. رابطه 
مســتقیمی بیــن وضعیت ســر و گردن و 
اختلالات روحی وجود دارد. افسردگی و 
تنش های عصبی می تواند باعث صاف شدن 

قوس گردن شــود. به این علت که فرد 
ر  این حالات تمایل به د

پایین گرفتــن 
و  ســر 

قوزکــردن 
دارد.

 ، ه ر و مشا
تغییــر 

الگــوی زندگی و گنجانــدن ورزش های 
فیزیوتراپی در برنامه روزمره و فعالیت های 
تفریحی می تواند راهکارهای مناســبی در 

رفع این مشکل باشد.
علت چهــارم بالارفتن ســن و تغییرات 
فیزیولوژیک ســتون فقــرات تحت تأثیر 
نیروی جاذبه است که باعث تغییر 
در قوس های طبیعی آن می 
جاذبه،  بر  علاوه  شود. 
تخریــب دندان ها و 
استفاده از پروتزها 
در  ایمپلنت ها  و 
هم  بالا  ســن 
باعث  می تواند 
شــکل  تغییر 
قوس های  در 

گردن شود. 
آمادگی  حفظ 

جسمانی با مشاوره فیزیوتراپی و آموزش 
تمرین های متناســب با وضعیت جسمانی 
و گنجاندن پیاده روی در برنامه روزمره از 
ســاده ترین و مؤثرترین راهکارهای تغییر 
شــکل قوس گردن در دوران ســالمندی 
اســت. آخرین و مهم تریــن علت در این 
روزها گوشی های هوشمند است که وقتی 
ســرمان را پایین گرفته ایم و به صفحه آن 
نگاه می کنیم، حــدود 18 کیلوگرم وزن به 
بالای گردن ما وارد می شــود که معادل دو 
جعبه شش تایی آب معدنی است! بالا نگه 
داشــتن گوشی مقابل چشم ها هنگام کار و 
انجام تمرینات کششی برای عضلات گردن 
و کمربند شــانه ای به صــورت روزمره از 
مهم ترین روش های مقابله با آسیب به قوس 
گردن هنگام کار با گوشــی های هوشمند 

است.
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آسیب گردن با پشت میزنشینی طولانی

ســرويس ســلامت // متخصص بيماری های 
عفونی و گرمســيری دانشگاه علوم پزشکی 
شهيد بهشــتی با تاکيد برلزوم استفاده همه 
افراد از ماسک برای جلوگيری از انتقال کرونا 
گفت: در اين شرايط ماسک نمی زنيم که بيماری 
نگيريم بلکه ماسک می زنيم تا اگر بيمار هستيم 

به بقيه منتقل نکنيم.
دکتر شروین شکوهی اظهار داشت: اگر شرایط 
طوری باشد که ماسک زدن اجباری شود بسیار 
عالی می شــود، زیرا در این شرایط ماسک نمی 
زنیم که بیماری را نگیریم بلکه ماسک می زنیم تا 

اگر بیمار هستیم به بقیه منتقل نکنیم.
وی ادامه داد: در چنین شرایطی ماسک معمولی 
و دســت دوز هم کافی است و حتما لازم نیست 
استاندارد باشد.شکوهی با بیان اینکه در صورت 
استفاده همه افراد از ماسک، نگرانی بابت دست 
زدن به ماسک و آلودگی ناشی از آن وجود ندارد، 
گفت: اگر همه از ماسک استفاده کنند، ویروسی 
در هوا نیست که روی ماسک ما بنشیند و به همین 
خاطر به خاطر دست زدن به ماسک و آلوده شدن 
دست ها ترسی وجود ندارد.عضو هیات علمی 
دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی ادامه داد: این 
مراعات بســیار مفید خواهد بود، زیرا اگر همه 
ماسک بزنند؛ احتمال اینکه قطرات تنفسی کسی 
روی دستگیره در و سطوح باشد بسیار کم خواهد 

شد و به نفع همه است.
وی درباره روش پلاسما درمانی و اثربخشی آن 

توضیح داد: این روش برای درمان سارس، مرس، 
ابولا و آنفلوآنزا به کار گرفته شده است. در این 
شیوه پادتن های فرد بهبود یافته که به میزان کافی 
پادتن دارد گرفته شده و به یک بیمار دیگر تزریق 
می شود.شکوهی با بیان اینکه این روش، درمان 
چندان مناسبی نیســت، ادامه داد: در مواردی که 
بیماری شدید است، مشکل ویروس نیست، بلکه 
مشکل مواد ایجاد شده در بدن و تغییرات صورت 
گرفته در دیواره عروق است که باعث لخته شدن 
خون می شود، به همین خاطر این روش عملا در 
بیماری های شدید کارساز نیست.این متخصص 
بیماری های عفونی افزود: در مواردی که بیماری 
شدید نباشــد، ویروس در مناطقی از بدن زیاد 
می شود که با دادن آنتی بادی به آن مناطق نمی 
رســیم. چون ویروس در خون این افراد درصد 
پایینــی دارد و پادتن ویــروس های خون را از 
بین می برد؛ پس به طور کلی به احتمال بســیار 
زیاد پلاسما درمانی درمان مناسبی برای بیماران 
متوسط و شدید نیست.عضو هیات علمی دانشگاه 
علوم پزشکی شهید بهشتی همچنین در پاسخ به 
سوالی درباره احتمال انتقال ویروس کووید 1۹ از 
طریق خون دادن، گفت: ویروس در داخل خون 
خیلی کم است و این بیماری از طریق خون منتقل 

نمی شود.
کرونا چه زمانی از بین می رود؟

وی با بیان اینکــه در هیچ کجای دنیا نمی توان 
گفت که ویروس چه زمانی از بین می رود،افزود: 

برای مثال به رغم اینکه در برخی کشور ها فاصله 
گذاری اجتماعی چندان رعایت نمی شــود، اما 
ویروس در حال کم شــدن است، درحالی که در 
برخی جوامع باوجود رعایت کامل فاصله گذاری 
اجتماعی همچنان تعداد مرگ و میر بالاســت و 
کســی علت آن را نمی داند.شکوهی تاکید کرد: 
بنابراین رفتار ویروس اصلا مشــخص نیست و 
درباره اینکه آیا بیماری در کشور دوباره به پیک 

خود می رسد یا نه نمی توان چیزی گفت.
احتمال ابتلای مجدد بیماران بهبود 

یافته
این متخصص درباره احتمال ابتلای مجدد افراد 
بهبود یافته به کرونا یادآور شد: احتمال آن بسیار 
کم است، ولی 1۰۰ درصد نمی توانیم بگوییم چه 
می شود. احتمال خیلی کمی وجود دارد کسی که 
ویروس را گرفته در فاصله زمانی نزدیک مجددا 
بیمار شــود، ولی ممکن است مثلا سال آینده به 
دلیل تغییر رفتار یا تغییــر در ایمنی بدن دوباره 

مبتلا شود.
در خانه ماندن؛ همچنان مهمترین راه 

پیشگیری از کرونا
عضو هیات علمی دانشگاه علوم پزشکی شهید 
بهشتی با اشاره به اینکه برای این بیماری دارویی 
وجود ندارد، یادآور شــد: مطالعاتی برای درمان 
بیماری در ایران و نقاط دیگر انجام می شــود تا 
به نتیجه برســند، ولی در حال حاضر بهترین راه 
قرنطینه و در خانه ماندن است.شکوهی تاکید کرد: 
این ارگانیسم به صورت قطرات تنفسی از طریق 
دهان منتشر می شود؛ پس حفظ فاصله و نزدیک 
نشــدن به دیگران و ماســک زدن می تواند در 
جلوگیری از ابتلا به این بیماری کمک کننده باشد.
وی توضیح داد: این قطرات روی ســطوح می 
نشــیند و اگر دست به آنها برخورد کند و بعد به 
دهان و بینی و چشــم زده شود، منتقل می شود، 
بنابراین دســت ها باید مرتــب با آب و صابون 
شسته شوند و تا حد امکان دست ها با صورت 
تماس نداشــته باشــند.این متخصص در پایان 
یادآور شد: همچنین اگر دست فردی آلوده شد، 
فورا حداقل به میزان ۲۰ ثانیه با آب و صابون باید 
شسته شود و یا همه افراد محلول الکل دار همراه 

داشته باشند تا فوری اسپری کنند.

 چرا باید استفاده از ماسک را جدی بگیریم؟ 

 سرويس سلامت // متخصص جراح عمومی بيمارستان پيامبر 
اعظم )ص( قشــم گفت: بيمار دختر بچه ای 9 ساله که با علائم 
بزرگی و درد شکم به بيمارســتان مراجعه و جهت بررسی در 

بخش جراحی بستری شد.
بــه گزارش خبرنگار دریا ؛ دکتر امیر مســعود عزیز پور افزود: در 
معاینات اولیه با توجه به وزن کم بیمار و بزرگی شکم ، وجود توده 
در شــکم این کودک مشهود بود.دکتر عزیزپور ضمن تشکر از تیم 
جراحی بیان کرد: بیمار بعد از انجام آزمایشــات تشخیصی اولیه و 
تکمیلی از جمله ســونوگرافی و ســی تی اسکن با تشخیص توده 
شــکمی تحت عمل جراحی قرار گرفت و توده 5 کیلویی از شکم 
کودک خارج شــد .وی با بیان موفقیت بودن عمل جراحی گفت: 
بیمار با شرایط خوب در بخش جراحی بستری و تحت مراقبت قرار 
گرفت و نمونه به پاتولوژی ارسال شد.نخستین عمل آنژیوگرافی در 
بیمارستان پیامبر اعظم )ص( قشم انجام شدمتخصص جراحی عمومی 
بیمارستان پیامبر اعظم )ص( از عمل آنژیوگرافی بیمار آقای 35 ساله 
که به دنبال تصادف به بخش اورژانس بیمارستان مراجعه کرده بود 
خبر داد.دکتر عزیزپور افزود: بیمار در پی تصادف دچار شکستگی 
باز استخوان پا شده بود که در معاینات بالینی اولیه به دلیل نداشتن 
جریان خون در انتهای اندام ها و با شک به آسیب عروقی پا در اتاق 
عمل مورد عمل آنژیوگرافی )on table( قرار گرفت.وی بیان داشت: 
عمل بیمار موفقیت آمیز بوده و با شرایط پایدار در بخش جهت ادامه 

درمان بستری شد.

خارج کردن توده ۵ کیلویی از شکم 
دختر بچه 9 ساله در قشم

تغذيه  // مديرگروه   سرويس ســلامت 
بالينی و رژيم درمانی دانشــکده علوم 
تغذيه و صنايع غذايی کشــور نسبت به 
هشدار  غيرپاستوريزه  شيرهای  مصرف 
داد و در عين حال گفت: کودکانی که شير 
مادر دريافت می کنند، در مقابل بيماری 
هايی همچون ســرطان، ام اس و ساير 
بيماری ها مقاوم هستند؛ چرا که شير مادر 
سرشار ازايمونوگلوبين های تقويت کننده 

سيستم ايمنی است.
دکتــر پرویــن میرمیران گفــت: مصرف 
امکان دارد  پاســتوریزه،  شــیرهای غیر 
بیماری های عفونی، میکروبی و انواع اسهال 
ها را به دنبال داشــته باشد. اما اولویت ما 
ســالم بودن شیر است و می توانیم از شیر 
پاســتوریزه یا هموژنیزه بــا حفظ ارزش 
غذایی آن استفاده کنیم. مصرف شیر برای 
سلامت بدن ضروری اســت، اما نوشیدن 
شیر فاسد یا آلوده می تواند باعث بیماری 

های خطرناکی شود.
میرمیران بــا بیان این مطلــب گفت: در 
حال حاضر تکنولوژی به قدری پیشرفت 
کرده است که استریلیزه و هموژنیزه کردن 
شیر، بهداشــت آن را فراهم می کند.وی با 
اشــاره به اینکه در لبنیات نباید از روغن 
پالم استفاده شود، بیان کرد: البته در انواع 

لبنیات بخصوص ماســت به منظور بهبود 
طعم و مزه، روغن هــای خوراکی اضافه 
می کنند و ممکن اســت که مصرف مکرر 
آن برای ســلامتی مشــکل ســاز باشد. 
بنابراین در اصالت و برچسب های تغذیه 
ای کالاهای خوراکی باید به میزان و نوع 

چربی افزوده شده به آن به طور 
دقیق اشــاره شــود.مدیرگروه 
تغذیه بالینــی و رژیم درمانی 
در ادامه به مصــرف روزانه 
مختلف  های  گروه  در  شیر 
تاکید کرد و گفت:  ســنی 
توصیه شده  کودکان  برای 
کــه روزانــه حداقل دو 
و  کنند  لیوان شیر مصرف 
کودکان دو سال  مورد  در 
به بــالا توصیه به مصرف 
شــیر کم چرب و کودکان 
زیر دوســال طبــق علم 
روز و نظر اســلام توصیه 
مادر شده  به مصرف شیر 
اســت. تغذیه با شیر مادر 

برای شیرخوار  تغذیه  نوع  مناســب ترین 

اســت. پس از زایمان، هیــچ لحظه ای را 
برای شــروع تغذیه با شــیر مادر نباید از 
دســت داد. چربی موجود در شیر مادر از 

های  چربــی  نوع 
با زنجیره متوســط 
به  که  است  بلند  و 
قابل  راحتی 

هضــم 
هستند 

و 

شیر مادر حدود چهار درصد چربی دارد. 

در حــال حاضر علم روز بــه این نتیجه 
رســیده که مادران در سراسر دنیا و حتی 
آمریکا تشویق می شوند تا به فرزندانشان 
شیر خود را بدهند.میرمیران ادامه داد: طبق 
تحقیقات انجام شده، شیر مادر برای رشد 
جســمی و ذهنی کودک با وجود چربی، 
برای رشد غشاهای ســلولی موثر است. 
کودکانی که شیر مادر دریافت می کنند، در 
مقابل بیماری هایی همچون سرطان، ام اس 
و سایر بیماری ها مقاوم هستند؛ چرا که شیر 
مادر سرشار از ایمونوگلوبین  های تقویت 

کننده سیستم ایمنی است.
وی همچنین در مورد کودکانی که شــیر 
مــادر را مصرف نمی کننــد، اظهارکرد: 
عدم مصرف شــیر مادر نرمی استخوان 
را به دنبــال دارد و در الگوهای غذایی 
و راهنماهای روزانه گفته می شــود که 
نوزادان باید شــیر مادر را دریافت کنند.
مدیرگروه تغذیــه بالینی و رژیم درمانی 
دانشــکده علوم تغذیه دانشــگاه علوم 
پزشــکی شهیدبهشــتی در ادامه درباره 
بر استخوان  ها  تاثیرگذاری مصرف شیر 
گفت: افرادی که تا سن بلوغ شیر را تا دو 

لیوان مصرف می کنند، از رشــد استخوانی 
بهتری برخوردار هستند. یعنی رشد آن ها، 
متناسب با قد و ژنتیک خانواده خواهد بود. 
اما افرادی که شــیر کمتر مصرف می کنند 
ممکن است از جهت قدی به حد پتانسیل 
نرســند.میرمیران بیان کرد: شیر در گروه 
لبنیات بیشترین تاثیر را در نشست کلسیم 
بر اســتخوان ها دارد تا ماست و پنیر و... 
بنابراین برای جلوگیری از نرمی استخوان 
در کودکان شیر را توصیه و در بزرگسالان 
بــرای پیشــگیری از پوکی اســتخوان و 
شکســتگی های نواحی مختلف استخوان 
ناحیه دســت و... نیز توصیــه به مصرف 
لبنیات به ویژه لبنیات غنی شده از ویتامین 

D می شود.
 چون جذب کلسیم با ویتامین D افزایش 
می یابد. بنابراین اگر کلسیم در کنار ویتامین 
D باشــد جذب آن بهتر است و از پوکی 
استخوان پیشگیری می کند. برای همین به 
افراد مسن توصیه می شود یک تا دو لیوان 
شیر به طور روزانه به منظور جلوگیری از 
پوکی اســتخوان مصرف کنند.وی در ادامه 
به تاثیر مصرف شــیر بر استحکام دندان 
ها تاکید کرد و گفت: چون ترکیب شیر از 
کلسیم اســت توصیه به دریافت شیر برای 

استحکام دندان می کنیم.

هشدار نسبت به مصرف شیرهای غیر پاستوریزه

هم استانی های عزیز ، کشاورزان و مرتعداران گرامی برای جلوگیری از آتش سوزی جنگل ها و مراتع یادمان باشد 

  در جاهایی که پوشیده از برگ ها و علف خشک است آتش روشن نکنیم
روابط عمومی 
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گــروه گــزارش // فرمانــدار بندرعباس 
بايستی  گفت: دفاتر تســهيلگری محلات 
حاشيه  و  فرســوده  های  بافت  ســاکنان 
 ای شــهربندرعباس را تشــويق و ترغيب 
کنند بــرای اخذ پروانه و نوســازی املاک 

فرسوده شان اقدام کنند. 
   به گــزارش خبرنگار دریــا ؛ عزیزاله کناری 
در جلسه بررسی مشکلات محلات بندرعباس 

افزود: ساکنان این مناطق می توانند با اخذ پروانه 
ساختمانی و تسهیلات بانکی نسبت به بازسازی 
 واحدهای فرســوده شــان اقدام نمایند و سند 
املاک شــان را هم دریافت کنند. کناری اظهار 
داشت: البته به املاکی که در مسیر اصلاحات قرار 
ندارند و نیاز به تعمیر وبازسازی هم ندارند، سند 
صادر می شود. وی البته از شهرداری و ثبت اسناد 
خواست نسبت به صدور پروانه ساخت وساز و 

صدور ســند املاک در بافت های حاشیه ای و 
فرسوده بندرعباس شتاب دهند. 

    فرماندار بندرعباس با بیان اینکه بایستی بررسی 
مسائل و مشکلات بافت فرسوده شهر بندرعباس 
در اولویت قرار گیرد؛ گفت: دفاتر تسهیلگری در 
سطح محلات و بافت های فرسوده بایدساکنان 
را برای اخذ پروانه ســاختمانی و سند مالکیت 
تشــویق و ترغیب کنند. کناری صدور پروانه و 
بازگشــایی معابر و صدور ســند در این مناطق 
را در عمران و آبادانی محلات بســیار اثرگذار 
خواند. بــه گفته فرمانداربندرعبــاس، معاونت 
اجتماعی سپاه نیز قرار است در اجرای طرح های 
مختلف در محــلات نقش آفرینی کند که از این 
 حوزه نیز قدردانی می شود. فرماندار بندرعباس 
اظهار داشــت: بافت فرسوده شهر بندرعباس از 
اولویت های ویژه ما است که باید وقت بیشتری 
برای برطرف نمودن مســائل و مشــکلات آن 
بگذاریم و با کمک به  شهرداری و دستگاههای 
متولی باعث توسعه و آبادانی این محلات شویم.

وی در ادامه گفت: دفاتر تســهیلگری در سطح 
محلات مردم را تشــویق و ترغیب کنند تا برای 

اخذ پروانه ساختمانی اقدام و با دریافت تسهیلات 
نوسازی، ساخت و ساز وبازسازی منازل فرسوده 
خود را شــروع کنند و آنهایی که نیاز به ساخت 
و تعمیرات ندارند، بــرای اصلاح موقعیت منزل 
خود اقدام تا امورات مربوط به صدور سند منازل 
آنها انجام شــود و اداره ثبت اسناد و شهرداری 
همکاری لازم را در این زمینه داشته باشند.نماینده 
عالی دولت در شهرســتان بیان داشــت: دفاتر 
تسهیلگری روند دریافت پروانه ساختمانی و سند 
مالکیت را پیگیری تا هر چه زودتر انجام شــود 
و انتظار داریم در نیمه اول ســال تعداد زیادی از 
پروانه ها صادر شده و از نیمه دوم سال جاری نیز 
عملیات ساخت و ساز در محلات شروع شود.

این مقام مســئول عنوان کرد: خوشبختانه دفاتر 
تسهیلگری در هفته گذشته علی رغم تعطیلات 
چندروزه هفته مزبور توانســتند با ترغیب مردم 
تعداد 8 پرونده دیگر را به شــهرداری تحویل تا 
مراحل صدور پروانه ساختمانی آنها انجام شود 
 که در محله اسلام آباد 3 پرونده جدید، در محله 
آیت الله غفاری 2 پرونــده و محله کمربندی 3 
پرونده که در مجموع بــا 58 پرونده قبلی، 66 

پرونده در بافت فرسوده دریافت که به شهرداری 
برای صدور پروانه ســاختمانی داده شده است.

فرماندار بندرعباس گفت: دفاتر تســهیلگری در 
سطح محلات بررسی کنند هر نقطه، مسیر یا معبری 
که شرایط لازم را دارد، باسرعت امورات مربوط 
به بازگشایی آن انجام شود.به گفته وی با توجه 
 به اهمیت رفع مشــکلات محلات حاشیه ای و 
بافــت های فرســوده، جلســات هفتگی رفع 
مشــکلات این مناطق بصورت مستمر برگزار 

 می شود وبایســتی تمامی دستگاه های اجرایی 
 برای رفع مشــکلات ســاکنان این مناطق اقدام

 کنند. 
    کنــاری در پایان از دفتر تســهیلگری محله 
آیت الله غفاری بندرعباس به واســطه عملکرد 
بهتر در تشویق و ترغیب شهروندان برای دریافت 
پروانه ساختمانی تجلیل کرد و اعلام کرد در هر 
جلسه از یک دفتر تسهیلگری که دارای بهترین 

عملکرد باشد تجلیل می شود.

گروه گزارش// در حالی يکصد و هفتاد و نهمين جلسه 
علنی شورای اسلامی شهر بندرعباس با دستور کار« ارائه 
پاسخ شهردار بندرعباس به سوالات اعضای شورا« برگزار 
شد که  بعد از گذشت حدود يک ساعت هنوز جلسه وارد 

دستورکار اصلی خود نشده بود.
    به گزارش خبرنگار روزنامه منطقه جنوب کشور دریا؛ جلسه 
با نطق پیش از دستور دانش در دفاع سخنان خود در جایگاه 
ســخنگوی شورا در مورد جلسات پیش شروع شد. در ادامه 
امیــری در دفاع از دانش و اینکه نمایندگان مجلس نباید در 
امور داخلی شورا دخالت کنند، صحبت نمود و همچنین بواشه 
در تشکر از نمایندگان مجلس و نظارت و پیگیری بیاناتی را 
ارائه نمود و همچنین جهانبخش در اعتراض به رئیس شورا و 
عدم پوشش خبری مناسب پیگیری ها و امور اعضای شورا در 
موارد خارج شورا تذکری ارائه داد.و گویا همتی برای ورود به 
دستور کار اصلی که پاسخگویی شهردار به سوالات مطروحه  
بود وجود نداشــت که جراره اعضا را به سکوت دعوت کرد 
و درنهایت پس سپری شدن حدود یکساعت از زمان شروع 

جلسه به دستورکار پرداخته شد.
   پاسخ های شهردار برای من قانع کننده نبود

    رئیس شورای اسلامی شهر بندرعباس گفت: از پاسخگویی 
شهردار بندرعباس قانع نشده و درصورت  همراهی حداقل  دو 
نفر دیگر از اعضای شورا  در جلسه ای دیگر مسئله استیضاح 
شهردار را  بررسی می کنیم.وی طرح سوال اعضا از شهردار و 
پاسخگویی وی به سوالات حرکتی رو به جلو دانست و  اظهار 
کرد: از شهردار و اعضای شورا به جهت تشکیل جلسه تشکر 
می کنم.وی افزود:  از تجربه 7 ســاله خود استفاده کردم و به 
دنبال موضوع نظارت بر عملکرد شهرداری برای حل مشکلات 
مردم بودم . طرح ســؤال و پاسخگویی شهردار به سوالات، 
حرکتی روبه جلو اســت و باعث افزایش بعد نظارتی اعضا و 
گزارش به مردم توسط شهردار است و این نکته مثبتی است. 
هرچند بعد از طرح ســؤال شاهد فعالیت مثبتی از شهرداری 
در موضوعات متفاوت در سطح شهر بوده ایم.رئیس شورای 
 اسلامی شــهر بندرعباس در ادامه عنوان کرد: در خصوص 
راه اندازی بی آرتی که  در سال 94 شروع شد و  قرار بود در 
سال 96 مورد بهره برداری قرار گیرد بعد از هزینه بالای صد 
میلیارد تومان، هنوز این اتفاق نیفتاده است .جراره بیان کرد: در 
سال 95 اجرای شهربازی تصویب شد اما بعد از 4 سال هنوز 
به نتیجه ای نرسیده است، در سال های مختلف بودجه های 
مختلفی برای آن در نظر گرفته شده بود و جا به جایی بودجه 
نباید بدون اطلاع شــورا صورت می گرفت. رئیس شورای 
اسلامی شهر بندرعباس با اشاره به تبدیل وضعیت نیروهای 
شهرداری، تصریح کرد: زمانی که هنوز شهرداری مجوزی برای 
تبدیل وضعیت نیروهایش نداشت، انتظاراتی را برای آنها ایجاد 
کرده است، که بسیاری از این اتفاقات ناراضی هستند.وی ادامه 
داد: طبق گفته های خود شهردار، نیروهایی هستند که بیش از 
15 سال  در حال خدمت هستند و هنوز تبدیل وضعیت نشدند 
اما سوال این است که بر چه مبنایی کار تبدیل وضعیت نیروهای 

تازه کار و افراد خاص و نورچشمی ها در حال انجام است؟
جراره در جواب شــهردار به این نکته که تعداد پرونده های 
حقوقی شهرداری که اعضای شورا مثال زدند و دو سه مورد 
بوده اســت گفت که مواردی بیشتری هم می توان مثال زد و 
صرفا با در نظر گرفتن زمان جلسات سه مورد مطرح شد.وی 
افزود:  اینگونه نیست که شهرداری در بسیاری از موارد برنده 
پرونده های حقوقی بوده اســت که چه بســا کم کاری هایی 
هم صورت گرفته اســت. موفق شدن تیم حقوقی شهرداری 
از وظایفش اســت و باید نســبت به مواردی که موفق نشده 
پاسخگو باشد، سوالات ما و پرونده های مدنظر ما خیلی بیشتر 

بوده اســت و موارد ذکر شده تنها سه مورد از آنها می باشد و 
درخصوص پرونده 10 میلیارد تومانی نیز اگر شهرداری تیم 
حقوقی قوی داشت،  نیاز به  پرداخت محکومیت 10 میلیارد 
تومانی نبود .جراره گفت: بیشترین ظلم درحق کارگران صورت 
می گیرد.حق و حقوق کارگرها باید هرماه پرداخت شود، مگر 
یک کارگر چقدر درآمد دارد که دو سه ماه هم در پرداختش 
تاخیر شــود؟ پیمانکار باید توانایی پرداخت حقوق کارگرها 
را داشته باشد، همچنین آزمایشــات ادواری کارگران توسط 
پیمانکاران انجام نمی شود، بیمه بسیاری از کارگران نیز چندین 
ماه اســت پرداخت نمی شود. جراره تاکید کرد: شهرداری در 
موضــوع و بیمه و مالیات کم کاری می کند و در حالی که از 
صورت وضعیت پیمانکاران کم می کند بیمه و مالیات ها را به 
موقع پرداخت نمی کند  و هر ساله میلیاردها تومان به عنوان 
جریمه به شــهرداری تحمیل می شود.وی تصریح کرد: خور 
نایبند نیز از پروژه هایی است که شهرداری حدود 15 میلیارد 
تومان برای آن هزینه کرده اســت و  برخلاف قول هایی که 
داده شــد، به جاذبه تفریحی تبدیل نشد وبه جز بوی تعفن و 
سایر مشکلاتی که به همراه دارد دستاوردی برای شهروندان 
نداشــت.وی بیان کرد: پروژه هایی داریم که میلیاردها تومان 
در آن ها هزینه شــده و اکنون در حال از بین رفتن است. در 
اینکه شهرداری کارهایی انجام می دهد شکی نیست اما باید 
نگهداری از پروژه ها صورت بگیرد.رئیس شورای اسلامی شهر 
بندرعباس تصریح کرد: خاموشــی آب نمای موزیکال  شهر 
بندرعباس نیز هیچ ارتباطی با کرونا ندارد و شهروندان ما تنها 
چند ماه از آن بهره بردند و این سرنوشــت بیشتر المان های 
شهرداری  بندرعباس است که فقط اجرا می شود و نگه داری 
هم نمی شود.جراره عنوان کرد: سوالات مطرح شد و توصیه 
من به اعضای شورا، رئیس بعدی و شورای بعدی این است که 
از ظرفیت قانون استفاده کنند تا شاهد اثرات مثبت آن باشیم. 
رئیس شورای اسلامی شهر بندرعباس با پیشنهاد اعضا مبنی بر 

موکول نتیجه گیری به جلسه بعدی موافقت نمود و اعلام کرد 
که نسبت به پاسخ های شهردار قانع نشده و در جلسه ای دیگر 
مسئله استیضاح شهردار را مطرح کرده و در صورت همراهی 

دو نفر دیگر از اعضا شورا آن را بررسی می کنیم.
   نمی خواهم جلسه را به تشنج بکشانم

    فیصل دانش در نطق پیش از دســتور خود در این جلسه 
اظهار کرد: نمی خواهم جلسه به سمتی برود که نتیجه آن عدم 
پاسخگویی شهردار باشد.طرح سؤال و جواب شهردار مسئله ای 
قانونی است. در فضای مجازی حمله هایی به سمت من شد و 
دلیلش سخنان من به عنوان سخنگوی شورا بود. وقتی کسی 
به عنوان وظیفه حرفی می زند دلیلی بر این نیست که عقیده آن 
شخص باشد. من وظیفه داشتم عقیده اعضای شورا را انتقال 
دهم.وی افزود: در جلســه قبل با تدبیر و دوراندیشی می شد 
جلسه به ســمتی پیش نرود که افکار عمومی را متشنج کند.
وی ادامه داد: اعضای شــورا صحبت نکردند و رئیس شورا 

علیه ســخنران شــورا مصاحباتی انجام داد، خانم جراره از 
اختیارات رئیس شــورا را تشکیل جلسات عنوان کرد. طبق 
قانون اولویت موضوع جلسات بر عهده هیئت رئیسه است و 
نه شخص رئیس شــورا تا کید می کنم که شورا اداره نیست 
و هیئت رئیســه برای رئیس و اعضا تصمیم می گیرد و یک 
نهاد جمعی است . من نمی خواهم جلسه را به حاشیه ببرم. ما 
درخواست کردیم جلسه ای برگزار کنیم و در خصوص جلسه 
پاسخگویی شهردار تصمیم بگیریم اما ایشان حضور پیدا نکرد 
و هیئت رئیسه تشکیل جلسه داد و موضوع تغییر جلسه به یک 
جلسه بعد موکول شد و این موضوع اگر اتفاق می افتاد هیچ کدام 
از این مســائل پیش نمی آمد.این عضو شورای اسلامی شهر 
بندرعباس تصریح کرد: خانم جراره این صورت جلســه را از 
من تحویل نگرفت و گفت بعد از جلســه می بینم. هرچند که 
می دانستند محتوای صورتجلسه چیست ولی تحویل نگرفت 
و تاکید کرد که باید تحویل دفتر شود. در حالیکه من ساعت 
12 شب قبل از جلسه اعلام کردم اما جلسه را تشکیل دادند. 
شورا نهادی است که بر اساس رأی اکثریت تصمیمی می گیرد 
و کار می کند.دانش ادامه داد: خانم جراره گفته بود سخنگوی 
شــورا رئیس شوراست مگر رئیس شورا برای خود سخنران 
انتخاب کند. در بند 9ماده 6آیین نامه اجرایی شوراها آمده که 
رئیس شورا سخنران شوراست مگر آنکه اعضای شورا سخنران 
انتخاب کنند. وقتی اکثریت شورا می خواستند جلسه عقب بیفتد 
سخنران شورا باید نظر اعضا را اعلام کند.وی افزود: ما با رأی 
مردم در شورا هستیم، در شهریور 98 به عنوان سخنگوی شورا 
به مدت دو ســال انتخاب شدم و خانم جراره نیزخود به من 
رأی داده اند و من به عنوان سخنگوی شورا باید سخن اعضا 
را هرچند که ســخن خودم نباشد بیان کنم. این عضو شورای 
اسلامی شهر بندرعباس بیان کرد: چرا فضای مجازی پر شده 

از افرادی که رگ گردنشــان باد کردند که به چه دلیل از یک 
نماینده صحبت شده است؟!!  نمایندگان مجلس نمایندگان ما 
هستند و من رابطه نزدیکی با آن ها دارم و باید صبر و طاقت 
بیشــتری به خرج می دادند تا شورا کار خود را انجام دهد و 
بیشتر از هرکس قانون گذار باید قانون را رعایت کنند.نماینده 
مجلس می تواند در همه مسائل ورود کند، من نگفتم نماینده 
حق ندارد در شورا دخالت کند من اعلام کردم حق دخالت 
در امور داخلی شورا را ندارد و حرف من را با تیتر و عکس 
بد منتشــر کردند. مطابق قانون هر عضو شورا می تواند 12 
جلسه غیبت غیرموجه داشته باشد.دانش گفت: از خانم جراره 
می خواهم جلسات هیئت رئیسه را تشکیل دهد، از زمانی که 
وی رئیس شــورا شده دو یا سه جلسه هیئت رئیسه بیشتر 
تشکیل نشده است در حالیکه زمانی که من رئیس شورا بودم 
56مورد جلسه هیئت رئیسه تشکیل شده است و در خصوص 
موضوعات جلسات رسمی شورا تصمیم گرفته شد و تنها یک 

جلسه به حدنصاب نرسید.
  نماینده ای که  160هزار رای دارد،قطعا مورد قبول 

مردم است
  اســماعیل بواشه در این جلســه بیان کرد: طبق اصل 84 
قانون اساسی هر نماینده حق دارد در تمامی مسائل داخلی 
و خارجی کشــور دخالت کند و جا دارد آقایان از آرامی و 
مــرادی دو تن از نمایندگان مردم هرمزگان که پیگیر نظم و 
نتیجه جلسات شورای شهر بودند تشکر کنم چراکه دغدغه 
مردم را دارند. صحبت های شان در زمینهٔ وظیفه اعضای شورا 
نسبت به مردم درست است و ما به عنوان نماینده مردم باید در 
جلسات حضور داشته باشیم چراکه در مقابل مردم مسئولیم.
وی افزود: همانطور که شورای نگهبان در مبحث نمایندگان 
مجلس کل کارها را رصد می کند،  نمایندگان هیئت نظارت 

هم می توانندبر کارهای نمایندگان شورا نظارت داشته باشند.
بواشه ادامه داد: نماینده ای که 160 هزار رأی از مردم گرفته 
مورد تائید مردم اســت و ما نیــز باید از آن ها تمکین کنیم. 
اگر نماینده وظیفه ندارند در اموری دیگر دخالت کنند،پس 
چرا اعضای شــورا به رئیس جمهور نامه می نویسند؟  و در 
امور کشوری و استانی دخالت می کنند؟ و باید اجازه دهند 
استاندار خودش به امور رسیدگی کند. مسائل کلان کشور نیز 
وظیفه ذاتی اعضای شورا نیست که قطعا این طرز فکر اشتباه 
است.بواشه در جایی دیگر از سخنان خود اظهار کرد: بیشتر 
به دنبال این هســتیم که واگذاری دکه ها و کانکس ها طبق 
قانون باشد،که گاها شهرداری بدون برگزاری مزایده دکه ها را 
واگذار کرده است، مانند جنب پارک جنگلی. قرار بود تمام گل 
فروشی ها جمع شود و در یک نقطه متمرکز شود که زیبایی 
بصری در شهر هم حفظ گردد که اینگونه نشد. به غیر از دو 
سه مورد تمام گل فروشی های سطح شهر افراد خاص هستند.
وی درمورد توسعه و نگه داری بوستان ها گفت: هرساله برای 
مرمت و بهسازی بوســتان های سطح شهر و کاشت و نگه 
داری درختان و روشنایي پارک ها بودجه ای در نظر گرفته 
می شود ولی انتظارات برآورده نمی شود و به خوبی هزینه 
 نمی شــود،این عدم هزینه هم مربوط به شــرایط کرونایی 
نمی باشد.بواشــه ادامه داد: در ســال96حدود 4میلیارد و 
350میلیون تومان، در ســال97حدود 6میلیارد و دویست 
تومان و در ســال 98حدود8میلیارد تومان بودجه براي این 
منظور در نظر گرفته شده است که خروجی مناسبی نداشته 
است.وی افزود: المان بندرعباس بسیار زیباست اما ایراد کار  
اینجاست که اگر کار کارشناسی انجام می شد المانی با سازه 
فلزی در نزدیکی دریا ساخته نمی شد.بواشه با اشاره به موضوع 
تنظیف، گفت: قراردادی که با پیمانکار تنظیف بسته شده بسیار 

خوب اســت و مشکل کار از جایی شروع می شود نظارت 
خوبی وجود ندارد. هر ماه حدود 1میلیارد800میلیون تومان 
در هر منطقه هزینه تنظیف داده می شود.وی عنوان کرد: طبق 
 قرارداد شرکت پیمانکار باید در طول سال سه دست لباس فرم 
» شب رنگ دار« به کارگر بدهد و سالانه 2جفت کفش کار 
و 24جفت ماسک و دستکش بدهد.که تاکنون تماما انجام 
نشده است و حتی تحویل ماسک و دستکش منوط به شرایط 
کرونایی نیســت .بواشه تصریح کرد: در قرارداد هم قید شده 
که اگر شهرداري نتوانست حقوق کارگران را به مدت دو ماه 
پرداخت کند خود پیمانکار باید پرداخت کند و حقوق کارگر 
نباید عقب بیفتد.وی اذعان نمود: در بندهایی از قرارداد تنظیف 
آمده که پیمانکار تنظیف موظف به نظافت  و پاکسازی ساحل، 
کلیه کانال های ســطح شهر و جمع آوری زباله های عفونی 
و شستشــوی تابلو و خیابان و جمع آوری نخاله و سگهای 
بلاصاحب نیز می باشــد که در کمال تعجب برای رسیدگی 
به موضوع جمع آوری نخاله ها و ســگ های بلاصاحب با 
سایر شــرکت ها که بازهم از وابستگان  شهرداری هستند 
 قراردادمنعقد شده که البته بازهم این کارها به درستی انجام 
نمی شود.بواشه در پایان تصریح کرد: به دنبال این هستیم که 
نقاط ضعف و مشکلات شهر را بیان کنیم و از شهردار خواهش 
دارم  از روابط عمومی های شهرداری بخواهند مشکلات را 
احصا کنند، نظرسنجی کنند نه اینکه تنها کلیپ های هفته دولت 

و دهه فجر و عملکردها را پخش کنند.
  شهر متعلق به من نیست و متعلق به همه است

   عباس امینی زاده اظهار کرد: در این 7ســال برخلاف تمام 
کارهای خوبی که انجام شده است،ممکن است چند کار کوچک 
هم به درستی انجام نشده باشد.باتوجه به  وضعیت اقتصادی 
کشور و به دلیل تحریم دچار رکود اقتصادی هستیم و  در این 
چند ماه اخیر مساله کرونا در کل دنیا رکود اقتصادی بیشتری 
را به دنبال داشــته است که این مساله قطعا  روی شهرداری 
هم تاثیر گذاشته است.شهردار بندرعباس گفت: محل درآمد 
شهرداری فقط از دریافت عوارض ساختمانی،ارزش افزوده و 
پروانه ساختمانی می باشد.هرچه درآمد عمومي مردم افزایش 
پیدا کند درآمد شهرداري هم افزایش پیدا خواهد.همه بدانیم 
مهمترین منابع در ارائه خدمات مولفه هاي مالی اســت.اگر 
مولفه های مالی خوب تامین نشــه دچار مشکل می شویم.
شهرداربندرعباس در پاسخ به سوالات مطروح اعلام کرد:تمام 
المان ها در کمیســیون فرهنگی با حضــور و تایید یکی از 
اعضای شورای شهر انجام می شد.اولویت لکه گیری آسفالت 
معابر اصلی شهر است و مرحله بعدی ترمیم و اجرای آسفالت 
درون محلات.در این دو سه سال اخیر در بسیاری از مکان 
ها مناسب سازی  ســاحل برای معلولین انجام شده است.  
اجرای پروژه  بی آر تی مراحل دارد و این موضوعات یکساله 
یا دوســاله به سرانجام نمی رســد مخصوصا با این شرایط 
 رکود اقتصادی و تا ســال 1400فرصت برای افتتاح پروژه 
اتوبوس های تنــدرو داریم.حدود60میلیون تومان تا امروز  
به عنوان کمک به تیم جانبازان شــهرداری  پرداخت شده و 
لازم باشد بیشترهم پرداخت می شود.7هزار هکتار مساحت 
شهربندرعباس است که در این مساحت شهری فقط 197مورد 
دکه و کانکس احداث شده است.عدم نگه داری وسایل پارک 
به دلیل سرقت شدید است و نمی توانیم برای هرنقطه از پارک 
ها نگهبان جداگانه بگذاریم.در سال 98 بیش از 7هزار مورد 
تعمیر روشنایی و وسایل در پارک ها داشتیم شهر متعلق به من 

نیست و متعلق به تک تک همشریان است.

فرماندار بندرعباس:

دفاتر تسهیلگری، ساکنان محلات را برای نوسازی املاک شان  ترغیب کنند

صنايع دستی يا کاردســتی نوعی کار است که در 
آن لوازم تزئينی و کاربردی تنها با استفاده از دست 
يا ابزار ساده ساخته می شــود. معمولاً اين کلمه به 
روش های سنتی ســاختن کالاها اطلاق می گردد.     
اســتادکاری مخصوص هر یک از ایــن موارد مهم ترین 
ملاک اســت. چنین چیزهایی اغلب از لحاظ فرهنگی یا 
مذهبی فوق العاده هســتند. لوازمی کــه به صورت تولید 
 انبوه یا با ماشــین آلات مختلف ساخته می شوند، جزء 
صنایع دســتی نیستند.اســتان هرمزگان در جنوب ایران 
قــرار دارد و فرهنگ ریشــه دار و قدیمــی آن در کنار 
آداب و رسومی خاص مورد توجه بسیاری از تاریخ شناسان 
است. هرمزگان جایگاه ویژه ای در صنایع دستی ایران دارد. 
صنایع دســتی استان هرمزگان از جمله صنایعی است که 
 بیش تر جنبه مصرف محلی داشته و شامل: سفال گری، 
گلابتون دوزی، شک دوزی، شیریکی پیچ، خوس دوزی، 
 بادله دوزی، چادرشب بافی، قالی بافی، سبدبافی، حصیربافی، 
ســوزن دوزی، صنایع صدفی، عبادوزی، درب و پنچره 
 چوبی، کرچــاب، خورجین، ملیلــه دوزی دور لباس، 
کوزه ســازی و صنایع دستی دریایی هم چون لنج سازی 

است. صنایع دستی موجود در استان هرمزگان عمدتاً فصلی 
بوده و 90 درصد تولیدکنندگان را زنان تشکیل می دهند. 
صنایع دستی در استان هرمزگان همانند بسیاری از نقاط 
دیگر کشورمان حالتی مکمل اقتصاد، کشاورزی را داشته و 
در اثر موارد تأمین کننده بخشی از نیازهای منطقه است.شهر 
بندرعباس به عنوان شهر خلاق در زمینه صنایع دستی از 
طرف یونسکو معرفی شده است و این امر باعث خوشحالی 
همه شهروندان شد.برای باقی ماندن در زمینه شهر خلاق 
در یونسکو باید تلاش های فراوانی را انجام بدهیم تا این 
اتفاق مثبت پایدار بماند.قابل تامل است که استان هرمزگان 
با توجه به منابع غنی و توریست یک فروشگاه صنایع دستی 
در خور اســتان هرمزگان ندارد. شاید برای شما هم پیش 
آمده باشد که مسافر و یا توریستی پرسیده باشد می تواند 
از کجا صنایع دســتی و یا سوغات هرمزگان تهیه کند؟ با 
کمی فکر کردن ممکن است غرفه های محلی که در معبد 
 هندوها بنا شده بود را پیشنهاد دهید و یا فروشگاهی در اداره 
صنایع دستی که خیلی از بومی ها هم از وجود این فروشگاه 
 مطلع نیســتند .آیا هنوز هم برای خرید جهله، ســب و یا 
صنایع دســتی دیگری حتما باید به میناب و یا روستاهای 

اطراف سفر کنیم؟!!! البته گاهی دیده شده است که در کنار 
 یکی از میدان های شــهر دســت فروشی مشغول فروش 
صنایع دســتی می باشد. آیا واقعا ســخت است که یک 
فروشگاه در خور ومجهز به صنایع دستی در استان افتتاح 
گردد که حتی مردم عادی اســتان بتوانند به راحتی صنایع 
دستی استان خود را یافت کنند و یا به دیگران معرفی کنند ؟!! 
   آیا زمان آن نرسیده است که دفترچه ی دو زبانه ای برای 
صنایع دستی  استان تهیه شود که اطلاعات صنایع دستی 
به دو زبان در آن نوشــته شود تا در اختیار توریست ها و 

 مردم قرار گیرد؟!!!  بســیاری از مردم اطلاعاتی در مورد 
صنایع دســتی اســتان خود ندارند و این موضوع بسیار 
ناراحت کننده است. صنایع دســتی در استان هرمزگان 
نادیده گرفته شده اســت. استان هرمزگان به عنوان شهر 
 خلاق شناخته شده است امید می رود که بیشتر از این به 
صنایع دستی توجه شــود نه در این حد که سالی یکبار 

نمایشگاهی برگزار شود برای خالی نبودن عریضه.....

یادداشت

صنایع دستی، فرهنگ یک شهر 

بخش  // هرمــزگان ظرفيت تخت هــای   گــروه خبــر 
کوويد بيمارستان شهيد محمدی بندرعباس به طور کامل پر 

شد. 
    رئیس مجتمع آموزشــی، پژوهشی و درمانی پیامبر اعظم )ص( 
بندرعباس در جمــع خبرنگاران، با اعلام این خبر افزود: ظرفیت 
پذیرش بیماران بستری به دلیل افزایش روند پذیرش بیماران کرونا 
در این مجتمع  تکمیل شده است.دکتر محمد تمدن دار خاطرنشان 
کرد: به دلیل تکمیل ظرفیت تخت های بســتری، از پذیرش سایر 
بیماران غیر اورژانســی معذور هستیم.وی اضافه کرد: با توجه به 
افزایش آمار بیماران بســتری با تشخیص کرونا، از 18 خردادماه 
تعداد 20 تخت دیگر بــه ظرفیت بخش های کووید ) 3 و 4( این 
مجتمع اضافه شــد.به گزارش ایرنا؛ تمدن دار در پایان اظهار کرد: 
ایــن وضعیت یک زنگ خطر جدی برای مردمِ اســتان هرمزگان 
است که در نتیجه سهل انگاری عمومی، عدم رعایت فاصله گذاری 
اجتماعی، عدم توجه به بهداشت دست و استفاده نکردن از ماسک 
به وجود آمده و نتیجه آن، ایجاد فشار بسیار زیاد بر کادر درمان و 
بدنه سلامت است و اگر تغییر رفتار صورت نگیرد، به زودی آسیب 

جدی خواهیم دید.

ظرفیت تخت های بخش کووید 
بیمارستان شهید محمدی 

بندرعباس تکمیل شد

بهاره محمد حسینی زاده/دریا
Bahareh.mhz           @gmail.com2020

در یکصد و هفتاد و نهمین جلسه رسمی شورای شهر بندرعباس ؛

اعضای سوال کننده از پاسخ  شهردار قانع نشدند

بواشــه تصریح کرد: در قرارداد 
هم قید شــده که اگر شــهرداري 
نتوانســت حقوق کارگــران را به 
مدت دو مــاه پرداخــت کند خود 
پیمانکار باید پرداخت کند و حقوق 

کارگر نباید عقب بیفتد

,,

gmail.commaryammonsef000 @

 مریم منصف/ دریا


